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SLS na svoji poti

v času, ko se slovenski politični 
prostor pregreva in se dnevno - in-
formativne novice polnijo s prispevki 
o vladni krizi in ugibajočih njenih raz-
sežnostih, je prav, da kot predsednik 
Slovenske ljudske stranke, ki je del 
vladne koalicije, temu tokratni uvodni 
komentar posvetim tudi sam. Težko 
bi se sprenevedal, da gre zgolj za 
umetno napihnjen milni mehurček, 
ki se bo zdaj zdaj razblinil. Vladajoča 
koalicija, ki jo razumem kot partnerski 
odnos štirih parlamentarnih strank, 
zavezanih s koalicijsko pogodbo, se 
bo v naslednjih dneh odločala o po-
membnih privatizacijskih vprašanjih.

Mi, torej SLS, bomo še naprej zago-
varjali zaščito nacionalnega interesa 
brez sprenevedanj in fig v žepih. 

Smo stranka z jasnimi lastnimi sta-
lišči. Še posebej, ko gre za naš od-
nos do vprašanj, povezanih z držav-
nim premoženjem. Na tem mestu 
želim poudariti, da SLS svoje poti 
ne spreminja. Da SLS na zaščiti na-
cionalnega interesa vztraja že deset-

letje in več - ne glede na to, 
kakšna je njena priljubljenost 
v javnomnenjskih anketah. 
Verjamem, da se bodo naša 
doslednost in iskrena priza-
devanja za skrb in blaginjo 
vseh Slovenk in Slovencev 
obrestovala tudi za prihodnje 
generacije. 

Na letošnjih volitvah volivci 
ne bodo imeli le dveh izbir. 
Odločali bodo med več stran-
kami, odločili pa se bodo na 
podlagi lastne presoje za ti-
sto, ki jim bo ponudila največ. 
Največ konkretnih rešitev, ne 
obljub. Največ verodostojnih 
predstavnikov iz lastnega lo-
kalnega okolja, ne atraktivnih 
medijskih zvezd s televizijskih 

ekranov. In največ odprtosti, dialoga 
ter posluha za številne vsakdanje, a 
pomembne probleme ljudi, ne pa 
manipulacij, vsiljenih mnenj in etiketi-
ranj. Še posebej slednjega Slovenija 
v letu 2008 ne potrebuje.

Nekje sem prebral misel, da politi-
ki od vseh časov najraje uporabljajo 
preteklik. S tem se moram celo stri-
njati. A letos prihaja priložnost, da 
tudi to končno spremenimo. Želimo 
si uspešno, sproščeno, ustvarjalno, 
inovativno, zadovoljno in uveljavljeno 
Slovenijo v prihodnosti. Naj bo Slo-
venija jutri res Slovenija, ki bo nosi-
la vaš, sosedov, študentov, kmetov, 
delavčev, podjetnikov, upokojenčev, 
skratka podpis vseh nas prebival-
cev, ki živimo s srcem za Slovenijo. 
Mojega zagotovo ima in na to sem 
ponosen. 

Bojan Šrot,
predsednik 

Slovenske ljudske stranke
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uvodnik

24. januarja se je sestal Izvršilni odbor Sloven-
ske ljudske stranke na svoji 2. redni seji.

Na začetku seje je predsednik stranke Bojan 
Šrot člane izvršilnega odbora informiral o po-
teku dotedanjih pogovorov s Stranko mladih 
Slovenije o možnem sodelovanju Slovenske 
ljudske stranke in Stranke mladih Slovenije na 
volitvah v državni zbor 2008. Kljub nekaterim 
pomislekom članov izvršilnega odbora, so le 
- ti v nameri prepoznali več prednosti kot sla-
bosti in sprejeli sklep, da izvršilni odbor podpira 
idejo o sodelovanju Slovenske ljudske stranke in 
Stranke mladih Slovenije na volitvah v državni 
zbor in pooblašča predsednika stranke za nada
ljevanje pogovorov.

V nadaljevanju je predsednik stranke članom 
izvršilnega odbora pojasnil stališča glede pro-
daje Telekoma in privatizacije Zavarovalnice 
Triglav. 

Na predlog predsednika stranke je izvršilni 
odbor soglasno za novega glavnega tajnika ime
noval dosedanjega vodjo službe za odnose z jav
nostmi, predsednika Nove Generacije in člana 
izvršilnega odbora Roka Ravnikarja.

IO SLS se je seznanil z zahtevo SKZ pri SLS 
o enotnem nastopu članov SLS na volitvah v 
organe KGZS in sprejel sklep: v najkrajšem 
času se sestanejo predstavniki SLS, ki delujejo 
na področju kmetijstva in pod okriljem SKZ pri 
SLS s ciljem, da uskladijo nastop na volitvah v 
organe KGZS.

Izvršilni odbor se je sestal na svoji 2. re  dni seji

SLS: Slovenija mo  ra vztrajati pri 
razveljavitvi hrvaš ke Ekološko– 
ribolovne cone

Spoštovani,
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Izvršilni odbor se je sestal na svoji 2. re  dni seji

SLS: Slovenija mo  ra vztrajati pri 
razveljavitvi hrvaš ke Ekološko– 
ribolovne cone

Izvršilni odbor se je seznanil s pripravami na 
obeležitev 20. obletnice ustanovitve Slovenske 
kmečke zveze in pod točko razno sprejel pred-
lagane sklepe predsednika Slovenske narodne 
zveze Marjana Podobnika, in sicer:
1. SLS zahteva, da Slovenija vztraja na razve-

ljavitvi hrvaško Ekološke - ribolovne cone. 
Do razveljavitve ekološko ribolovne cone 
naj Slovenija kot del EU začasno zamrzne 
vsa pogajanja o Hrvaški vključitvi v EU.

2. SLS vztraja na zahtevi da DZ RS nemu-
doma obravnava in sprejme resolucijo o 
meji s Hrvaško, ki bo med drugim jasno 
določila, da ozemlje in morje, ki je bilo na 
dan osamosvojitve 25.6.1991 slovensko, ne 
more biti predmet pogajanj, mednarodne 
arbitraže ali odločanja pred mednarodnim 
sodiščem. Znano je, da je 25.6.1991 Slove-
nija imela neomejen dostop na odprto mor-
je, obvladovala celoten Piranski zaliv kakor 
tudi zaselke na levem bregu Dragonje in 
ozemlje na levem bregu Mure.

3. Na meje Slovenije z Italijo, Avstrijo in Ma-
džarsko naj se ponovno obesijo slovenske 
zastave, ki so bile ob uveljavitvi Schengen-
skega sporazuma odstranjene, saj je zastava 
osnovni simbol države in ni bilo nikakršnih 
razlogov za njihovo odstranitev. 

Po koncu seje so se člani izvršilnega odbora 
udeležili skupne seje glavnega odbora in sveta 
stranke.

AV

24. januarja je potekala konstitutivna seja 
Glavnega odbora in Sveta SLS. Uvodoma je 
bilo dogovorjeno, da se določi rok 3 tednov 
za kandidacijski postopek, po preteku kate-
rega se bo na naslednji seji izvolilo podpred-
sednike. V tem času pa naj bi se posredovali 
konkretni predlogi. Statut določa, da ima GO 
tudi svoj poslovnik, zato je bila ustanovljena 
3 - članska poslovniška komisija v sestavi: 
Nada Skuk, Darko Fras in Janez Tomšič, ki 
je odgovorna za njegovo pripravo. 

Obravnavani sta bili dve temi. Največjo po-
zornost je pritegnilo aktualno politično do-
gajanje v stranki. Predsednik stranke Bojan 
Šrot je povzel aktualne strankarske dogodke v 
času od kongresa do seje, vodja poslanske sku-

pine Jakob Presečnik je pred-
stavil delo poslanske skupine 
in pomembnejše zakone, ki so 
trenutno v obravnavi, državni 
svetnik Vincenc Otoničar pa 
je predstavil delo državnega 
sveta. Za konec je minister, 
pristojen za področje lokal-
ne samouprave in regionalne 
politike, dr. Ivan Žagar pred-
stavil spremembe na področju pokrajinske 
zakonodaje. 

Kot eno izmed pomembnih novosti je bilo 
podrobneje predstavljeno in razloženo sode-
lovanje SLS s Stranko mladih Slovenije. Do 
tega trenutka so se vodili samo pogovori, 
ni pa bilo sprejetih še nobenih konkretnih 
zaključkov. Izvršilni odbor, ki je potekal ne
posredno pred sejo GO in Sveta stranke, je 
pooblastil predsednika, da nadaljuje pogovore 
z SMS in da do 15.3.2008 tako organi SLS 
kot organi SMS sklepajo o predlogu. Po oprav
ljeni diskusiji je soglasno sprejel sklep tudi 
Svet stranke. Glavni odbor v tistem času ni 
bil več sklepčen, vendar so prisotni sklep so-
glasno potrdili. 

V nadaljevanju je bil predstavljen odnos 
stranke do stališča privatizacije Triglava in 
prodaje dela državnega premoženja. Sprejet 
je bil sklep, da se 34,47 % delež Triglava lastni

Glavni odbor in Svet stranke sta se konstituirala

Sodelovanje lahko obrodi sadove
ni tako, da se prenese na ZPIZ z varovalko, da 
je za prodajo potrebna 2/3 večina poslancev.

Med diskusijo je prišlo do obravnavanja te-
matike še z nekaterih drugih področij, katerih 
predloge sklepov navajamo v nadaljevanju:

SKLEP 2: Svet podpira pobudo MO Ljub-
ljana, da vsak občinski odbor do tabora pri-
pravi vsaj eno ekskurzijo.

SKLEP 3: V najkrajšem času se sestanejo 
predstavniki SLS, ki delujejo na področju kme-
tijstva in pod okriljem SKZ pri SLS s ciljem, da 
uskladijo nastop na volitvah v organe KGZS.

SKLEP 4: GO in Svet stranke zahtevata, 
da Slovenija vztraja na razveljavitvi hrvaško 
Ekološke-ribolovne cone. Do razveljavitve 
ekološko ribolovne cone naj Slovenija kot 

del EU začasno zamrzne 
vsa pogajanja o hrvaški 
vključitvi v EU.

SKLEP 5: Slovenija 
vztraja na zahtevi, da DZ 
RS nemudoma obravnava 
in sprejme resolucijo o 
meji s Hrvaško, ki bo med 
drugim jasno določila, da 
ozemlje in morje, ki je bilo 

na dan osamosvojitve 25.6.1991 slovensko, 
ne more biti predmet pogajanj mednarodne 
arbitraže ali odločanja pred mednarodnim 
sodiščem. Znano je, da je 25.6.1991 Sloveni-
ja imela neomejen dostop na odprto morje, 
obvladovala celoten Piranski zaliv kakor tudi 
zaselke na levem bregu Dragonje in ozemlje 
na levem bregu Mure.

SKLEP 6: Na meje Slovenije z Italijo, 
Avstrijo in Madžarsko naj se ponovno posta-
vijo slovenske zastave, ki so bile ob uveljavitvi 
Schengenskega sporazuma odstranjene, saj 
je zastava osnovni simbol države in ni bilo 
nikakršnih razlogov za njihovo odstranitev. 

Glasovanje o teh sklepih se bo prestavilo 
na naslednjo sejo, saj GO zaradi pozne ve-
černe ure, v katero se je zavlekel sestanek, 
ni bil več sklepčen. 

JV
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Prestavljamo v višje 
obrate

V trenutku, ko pišem te vrstice, še nisem prevzel mes-
ta glavnega tajnika Slovenske ljudske stranke, saj naj bi 
formalno primopredajo z dosedanjim glavnim tajnikom 
Alešem Veharjem opravila 1. februarja 2008. 

Ko mi je predsednik predlagal, če bi sprejel funkcijo 
glavnega tajnika, moram priznati, da sem si vzel tudi 
kakšen dan za premislek. Nenazadnje bo 1. februarja 
ravno 4 leta, odkar sem prevzel mesto vodje PR-a v SLS. 
V tem času sem zelo dobro spoznal stranko, naše ljudi, 
delo stranke in pa konec koncev tudi oba glavna tajnika, 
ki sta v tem obdobju opravljala to funkcijo. To želim 
uporabiti kot svojo prednost. Vem, da če nekdo pride na 
novo od zunaj, je lahko veliko bolj »obetaven«, mogoče se 
celo pričakuje kakšne čudeže od oseb, ki se jih ne pozna 
-  a prepričan sem, da lahko dokažemo, da stranka zmore 
rasti tudi od znotraj. 

Zavedam se tudi, da leto 2008 ni leto počitka, ni leto, ko 
se bomo učili, trenirali, poskušali, delali kakšne eksperi-
mente,… Smo sredi priprav na državnozborske volitve, 
letos imamo 20. obletnico SLS, tradicionalni tabor – in 
jeseni volitve v državni zbor jeseni. Vključiti bomo morali 
vse svoje članstvo, znanje in sredstva, da bomo uspeli. 
Ne bo prostega teka, prehajamo na najvišje obrate!

Nadejam se dobrega sodelovanja, iskrenih odnosov, 
veliko zavzetosti in dobrih rezultatov za Slovensko ljud-
sko stranko!

Rok Ravnikar, 
glavni tajnik SLS

SLS ZAVRAČA 
REFERENDUM 
O USTANOVITVI 
POKRAJIN

Na sredini novinarski konferenci je Poslanska skupina 
Slovenske ljudske stranke sporočila, da bo podprla celoten 
paket pokrajinske zakonodaje in zavrnila predlog Socialnih 
demokratov o možnosti referendumskega vprašanja.

Vodje poslanske skupine Jakob Presečnik je poudaril, da so 
predlagani pokrajinski zakoni dobro pripravljeni in usklajeni 
tako s koalicijo kot tudi z opozicijo.

Nasprotovanje uvedbe pokrajin pomeni zagovarjanje cen-
tralizacije in posledično tudi slabše razvojne možnosti za 
obrobne predele Slovenije, zato v poslanski skupini SLS 
pričakujejo, da bo koalicija predlog podprla in so začudeni 
nad nasprotovanjem opozicije, saj so bili predlogi predhodno 
usklajeni tako s koalicijo kot tudi z opozicijskimi poslanskimi 
skupinami.

Poslanec Kristjan Janc je prepričan, da do regionalizacije v 
15 letih še ni prišlo prav zaradi dejstva, da »levici ne ustreza de-
centralizirana Slovenija«. Nerazumljivo se mu zdi, da poslanci 
po dveh letih usklajevanj nimajo toliko odgovornosti, da bi se 
odločili v imenu ljudstva in se sklicujejo na referendum. 

Opozoril je na rezultate posveta o pokrajinah, kjer je bila 
izražena skoraj 100% podpora županov o ustanovitvi pokra-
jin. Po njegovem mnenju želijo vsi živeti čim bolj kvalitetno 
življenje, pa naj bo to v  Beli krajini ali v Ljubljani.

Poslanec Marjan Drofenik je na očitek opozicije, da večina 
bodočih pokrajin ne bi bila finančno avtonomna, odgovoril, 
da ni formule, po kateri bi se lahko vsi samofinancirali. Nav-
sezadnje je bilo tudi ustanavljanje občin sredi devetdesetih 
let podvrženo mnogim kritikam.

Kljub vsemu pa so v poslanski skupini SLS prepričani, da 
bodo poslanci podprli predlagano pokrajinsko zakonodajo, 
saj bi le ta omogočila državljanom in državljankam Republike 
Slovenije kvalitetnejše življenje. 

JV
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Mar ko Dia ci (SMS), Dra go Žu ra, (pred sed nik Sve ta SMS), Jo že Vo zelj, (glav ni taj nik SMS), mag. Dar ko 
Krajnc (pred sed nik SMS), Bo jan Šrot (pred sed nik SLS), Ire na Maj cen (pod pred sed ni ca SLS), Rok Rav ni-
kar (glav ni taj nik SLS)

Pred sed ni ka strank sta se za ta ko rak od lo či la 
na pod la gi glav nih vo lil nih ci ljev, ki so skup ni 
obe ma stran ka ma. Gre pred vsem za okolj ska 
vpra ša nja, dru žin sko po li ti ko in skla den raz voj 
Slo ve ni je. To so na mreč teme, ki jih že li mo 
iz po stav lja ti tako v SLS kot v SMS in za ka te-
re smo pre pri ča ni, da si za slu ži jo prio ri tet no 
me sto na po li tič nem dnev nem redu. 

»Gre za teme, ki so po mem bne za pri hod nost 
Slo ve ni je. Sku paj smo ugo to vi li, da so te toč ke 
kon kret ne vse bi ne na po droč jih kva li te te bi va nja, 
od no sa do oko lja in so cial ne po li ti ke, in ti stih 
glav nih vse bin, ki jih tudi sku paj za go var ja mo,« 
je ob pod pi su pi sma o na me ri de jal mag. Krajnc. 
Pred sed nik SMS je še dodal, da bo sta stran ki 
po drob no sti gle de skup ne ga na sto pa na vo li tvah 
do re kli v prib liž no me se cu dni.

Gos pod Šrot pa je ob pod pi su pi sma, ki ga je 
oz na čil za po mem ben ko rak, iz po sta vil, da »je 
bilo vo di lo SLS pri teh po go vo rih tudi to, da de
jan sko tudi na real ni rav ni po ka že mo, da smo 
stran ka, ki zmo re po li tič ni dia log«. »Re snič no 
smo naš li to li ko ti stih po mem bnih skup nih pro
gram skih točk, da smo pre so di li, da je tak šna 
pred vo lil na koa li ci ja smi sel na,« je še po ve dal 
pred sed nik SLS. 

V SLS in SMS smo pre pri ča ni, da bo so de lo-
va nje med stran ka ma laž je in hi tre je obro di lo 
sa do ve pri ome nje nih ci ljih ter tako pris pe va-
lo k iz bolj ša nju živ lje nja v Slo ve ni ji. Ne na zad-
nje pa smo v obeh stran kah, ki vi so ko ce ni ta 
na dalj nji raz voj po li tič ne kul tu re, ki naj slu ži 
vsem slo ven skim dr žav lja nom pre pri ča ni, da 
so po li tič na si ner gi ja in nje ni učin ki ti sti, ki 
us tvar ja jo tako za že le no in po treb no do da no 
vred nost na šim od lo či tvam in de lo va nju. 

Tea Šent jurc (SMS)
Rok Rav ni kar (SLS)

SLS in SMS
skupaj na državnozborske volitve
Ljub lja na, 29. ja nuar 2008 – Pred sed ni ka SLS – Slo ven ske ljud ske stran ke in SMS – Stran ke mla dih Slo ve ni je, Bo jan Šrot in mag. Dar ko Krajnc sta 
da nes v Ljub lja ni, v pri sot no sti tudi dru gih pred stav ni kov obeh strank, pod pi sa la pi smo o na me ri o skup nem na sto pu nju nih strank na dr žav noz bor skih 
vo li tvah 2008. 

iz dela in življenja SLS
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Pogovor z Bojanom Šrotom, predsednikom Slovenske ljudske stranke

O zmagovalcih bodo odločali 
prepoznavni ljudje, jasen program 
in transparentna politika
Že takoj po novem letu so se za SLS pričeli precej aktivni tedni, ko je bila v središču pozornosti javnosti in medijev - pa naj si 
gre za stališča do prodaje državnega premoženja, odnosa med strankami v koaliciji ali povezovanje z drugimi strankami. O vseh 
omenjenih aktualnih dogajanjih smo se pogovarjali s predsednikom SLS Bojanom Šrotom.

Najpomembnejši dogodek v le
tošnjem volilnem letu – volitve poslan
cev v državni zbor – je pred nami. Po
larizacija je v polnem zamahu. Kljub 
proporcionalnim volitvam se vzbuja 
vtis, da sta možni le dve izbiri SDS ali 
SD. Kako se bo SLS soočila s tem iz
zivom?

Res je, da Sloveniji preti izrazita pola-
rizacija, kar pa je značilno tudi za dru-
ge evropske države. Sam menim, da to 
ni ravno najbolje. Še posebej, ko gre za 
sprejemanje odločitev nacionalnega po-
mena. Dva bloka, ki sedita na povsem 

nasprotnih bregovih z močno politično 
podporo, bosta težko sklenila prave kom-
promisne rešitve. Prav je, da imajo Slo-
venci možnost izbire in verjamem, da 
njihova odločitev na volitvah ne bo tako 
samoumevna. Smo v času, ko moramo 
končno gledati naprej brez stalnega ozira-
nja v preteklost in netenja ideoloških spo-
rov. Prepoznavni ljudje, jasen program 
in odprta ter transparentna politika – to 
bodo zagotovo kriteriji, ki bodo odločali 
o zmagovalcih. 

Vaša napoved za volitve?

V tem trenutku je težko vedeževati 
volilni rezultat. Trenutna politična do-
gajanja bodo zagotovo bistveno vpli-
vala na odločanje volivk in volivcev. 
Prepričan sem tudi, da bodo prisotna 
nekatera presenečenja. No, to bo dalo 
volilni tekmi nekaj zanimivosti in adre-
nalina. V SLS se bomo trudili, da bomo 
aktivno vključili in k sodelovanju pova-
bili čim več ljudi. Smo stranka, ki nam 
mnenje posameznika in delo v skupno 
dobro veliko pomenita. Volilno kampa-
njo želimo izpeljati profesionalno, dali 
bomo vse od sebe, najboljšo ekipo in če 
bodo naša prizadevanja prišla do vseh 
prebivalcev Slovenije, verjamem, da bo 
tudi rezultat dober.

Na glavnem odboru ste predsta
vili vsebino pogovorov, ki ste jih kot 
predsednik SLS opravili predvsem z 
vodstvom Stranke mladih Slovenije. 
Kakšne »koristi« oz. katere cilje zasle
duje SLS pri teh povezovanjih?

Predvolilna povezovanja in skupni na-
stopi na volitvah niso nič neobičajnega. 
Mogoče je tokrat izjema le-to, da gre re-
snično za programsko koalicijo. Se pra-
vi, glavni motiv povezovanja so skupne 
programske usmeritve, ne pa politična 
stičišča. Gre za projekt drugačne politi-
ke, ki v slovenski politični prostor vnaša 
svežino, odprtost, razvoj politične kultu-
re in iskrenega dialoga. To je sicer v Slo-
veniji bolj novost oz. izjema, želim pa 
si, da to postane uveljavljena politična 
praksa v prihodnosti. In to stališče sem 
tudi predstavil našemu vodstvu.
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Glede na to, da sta stranki program
sko različni – na kakšnih vsebinah bo 
temeljila skupna lista kandidatov? 

To so teme, ki so pomembne za prihod-
nost Slovenije. Gre za skupna prizade-
vanja na področjih kvalitete bivanja, 
odnosa do okolja, socialne politike in 
skladnega razvoja Slovenije. Dokončne 
dogovore med SLS in SMS, kar zadevo 
sestave enotnega volilnega štaba in skup-
ne liste kandidatov, pa bomo dorekli v 
naslednjem mesecu. Zadnjo besedo pri 
tem bo imel glavni odbor stranke.

Pripravljate dogovore še s katero dru
go stranko?

Ne, teh dogovorov ni. Je pa res, da je za-
radi naše politične odprtosti možen dia-
log z vsemi strankami in posamezniki, 
ki v SLS prepoznajo določene politične 
sorodnosti in programske kompatibil-
nosti. Nikogar ne izključujemo. Še več, 
verjamemo, da je priznavanje drugačno-
sti kot kvalitete, ne konkurenčnosti, da-
nes temeljni politični izziv. Povezovanje 
strank pri posameznih projektih pa je 
tudi državotvorno.

V zadnjem času se je SLS »glasno« 

zavzela, da vlada ne bi prodala Zavaro
valnice Triglav in Telekoma Slovenije. 
Imamo pravi občutek, da o teh stališčih 
SLS slišimo šele zdaj?

SLS v zadnjih 15 letih ni nikoli menjala 
stališča do privatizacije naših najboljših 
podjetij. Še posebej pa se kaže v tem, 
da je SLS v preteklosti imela prav glede 
prodaje tujcem. Čas je pokazal, da smo 
Slovenci sposobni gospodarji. Visoka gos-
podarska rast je tudi posledica dobrega 
gospodarjenja naših podjetij. Predvsem 
zaradi prizadevanj SLS je Sloveniji us-
pelo ohraniti glavnino gospodarstva v 
slovenski lasti. Ko se danes primerjamo 
z vzhodno-evropskimi državami, ki so 
nekritično razprodale premoženje tuj-
cem, vidimo, da je Slovenija bistveno 
uspešnejša. 

Ali ne velja, da je država slab gospodar?

Ni nujno. Država je slab gospodar le v 
primeru, če se slabo kadruje na ključne 
gospodarske funkcije. In če je kdo ugoto-
vil, da je slabo kadroval, pa za popravo teh 
napak podjetij ni potrebno prodati tujcem. 
Kot primer lahko dam SOD, katerega pre-
moženje je v začetku mandata znašalo 1,2 
mrd evrov, zdaj pa kar 3 mrd evrov. 

Vzbuja se vtis, da SLS nasprotuje pro
daji premoženja državljanom, kot je bilo 
v primeru NKBM?

Takšen vtis poskušajo z manipulacija-
mi vzbujati naši politični tekmeci. Za 
nas ni jabolko spora pri NKBM prodaja 
državljanom, prav nasprotno, mi trdimo, 
da bi vse morali prodati državljanom, ne 
pa samo drobtinic, zato da ne bi opazili, 
kako smo tistim na Bahamskih otokih 
omogočili enormne zaslužke praktično 
čez noč. Ob tem pa velja opozoriti na 
umestnost vprašanja, s čim so si ti in-
vestitorji to zaslužili, saj niti davkov ne 
plačujejo v Sloveniji. Poudariti še velja, 
da je bila z davkoplačevalskim denarjem 
sanirana prav NKBM.

Predvsem mediji so omenjene raz
lične poglede med koalicijskimi stran
kami dodobra izkoristili za ugibanja o 
morebitnem razpadu koalicije. Kako 
gledate na delovanje sedanje vlade in 
SLS kot koalicijske stranke v njej?

SLS spoštuje različnost koalicijskih 
partneric in se zaveda, da je v koaliciji 
potrebno veliko govoriti in iskati rešitve, 
ki so sprejemljive za vse. Razumemo pa 
tudi to, da nobena stranka ni pripravlje-
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34. redna seja, 13. - 19. december 2007

InformacIja o dejavnoStIh državnega zbora 
repubLIke SLovenIje v čaSu predSedovanja 

repubLIke SLovenIje Svetu evropSke unIje (januar 
- junIj 2008) - epa 1784-Iv

JAKOB PRESEČNIK: “V času 
predsedovanja morajo biti interesi 

države Slovenije pred notranje 
političnimi interesi.”

V Poslanski skupini Slovenske ljud-
ske stranke pozdravljamo dejstvo, da 
bo Slovenija kot prva od novih držav 
članic predsedovala Evropski uniji. To 
je nedvomno velik izziv za našo državo, 
še bolj pa priložnost, da Slovenija po-
leg kvalitetnega in korektnega vodenja 
Evropske unije poskrbi tudi za promo-
cijo naše države. 

Naša skupna skrb mora biti, da bomo 
v času, ko bo evropska in svetovna jav-
nost še posebej pozorna na Slovenijo, 
dokazali, da smo zrela država z jasnimi usmeritvami in mnogimi 
razvojnimi možnostmi. V času predsedovanja Slovenija v Evrop-
ski uniji bo državni zbor gostil srečanja delovnih teles držav 
članic Evropske unije in evropskega parlamenta. Pri delu vseh 
delovnih teles je naša naloga, da podamo konkretne vsebinske 
predloge in transparentno predstavimo naše poglede na konkret-
na vprašanja in konkretne vsebine. 

Glavne teme, ki jih bomo obravnavali v skladu z informaci-
jo o dejavnostih Državnega zbora Republike Slovenije v času 
predsedovanja, so predvsem energetika in podnebne spremem-
be, medgeneracijska solidarnost, vprašanje zahodnega Balkana, 
predvsem Kosova ter Bosne in Hercegovine, medkulturni dialog, 
Lizbonska strategija in področje evropske kmetijske politike. 
O vsaki od omenjenih tem bi bilo možno veliko povedati. V 
Slovenski ljudski stranki bi izpostavili predvsem dve temi, ki 
sta pomembni komponenti naših programskih usmeritev, to 
sta medgeneracijska solidarnost in kmetijska politika oziroma 
zdrava hrana. 

Sožitje med socialnimi skupinami in generacijami zagotavlja var
nost in zadovoljstvo vseh prebivalcev Slovenije. Postopno staranja 
prebivalstva z vedno manjšim deležem aktivnega prebivalstva 
zahteva nov pristop k iskanju medgeneracijske solidarnosti. Ta 
zahteva poleg nujne skrbi aktivne generacije za dostojno pre-
življanje starosti starostnikov tudi pripravljenost starejših za 
odpovedovanje določenim pravicam, ki bodo mladim omogočile 
aktivno in uspešno delo, ter zagotavljanje gospodarskega in si-
ceršnjega napredka družbe. Verjamemo, da lahko ambicioznost 
mladih v tesnem sodelovanju z izkušnjami in znanjem starejših 
zagotovi hitrejši razvoj naše družbe. Spodbujamo pogovor, iska-
nje skupnih idej in rešitev ter doseganje vzajemnih učinkov med 
mlajšimi in starejšimi generacijami. Menimo, da so to ideje, 
vsebina, ki se jih zavedajo tudi druge države Evropske unije in 
ki so nujne za ohranitev socialne varnosti v Evropi. 

Kmetijstvo, ki je tudi največji porabnik evropskih sredstev, je 

intervju / iz poslanskih klopi

na popuščati v tistih točkah, ki so ključne za njeno načelnost 
pri izvajanju strankinega programa. O takšnih vprašanjih se 
je zato potrebno pogovarjati, ker bi vsako tako popuščanje 
lahko pomenilo odmik od osnovnih načel in vrednot posa-
mezne stranke. To sem v teh dneh že večkrat pojasnjeval. 
SLS je pomemben del vladne koalicije. Svojo vlogo v njej, 
ki jo razumemo kot partnerski odnos med štirimi parlamen-
tarnimi strankami, zavezanimi s koalicijsko pogodbo, jemlje-
mo resno in odgovorno. Takšen tretma tudi pričakujemo od 
ostalih strank partneric in predsednika vlade. Kot kritično 
lahko izpostavim predvsem to, da ta koalicija, še posebej, od 
kar sem prevzel krmilo naše stranke, premalo sedi skupaj za 
mizo, kjer bi imela priložnost za vsebinski pogovor o ključnih 
projektih.

Menite, da bi bil predčasni zaključek mandata potreben/
možen/verjeten?

Ne, to ni potrebno in kot vem, tudi ni možno. Volitve v 
državni zbor bodo jeseni, priprave nanje so že stekle. Kako 
uspešne bodo, pa bomo izvedeli po volitvah. Želim si, da bi 
bila udeležba boljša kot zadnja leta. Da bi ljudje ta poziv na 
volitve prepoznali kot vabilo k sodelovanju in oblikovanju 
prihodnosti Slovenije.

Katere cilje ima SLS v tej vladi do konca mandata? 

SLS bo do konca mandata aktivno sodelovala na področjih, 
ki jih vodijo njeni ministri – okolju, prometu in regionalni 
politiki. Pred nami je čas, ko bomo v SLS pripravili svoje 
poglede na problem visoke inflacije. Čas, ko bomo s pokra-
jinskim predlogom preverili zrelost in iskrenost slovenske 
politike za decentralizacijska prizadevanja. Tudi sicer se bomo 
aktivneje vključevali na področjih, ki niso pod pristojnostmi 
naših ministrov, so pa za razvoj Slovenije ključnega pomena: 
gospodarstvo, finance, šolstvo, delo,... 

Hvala za pogovor.
Tjaša Podergajs
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predLog zakona o Spremembah In dopoLnItvI zakona 
o pravnIh naSLednIcah poobLaščenIh InveStIcIjSkIh 

družb (zpnpId-a) - nujnI poStopek - epa 1849-Iv

JOSIP BAJC: “Smo za skrbno 
ravnanje z državnim premoženjem!”

Takoj na začetku naj poudarim, da 
bomo poslanci Poslanske skupine Slo-
venske ljudske stranke predlagani zakon 
podprli, saj je po našem mnenju treba 
pred uvrstitvijo Zavarovalnice Triglav na 
borzo odgovoriti še na celo vrsto neod-
govorjenih vprašanj, ki so povezana tudi 
z referendumom in nenazadnje tudi z 
odločbo Ustavnega sodišča. Predlagana 
novela zakona o spremembah in dopol-

bilo že od nekdaj pomembno kot osnovna gospodarska panoga 
za predelavo hrane in surovin za predelovalno industrijo. Dru-
žinske kmetije so na trgu skupaj z evropskim kmetijstvom, z 
visokimi tehnologijami in masovno proizvodnjo. Konkurenčnost 
velikega števila slovenskih kmetij z evropskimi ni primerljiva, 
zato kmetije opuščajo proizvodnjo, saj so premajhne, neorgani-
zirane in kot takšne ne morejo konkurirati na globalnem trgu. 
Prihodnji razvoj kmetijstva v SLS vidimo v krepitvi kmetij, ki bodo 
sposobne v tretjem tisočletju postaviti jasne smernice kmetijskega 
razvoja v Sloveniji. Prizadevamo si za proizvodnjo kakovostne 
in zdrave hrane, za ohranjanje zdravega okolja s posebnim pou-
darkom na čistem zraku in neoporečni podtalnici ter na pode-
želju kot bivalnem prostoru, ki zadovoljuje etnološke, kulturne 
in socialne vidike bivanja. Menimo, da lahko te usmeritve kot 
relevantne prevzame v svojo strategijo tudi Evropska unija in v 
tej smeri bodo šla tudi naša razmišljanja na tem področju. 

Za zaključek bi morda dodal le to, da morajo biti v času 
predsedovanja interesi države Slovenije pred našimi in notranje 
političnimi interesi. Verjamem, da bo Slovenija svojo nalogo 
predsedujoče Evropski uniji odlično izpeljala. 

32. izredna seja, 16. januar 2008

ponovno odLočanje o zakonu o trgovInI (zt-1) - epa 
1600-Iv

KRISTIJAN JANC: „Deregulacija 
poklica trgovec je smiselna in 

dobrodošla.” 

V Poslanski skupini Slovenske ljudske 
stranke smo že ob obravnavi novega 
zakona o trgovini poudarili, da je ena 
najpomembnejših novosti zakonskega 
besedila deregulacija poklica prodajal-
ca in trgovinskega poslovodja. Z vidika 
konkurenčnosti odpiranja trga, zaposlo
vanja in hitrega razvoja trgovine je dere
gulacija seveda smiselna in dobrodošla. 
Dodatno jo podpira dejstvo, da tudi v 
drugih evropskih državah omenjena po-
klica nista regulirana. 

Ponovno moramo poudariti, da deregulacija poklica še ne pome-
ni, da trgovci ne bodo tudi v bodoče zaposlovali posameznikov s 
trgovsko izobrazbo, saj si vsak trgovec želi dobrih prodajalcev, ki 
svoj posel obvladajo in s tem trgovini ustvarijo večji dobiček. Je 
pa deregulacija poklica izziv tudi za trgovske šole, ki bodo morale 
dokazati svojo kvaliteto s tem, da bodo njihovi učenci v primerjavi 
z drugimi poklicnimi profili v trgovini dosegali boljše uspehe. 

Za nas bi bilo nesprejemljivo razmišljati na način, da je potreb-
no na kateremkoli poklicnem področju vztrajati pri regulaciji 
poklicev zato, da bodo določene izobraževalne inštitucije ohra-
nile svoje šolarje. To se lahko zahteva le pri tistih šolah oziroma 
programih, ki so pomembni, na primer, za razvoj slovenskega 
jezika. Vsaka izobraževalna inštitucija mora slediti času in sama 
prilagajati svoje programe tako potrebam trga, kot tudi zagotoviti, 
da so njeni programi privlačni in kvalitetni. Če bo posamezna 
šola izobraževala celovite trgovce, ki bodo svoje delo odlično ob-
vladali, ni nobenega dvoma o tem, da bodo dobili tudi ustrezno 

zaposlitev. Če pa temu ni tako, pa je logično, da se tudi povpra-
ševanje po šolanju na določenih šolah zmanjšuje. 

Trgovska dejavnost v Sloveniji se v zadnjih letih zelo hitro raz-
vija. Seveda se s trgovino, poleg trgovcev, ki se ukvarjajo samo 
s trgovsko dejavnostjo, srečujemo tudi drugi gospodarski sub-
jekti, ki potrošniku ponujajo blago, kot na primer tisti, ki so ga 
proizvedli sami. Predlagani zakon vse te gospodarske subjekte 
izenačuje, kar je smiselna predvsem z vidika večje konkurenčno-
sti tudi med temi subjekti. Vlada Republike Slovenije v svojem 
mnenju k vetu državnega sveta daje tudi primer mizarja, ki nima 
trgovske izobrazbe, je pa nedvomno primeren izobrazbeni profil 
za prodajo pohištva. Seveda je še cela vrsta drugih obrti, ki to 
bolj dobro pozna in obvlada bistveno boljše od prodajalca, ki ima 
zgolj trgovsko izobrazbo. 

Bojazen, da bo deregulacija poklica v trgovini prinesla dodatni 
pritisk na zmanjševanje plač, po našem mnenju ni utemeljena. 
Slovenski potrošnik je dobro obveščen in eden od elementov, na 
podlagi katerih se odloča za nakup in tudi kakovost svetovalnih 
storitev, ki jo nudijo prodajalci, je zelo pomembna. Menimo, da 
bodo trgovci že sami zaradi konkurence zaposlovali kvaliteten 
kader, ki bo potrošniku nudil dobro svetovanje in mu tako za-
gotovil nakup v skladu z njegovimi željami in tudi pričakovanji. 
Nasprotovanje temu zakonu je po našem mnenju zagotovo škodil 
tako delavcem kot podjetjem v smislu razvoja večje konkurence slo
venske trgovine, ki še ni dovolj razvita, zato dovolimo podjetjem 
in trgovcem, da na trgu delovne sile izbirajo najboljše. Če pa žal 
ni dovolj ustreznih prodajalcev, pa mu dovolimo, da zbere druge, 
sebi primerne kadre, na trgu. 

Tudi v duhu hitrejšega kadrovskega prestrukturiranja, saj dolo-
čena podjetja na žalost umirajo v slovenskem prostoru, kot na 
primer tekstil, in se lahko brezposelni prezaposlijo tudi v druge 
branže kot na primer v trgovino, ki danes cveti in zaposluje. Glede 
bojazni o plačah pa je s strani delodajalca in delojemalca pod-
pisana pogodba, s katero se morata oba strinjati. Jaz verjamem, 
da bo ta zakon potrjen in sprejet, predvsem pa verjamem, da bo 
tako v prid delavcev, delojemalcev in predvsem razvoja slovenske 
trgovine, zato bomo zakon z veseljem podprli kot smo ga že v 
prvem delu pred vetom. 

iz poslanskih klopi
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predLog zakona o Spremembah In dopoLnItvah 
zakona o dohodnInI (zdoh-2a) - 

nujnI poStopek 
- epa 1851-Iv

MARJAN DROFENIK: „ Treba je 
zmanjšati davčno obremenitev ljudi z 

nizkimi dohodki!”

V Slovenski ljudski stranki podpiramo 
predlagani Zakon o spremembah in do-
polnitvah zakona o dohodnini, ker je na-
men predlaganih sprememb izboljšati 
materialni položaj tistih, ki jih je dvig 
cen v zadnjem času najbolj prizadel. 
Povišujejo se cene najosnovnejših živil, 
cene nekaterih osnovnih storitev, zato 
menimo, da je potrebno čim prej zmanj-
šati negativne učinke povečanja rasti cen 
življenjskih potrebščin. V dani situaciji 
in v skladu s hitrim ukrepanjem je treba 

zmanjšati davčno obremenitev ljudi z nizkimi dohodki in tako 
zagotoviti, da se njihov dohodek realno ne bo zmanjšal in da ne 
bo ogroženo njihovo preživetje. 

V SLS na področju obdavčitve dela ostaja naše osnovno izhodiš
če razbremenitev najšibkejšega sloja prebivalstva. Država mora iz 
obdavčitve izvzeti tisti del plače oziroma dohodkov, ki pomeni 
minimum preživetja. Danes obravnavani ukrepi gredo vsekakor v 
to smer, seveda se pa obenem zavedamo, da so spremembe Zakona 
o dohodnini predvsem interventno dejanje zaradi resnosti situa-
cije in da je ob tem treba sprejeti še druge dolgoročne ukrepe za 
ponovno zajezitev inflacije. Vlada je s temi slednjimi že pričela. 

Ob predlogu zakona gre skupno za 205.000 zavezancev, ki jim 
bo letno priznana olajšava v skupni višini 4960 evrov oziroma 
tistim z dohodki od 6800 do 9000 olajšava v skupni višini 3960 
evra. Dodatna olajšava je torej predvidena v dveh višinah in jo 
bo mogoče upoštevati že pri akontaciji dohodnine, obračunani 
od dohodka iz delovnega razmerja in pokojnine, ki bo izplačana 
februarja tega leta. Zavedamo se, da 6,5% višja neto plača oziroma 
zvišanje dohodka za največ 320 evrov na letni ravni ne prinaša 
ravno rešitve za ljudi, ki se s svojimi dohodki že tako in tako stež-
ka prebijajo iz meseca v mesec, treba pa je vedeti, da je to le eden 
izmed ukrepov vlade, s katerimi naj bi omilili učinke inflacije. 

Obenem pa ne smemo spregledati dejstva, da je še tako mini-
malna pomoč ljudem, ki jim primanjkuje sredstev za osnovne 
življenjske potrebščine, še kako dobrodošla. Ko ti zmanjkuje za 
hrano, je vsak evro dobrodošel, zato ne bi bilo prav, če bi ukrepe, 
ki imajo na prvi pogled majhne učinke, obravnavali kot nepomem
bne oziroma kot manj pomembne. 

Predlog zakona bomo podprli tudi zato, ker predvideva spre-
membe na področju prejemkov za opravljanje občasne ali začasne 
nege ali pomoči invalidom. Po predlogu zakona bi bili oproščeni 
plačila dohodnine tudi tisti prejemki, ki jih fizičnim osebam iz-
plačujejo lokalne invalidske organizacije. 

V Slovenski ljudski stranki podpiramo tudi predlog, da se že 
pri odmeri dohodnine od dobička iz kapitala za leto 2007 upošte-
va dejanska vrednost vrednostnih papirjev ali deležev, ki so bili 
pridobljeni pred 1. januarjem leta 2003, če bo le-ta višji od tržne 
ali knjigovodske 

nitvah zakona o pravnih naslednicah pooblaščenih investicijskih 
družb ima en sam vsebinski člen. Kljub temu pa pomeni pomem-
bno spremembo veljavnega zakona. Predlagana dopolnitev 2. 
člena zakona namreč določa, da se določbe zakona ne nanašajo 
na banke in zavarovalnice. 

V danem trenutku je zakon povezan predvsem z uvrstitvijo 
Zavarovalnice Triglav na borzo, kar bi se zgodilo, če zakona ne 
sprejmemo. Po veljavni določbi se 28. januarja, torej čez 12 dni, 
izteče skrajni rok za kotizacijo družb na borzi po zakonu o pidih. 
Z uvrstitvijoZavarovalnice Triglav na borzo bi vsekakor nasta-
lo več težav, ki so povezane predvsem z določbami veljavnega 
Zakona o naslednicah pidov, ki določa popolno prenosljivost 
delnic, pri čemer pa je KAD z drugo zakonodajo omejen pri 
razpolaganju z deleži, ki jih ima v Zavarovalnici Triglav. Prišlo 
bi tudi do nekaterih drugih kolizij. 

Posebej moram poudariti, da smo v Slovenski ljudski stranki 
predlagani zakon podpirali že od samega začetka. Res pa je, 
da zakon tako časovno kot tudi vsebinsko sovpada z vprašanjem 
lastninjena Zavarovalnice Triglav v delu, ki se nanaša na pravice 
nekdanjih zavarovancev. Vsem nam je znano, da imamo v zvezi 
s tem odločbo Ustavnega sodišča in tudi v lanskem letu izveden 
referendum, na katerem je bila zavrnjena sprememba zakona o 
lastninskem preoblikovanju zavarovalnic. Sprejem tega zakona 
in ne uvrstitev Triglava na borzo je torej tesno povezana s priva-
tizacijo skoraj 35% vrednosti Zavarovalnice Triglav, s katerimi 
v tem trenutku upravlja Kapitalska družba.

Slovenski ljudski stranki se očita, da je preprečila oziroma us-
tavila sprejem zakona, ki bi omogočil privatizacijo omenjenega 
dela s strani fizičnih oseb. V Slovenski ljudski stranki smo ves čas 
vztrajali na stališču, da je treba način prodaje tega deleža dobro 
premisliti in preprečiti kakršnekoli špekulativne posledice, ki bi 
jih lahko povzročila prodaja tega deleža. Nedvomno je, da bi 
prodaja 35% deleža Zavarovalnice Triglav fizičnim osebam in 
posameznikom prav gotovo omogočila dobro naložbo in bi le-ti 
bili zadovoljni z njo tako kot v primeru Nove kreditne banke Ma-
ribor. Vendar pa je vprašanje: Koliko ljudi, ki so bili zavarovanci 
Triglava leta 1992 oziroma 1991 bi si dejansko lahko privoščili 
nakup delnic v primeru prodaje fizičnim osebam? In - ali bi bila 
takšna prodaja res pravična do vseh državljanov in državljank 
Republike Slovenije? 

Ključni cilj, ki ga zasledujemo tudi pri tem zakonu, je skrbno 
ravnanje z državnim premoženjem in ohranitev strateško naj-
pomembnejših podjetij v slovenski lasti. Zavarovalništvo je ned-
vomno ena od teh strateških panog v naši državi. Z nesprejetjem 
tega zakona bi se naša največja zavarovalnica uvrstila na borzo, 
sočasno pa bi se moralo po veljavnem Zakonu o preoblikovanju 
pidov z njenimi delnicami na borzi neomejeno razpolagati tudi 
s tistimi, ki jih ima v upravljanju KAD. 

Predlagani zakon bomo torej podprli. Pri nadaljnjih korakih, 
povezanih s privatizacijo Zavarovalnice Triglav, pa bomo vztra
jali pri razumnih odločitvah, ki so tako v interesu zavarovalnice 
kot tudi vseh državljanov Republike Slovenije. 

V poslanski skupini smo trdno prepričani, da v tem trenutku 
prodaja državnega deleža v Triglavu ni potrebna, kaj šele nujna, 
in da obstajajo rešitve, ki lahko brez prodaje pomenijo stabilno 
in trajno financiranje pokojninske blagajne in s tem zagotavlja
nje koristi vseh naših državljanov in državljank - tako tistih, ki 
bi si lahko privoščili nakup Triglavovih delnic kot tudi tistih, 
ki ne razmišljajo o delnicah, pač pa razmišljajo o tem, ali si 
bodo v materialnem smislu še lahko zagotovili človeka dostoj-
no življenje.

iz poslanskih klopi
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32. izred na seja, 22. ja nuar 2008

pred Log za ko na o Spre mem bah In do poL nI tvah 
za ko na o Star šev Skem varS tvu In dru žIn SkIh 

pre jem kIh (zSdp-c) - nuj nI po Sto pek - epa 1844-Iv

STANISLAV BRENČIČ: “Infla ci jo 
naj bolj ob ču ti jo dru ži ne z majh ni mi in 

šo loob vez ni mi otroci:”

Ta krat, ko se inf la ci ja ved no glob lje in 
glob lje za le zu je v živ lje nje lju di, jo naj-
bolj ob ču ti jo prav dru ži ne z majh ni mi 
in šo loob vez ni mi otro ci. In več otrok, 
ko je v dru ži ni, bolj jo ob ču ti jo. Zato 
v po slan ski sku pi ni Slo ven ske ljud ske 
stran ke me ni mo, da je Vla da s pred lo
gom tega za ko na rea gi ra la re snič no po zi
tiv no. Sploh zato, ker ob čut no ge ne ri ra 
inf la ci jo, ved no več je po dra ži tve hra ne. 
Ven dar pa mo ra mo re či, če smo is kre ni, 
naj manj tri vlade, naj manj tri je man da ti 

do zdaj, so zelo in ten ziv no posegali s spre mem ba mi us tav ne ga 
za ko na o dru žin skem vars tvu in star šev skih pre jem kih k ci lju, 
da se raz bre me ni do naj več je mož ne mere star še z otro ci in 
da se tudi sko zi to po vra ča vo ljo in sti mu li ra od lo ča nje za več 
otrok. 

Naj bolj mor da dra stič na spre mem ba v smi slu star šev skih pre-
jem kov je bila leta 1997. Zato se je tudi pr vič v letu 2000 zau-
sta vil trend dol go let ne ga pa da nja rojs tva. Od leta 2000 na prej 
se je še le sli ka za če la po prav lja ti obrat no. In hva la bogu to li ko, 
da je v letu 2007 že pre se gla pri ra stek nad umr lji vost jo. Kar je 
samo za poz dra vi ti. Ho čem re či, da je vla ga nje do dat ne ga de-
nar ja v ta na men, v ka te re ga vla ga mo s tem za ko nom, re snič no 
vla ga nje v do bro. In samo pod pre mo lah ko, da se za tak šen vir 
po sa mez ni pro ra čun ski viri na men sko preu sme ri jo. 

Sku pen fond sred stev, ki ga dr ža va na me nja z Za konom o star
šev skem vars tvu in dru žin skih pre jem kih, ni tako maj hen. Z vse mi 
spod bud ni mi ukre pi tako za de lo da jal ce kot za star še smo lah ko 
po eni stra ni sve tel vzor v Evrop ski uni ji, tako da mo ra mo biti pri 
tem vpra ša nju ko rekt ni. Kar vse vla de naj manj v treh man da tih 
do zdaj so ve li ko vla ga le v to za ve da nje, kak šna je ge ne ra cij ska 
sli ka in rod na sli ka v na ši dr ža vi. V Po slan ski sku pi ni Slo ven ske 
ljud ske stran ke, kot re če no, bomo z ve se ljem so gla sno pod pr li 
pred log za ko na. Hva la lepa. 

Dr žav ni svet se je v 4. man da tu se stal na treh red nih in eni izred ni 
seji. Na izred ni seji 24. de cem bra lani je po tr dil zah te vo za po nov no 
od lo ča nje dr žav ne ga zbo ra o Za ko nu o pa cien to vih pra vich. 

Strani pripravil Janez Tomšič

Sodelovanje državnih svetnikov v 
komisijah in interesnih skupinah DS RS

Svet niš ko sku pi no SLS 4. skli ca Dr žav ne ga sve ta Re pub li ke Slo-
ve ni je se stav lja 6 svet ni kov: Cvet ko Zu pan čič, Dar ko Fras, Vin cenc 
Oto ni čar, Pe ter Vrisk, Dra go Žu ra in Jo že Sliv šek. 

Na 3. seji DS RS so se kon sti tui ra le ko mi si je DS RS 4. skli ca. Dr-
žav ni svet ni ki SLS so de lu je jo v na sled njih ko mi si jah in in te re snih 
sku pi nah DS RS:

Dr žav ni svet se je v 4. man da tu se stal na treh red nih in eni izred ni 

iz poslanskih klopi / iz svetniških klopi

Cvet ko Zu pan čič
dr žav ni svet nik

član In te re sne sku pi ne kme tov, obrt ni kov in sa mo stoj nih po kli-
cev - pred stav nik kme tov

pred sed nik ko mi si je za kme tijs tvo, goz dars tvo in pre hra no

član man dat no-imu ni tet na ko mi si je

član ko mi si je za lo kal no sa mou pra vo in re gio nalni raz voj
cvet ko.zu pan cic @siol.net;

Dar ko Fras
dr žav ni svet nik

član In te re sne sku pi ne lo kal nih in te re sov - pred stav nik 8. vo lil-
ne eno te s se de žem v Lju to me ru

pred sed nik ko mi si je za lo kal no sa mou pra vo in re gio nal ni raz voj

član ko mi si je za dr žav no ure di tev
dar ko.fras @sv-tro ji ca.si;

Jo že Sliv šek
dr žav ni svet nik

član In te re sne sku pi ne lo kal nih in te re sov - pred stav nik 20. vo lil-
ne eno te s se de žem v krš kem

član ko mi si je za dr žav no ure di tev

član ko mi si je za kme tijs tvo, goz dars tvo in pre hra no
am fo ra.sli vsek @siol.net;

Vin cenc Oto ni čar 
dr žav ni svet nik

član In te re sne sku pi ne lo kal nih in te re sov - pred stav nik 17. vo lil-
ne eno te s se de žem v Lo gat cu

pred sed nik ko mi si je za med na rod ne od no se in evrop ske 
za de ve

član ko mi si je za kme tijs tvo, goz dars tvo in pre hra no
vin cenc.oto ni car @cerk ni ca.net;

Dra go Žu ra
dr žav ni svet nik

član In te re sne sku pi ne lo kal nih in te re sov - pred stav nik 3. vo lil-
ne eno te s se de žem v ma ri bo ru

član ko mi si je za med na rod ne od no se in evrop ske za de ve

član ko mi si je za kul tu ro, zna nost in šport
dra go.zura @soum.si;

Pe ter Vrisk
dr žav ni svet nik

član In te re sne sku pi ne kme tov, obrt ni kov in sa mo stoj nih po kli-
cev
- pred stav nik kme tov

član ko mi si je za gos po dars tvo, obrt, tu ri zem in fi nan ce

član ko mi si je za kme tijs tvo, goz dars tvo in pre hra no
pe ter.vrisk @kgzs.si;
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V teh treh mesecih, odkar sem na ministrstvu, 
sem se z vsemi zbornicami sestal vsega skupaj de-
setkrat, od tega sem bil navzoč na treh sestankih 
medresorske delovne skupine za reševanje prob-
lematike avtoprevoznikov. V tem času smo imeli 
na dnevnih redih deset tem  - od prehitevanja 
tovornjakov na avtocestah,  samoizločanja in 
izrednih prevozov prek inšpekcijski pregledov 
nad kabotažo tujih avtoprevoznikov in pogojih 
predplačila cestnine do predlogov zakonov o 
davku na motorna vozila in varnosti v cestnem 
prometu. Da vas ne bom obremenjeval z do-
datnim naštevanjem, naj zaokrožim, da smo s 
pomočjo ostalih resorjev (MOP, MF in MG) 
dokazali, da razumemo stisko avtoprevoznikov 
in se zavedamo, kako težak je njihov kruh.

Edini zahtevi, ki ju v kratkem času ne bi mogli 
doseči, sta elektronsko cestninjenje v prostem 
prometnem toku ter uporaba državnih cest za 
lokalni tovorni promet; za prvo (še) ni pogojev, 
za drugo pa ni soglasja lokalnih skupnosti in ga 
najbrž tudi ne bo. To sem partnerjem v pogov-
oru jasno in odločno povedal, hkrati pa nakazal 
realne roke, v katerih bi te in še druge »odprte« 

Za mizo, ne na cesti
Najbrž delim zadovoljstvo z vsemi bralci našega Odmeva, da smo po vrsti pogovorov - še zlasti in-
tenzivni so bili v drugi polovici meseca - 24. januarja naposled vendarle prišli do podpisa dogovora o 
reševanju težav cestnih prevoznikov pri Obrtno-podjetniški zbornici. Zame je bilo zadovoljstvo seveda 
toliko večje, ker je podpis dogovora hkrati pomenil tudi preklic protesta, ki bi nedvomno povzročil 
veliko težav v prometu, posledično pa seveda tudi motnje v preskrbi gospodarstva in mobilnosti 
prebivalstva.

zadeve lahko uresničili. V dogovoru, ki smo ga 
podpisali 24. januarja, je Ministrstvo za promet 
zagotavilo, 
• da se bo 31. 7. 2009 začelo izvajati elektron-

sko cestninjenje v prostem prometnem 
toku ali pa bo najpozneje do 31. 7. 2009 
vpeljalo drug sistem plačevanja cestnine, ki 
bo omogočal prehajanje tovornih vozil na 
cestninskih postajah brez ustavljanja;

• da bo v predplačniškem sistemu spodnja 
meja vplačanega dobroimetja 400 evrov, 
pri čemer bo vozilo deležno maksimalno 
13-odstotnega popusta; 

• da bo do 6. 2. 2008 proučilo sprejemljivost 
priznavanja maksimalno 13-odstotnega po-
pusta za nakazila 830 evrov na prevoznika;

• da bo Dars najpozneje do 29. 2. 2008 vz-
postavil posebno stezo za brezgotovinsko 
plačevanje cestnine na cestninskih postajah 
Tepanje in Vransko.

Med zadevami, ki sodijo v pristojnost našega 
resorja, velja izpostaviti še zagotovilo, da bo 
na avtocestah veljala prepoved prehitevanja 
tovornih vozil nad 7,5 t največje dovoljene mase 

Ker sem želel dobiti pravo, resnično in 
neodvisno strokovno mnenje, Ministrstvo za 
promet študije ni naročilo ne pri Darsu ne 
pri DDC in ne pri kakšni drugi instituciji s 
področja načrtovanja in gradnje prometne 
infrastrukture pri nas v Sloveniji, temveč 
pri Tehnični fakulteti Univerze na Dunaju, 
ki zavoljo svoje strokovnosti pri načrtovanju 
gradnje predorov slovi po vsem svetu.

Iz študije, ki jo je 14. januarja predstavil 
sam prof. dr. Johann Litzka, izhaja, da bi 
bila optimalna rešitev preplastitev betonskih 
vozišč. Ker pa je ta približno desetkrat dražja 
od postopkov abrazije (beri: fino žlebičenje, 
brušenje, mehansko hrapavljenje), bi bila 

Velik del odgovornosti morajo prevzeti 
projektanti, inženirji in nadzorniki
Tako kot najbrž vsi uporabniki avtocestnega omrežja sem se seveda tudi sam vprašal, kako je 
mogoče, da je hitrost skozi trojanske predore namesto zahtevanih 100 km/h omejena na 60 km/h. 
In to komaj dve leti po tem, ko so bili predori predani prometu!?! 

v času med 6. in 9. uro ter med 14. in 17. uro; 
dopolnilne table bodo v celoti nameščene na-
jpozneje do 1. 8. 2008.

Kaj nam zapišem na koncu? Da nameravamo 
rešitve za težave avtoprevoznikov, ki so tudi naše 
težave, družno še naprej iskati za mizo, ne pa 
na cesti. 

mag. Radovan Žerjav, 

minister za promet

pragmatična rešitev prek javnega razpisa 
povabiti ponudnike k izboljšanju torne spo-
sobnosti in hrapavosti cestišča. Profesor 
Litzka je predlagal, da se odločitev o tem, 
kako izboljšati vozišče v predorih, sprejme 
na podlagi stroškov, upoštevajoč izkušnje s 
posameznimi metodami izboljšav in trajnostjo 
posameznega postopka. 

Dejstvo je, da je zadeva zelo zapletena in 
kompleksna zaradi pogodbenih in pravnih 
razmerij ter razmerij projektiranja in nad-
zora. Vendar ob vsem tem in ob upoštevanju 
vrhunsko pripravljene študije ne morem trditi, 
da je za gradnjo neustreznega cestišča kriv 
izključno izvajalec. To bi bilo krivično. Ocenil 

sem, da mora velik del odgovornosti prevzeti 
tudi inženiring investicije - torej projektanti, 
inženirji in nadzor; ti so namreč operativno, 
tehnološko-tehnično in kakovostno vodili to 
investicijo. 

Predstavniki »inženirja« so mi sicer večkrat 

Iz dela ministrstva za promet

delo ministrov SLS
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Galileo, varnost, Balkan
Slovensko predsedstvo Sveta EU bo na področju prometa ob prizadevanjih za obnov-
ljeno lizbonsko strategijo za rast in delovna mesta ter prizadevanjih za napredek pri 
programu Galileo namenilo posebno pozornost tudi izboljšanju prometne varnosti, 
železniškemu prometu in podelitvi mandata Evropski komisiji za začetek pogajanj o 
prometnem sporazumu z državami Zahodnega Balkana.

To je v svojem govoru, v katerem je 
članom Odbora Evropskega parlamenta 
za promet in turizem (TRAN) predstavil 
prednostne naloge na področju prometa, 
23. januarja v Bruslju zatrdil minister 
za promet in predsedujoči Svetu EU za 
področje prometa mag. Radovan Žerjav. 
»Še posebej pri srcu pa nam je nadaljnji 
napredek pri projektu Galileo, pri katerem 
si želimo nadaljevati uspešno delo, ki sta 
ga začeli nemško in portugalsko predsed-
stvo,« je poudaril v uvodnem delu svoje 
predstavitve.

Posebno pozornost je minister Žerjav na-
menil odnosom Evropske unije z državami 
Zahodnega Balkana. Dejal je: »Prepričani 
smo, da je prihodnost Balkana v Evrop-
ski uniji. Ključnega pomena v regiji je 

odgovarjali, da standardi niso bili dovolj jas-
no definirani in opredeljeni. Vendar sem jim 
vselej odgovarjal, da državljank in državljanov 
ne zanimajo standardi, ampak realna kako-
vost. To pomeni, da se lahko skozi praktično 
nove predore peljemo 100 km/h – tako, kot 

stabilnost in Evropska unija 
mora pokazati tem državam, 
da lahko dosežejo evropsko 
perspektivo. Zato menimo, 
da bi bilo treba spodbujati in 
močno podpreti vse pobude, 
da bi se te države čim prej 
vključile v EU.« 

Pri prometni varnosti kot 
eni od prednostnih nalog 
slovenskega predsedovanja 
bo slovensko predsedstvo 
na področju kopenskega 
prometa nadaljevalo delo 
pri predlogu direktive o 
izboljšanju varnosti cestne 
infrastrukture, na novo pa 
bomo začeli obravnavo predloga direktive 
o čezmejnem izvajanju nadzora in sank-
cij. Minister Radovan Žerjav je namreč 
prepričan, da bi oba predloga lahko bist-
veno pripomogla k izboljšanju varnosti v 
cestnem prometu in uresničitvi skupnega 
cilja, to je bistveno zmanjšati število smrt-
nih nesreč na cestah Skupnosti.  

Svojo predstavitev je nadaljeval z deja-

vnostmi na železniškem področju. Pri tem 
je povedal, da si bo slovensko predsedstvo 
prizadevalo evropske železnice revital-
izirati in odpraviti ovire za prost pretok 
železniških vozil Skupnosti. Slovenija 
bo nadaljevala usklajevanje dveh dokaj 
tehničnih zadev, in sicer spremembe di-
rektive o varnosti na železnicah in spre-
membe uredbe o ustanovitvi Evropske 
železniške agencije. 

Slovensko predsedstvo bo skladno s 
sklepi Evropskega sveta iz decembra 2007 
nadaljevalo delo pri skupni pomorski poli-
tiki v Evropski uniji. »Pri izdelavi integri-
ranih nacionalnih pomorskih politik se 
bomo osredotočili na izmenjavo dobrih 
praks,« je še povedal minister Žerjav.

Na področju letalskega prometa so cilji, 
ki si jih bo med predsedovanjem Svetu 
EU prizadevala doseči Slovenija, nad-
aljnja sprostitev notranjega letalskega 
trga, boljša preglednost, poenostavitev 
zakonodaje in postopkov, tehnološke ino-
vacije, varnost in učinkovitost letališč ter 
predvsem poenostavitev in konkurenčnost 
računalniških sistemov rezervacij. Minis-
ter Žerjav je poudaril tudi pomen zunanjih 
odnosov na področju letalskega prometa 
in povedal, da si bo slovensko predsedstvo 
glede na zadnje uspehe še naprej priza-
devalo za krepitev sodelovanja s tretjimi 
državami. Posebej je omenil tudi začetek 
druge faze pogajanj med Evropsko unijo in 
ZDA, ki se bo začela prav v Sloveniji.

DK

je bilo zahtevano s strani Darsa. Zato sem 
Darsu naročil, naj se v pogovorih z izvajalci, 
inženirji in projektanti izpogaja, da posledic 
ne bodo plačevali državljanke in državljani. 
Z drugimi besedami to pomeni, da se stroški 
ne bi plačevali iz Darsovega računa izgrad-
nje, temveč da bi jih vpleteni  porazdelili 
sorazmerno z odgovornostjo. In to čimprej, 
ne po sodni poti. Naročil sem jim tudi, naj s 
sanacijo začnejo takoj, ko bodo vremenske 
razmere za to ugodne. 

Kaj naj rečem za zaključek? Ves čas, odkar 
sem prišel na položaj ministra za promet, 
dajem jasne signale vsakomur, ki dela v sloven-
skem gradbeništvu na področju cest, naj nare-
di maksimum za dobro vseh nas državljanov. 
Zato ponavljam, kar sem že večkrat poudaril 
- da je treba prevzeti odgovornost in s tem 
ustvariti resen pritisk na celotno gradbeniško 
verigo. Prepričan sem, da bodo zaradi teh 
pritiskov vsi vpleteni v prihodnosti bolj od-
govorni. 

mag. Radovan Žerjav,
minister za promet
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Program ukrepov za izboljšanje 
kakovosti zraka v Zgornji Mežiški 
dolini

Minister za okolje in prostor Janez Podobnik je 6. januarja lani na 
novinarski konferenci, ki je potekala v Žerjavu v Mežiški dolini, skupaj 
z županom Mežice Dušanom Kreblom, županom Črne na Koroškem 
Janezom Švabom, predsednikom KS Žerjav Petrom Raztočnikom, 
poslancem DZ Mirom Petkom, direktorjem Zavoda za zdravstveno 
varstvo Ravne na Koroškem dr. Evgenom Janetom in predstavnikom 
Ministrstva za okolje in prostor dr. Samom Kopačem predstavil ukre-
pe, ki jih je potrebno izvesti za izboljšanje kakovosti okolja na najbolj 
obremenjenih območjih v Mežiški dolini. 

Na podlagi rezultatov meritev v okviru Primerjalne študije onesna-
ženosti okolja v Zgornji Mežiški dolini med leti 1989 in 2001 je vlada 
RS ugotovila, da se okolje na delu območja v Zgornji Mežiški dolini 
glede na določbe Uredbe o mejnih, opozorilnih in kritičnih imisijskih 
vrednostih nevarnih snovi v tleh razvršča v razred največje obreme-
njenosti. Prav zato je Vlada RS dne 12. decembra lani sprejela Odlok 
o območjih največje obremenjenosti okolja in o programu ukrepov 
za izboljšanje kakovosti okolja v Zgornji Mežiški dolini. V odloku je 
določena vrsta ukrepov, ki jih je treba izvesti za izboljšanje kakovosti 
okolja na teh območjih, in sicer: 
 - zamenjava onesnažene zemlje in zasejanje trave na javnih povr-

šinah, ki so namenjene zadrževanju otrok;
 - asfaltiranje in mokro čiščenje javnih površin; 
 - zasaditev golih javnih površin z rastlinjem, 
 - določitev lokacij za varno vrtnarjenje; 
 - dodeljevanje subvencij za zagotovitev varovalne prehrane javnim 

vzgojno-izobraževalnim zavodom in drugim javnim zavodom za 
vzgojo, 

 - izobraževanje in zdravstveno varstvo otrok; 
 - čiščenje fasad in ostrešij stanovanjskih stavb;
 - vzpostavitev in izvajanje obveščanja in ozaveščanja prebivalcev 

o možnih virih strupenih kovin in načinih zmanjšanja njihovega 
vnosa v telo ter o varni in varovalni prehrani; 

 - intenzivno spremljanje zdravstvenega stanja otrok. 
Program se bo izvajal do leta 2022, zanj pa bo večino sredstev za-

gotavljalo Ministrstvo za okolje in prostor (za leti 2008 in 2009 je v 
proračunu RS predlagano po milijon evrov letno, program pa predvi-
deva podobno dinamiko tudi za naprej), delno pa tudi Ministrstvo za 
zdravje za zdravstveni del ukrepov v višini okrog 65.000 evrov/leto. 

Program ima naslednje cilje:
 - znižanje vrednosti svinca, kadmija in cinka v tleh na saniranih ob-

močjih pod mejne 
vrednosti, določe-
ne z Uredbo o mej-
nih, opozorilnih in 
kritičnih imisijskih 
vrednostih nevar-
nih snovi v tleh 
(Uradni list RS, št. 
68/96), 
 - zmanjšanje izpo-
stavljenosti otrok 
toksičnim kovinam 

v njihovem nepo-
srednem bivalnem 
okolju: doma, v vrt-
cu, šoli, na igriščih 
ipd. in s tem zniža-
ti vrednosti svinca 
v krvi otrok pod 
vrednost 100 μg/l 
v vsaj 95 % prime-
rov, 
 - zagotoviti vsem 
prebivalcem Zgor-

nje Mežiške doline pogoje za življenje v zdravem, varnem in hu-
manem okolju, 

 - zmanjšati obremenjenost s toksičnimi kovinami za dejavnike oko-
lja, ki v največji meri vplivajo na zdravje ljudi ter preprečiti oz. 
omejiti odlaganje in širjenje toksičnih kovin v okolju.

Ukrepi se bodo izvajali na podlagi letnih programov dela, ki jih bo 
sprejemala Vlada RS in jih bo pripravljal ZZV Ravne na Koroškem, ki ga 
je vlada zadolžila tudi za strokovni nadzor nad izvajanjem ukrepov. 

Minister Podobnik z okoljskimi 
nevladnimi organizacijami odprl 
okoljski center

21. decembra lani je minister za okolje in prostor Janez Podobnik 
skupaj s konzorcijem petih nevladnih organizacij: Društvom za varova-
nje Alp – CIPRA, Društvom za sonaraven razvoj –Focus, Inštitutom 
za trajnostni razvoj, Slovenskim E-forumom in Slovensko fundacijo 
za trajnostni razvoj – Umanotera odprl okoljski center. Poslanstvo 
okoljskega centra, ki ima sedež na Trubarjevi cesti 50 v Ljubljani, 
je povezovanje okoljskih nevladnih organizacij kot pomembnega ak-
terja civilne družbe in s tem izboljšanja prepoznavnosti okoljskega 
nevladnega sektorja doma in v tujini ter dviganje kulture odprtosti in 
prostega dostopa do okoljskih informacij ter boljšo informiranost in 
ozaveščenost najširše javnosti o varstvu okolja in trajnostnem razvo-
ju. V okviru okoljskega centra deluje tudi info točka, ki je namenjena 
najširši javnosti.

Minister Podobnik je 
v otvoritvenem nagovo-
ru poudaril pomen part-
nerstva med državo in 
civilno družbo oziroma 
nevladnimi organizaci-
jami, k sodelovanju pri 
predsedovanju Slovenije 
Svetu EU in zlasti pri do-
godkih, ki se bodo doti-
kali okoljskih tem, pa je 
povabil tudi okoljske ne-
vladne organizacije.

Iz dela ministrstva za okolje in prostor
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Ministrstvo za okolje in prostor 
zbira predloge daljinskega 
ogrevanja na lestno biomaso

Operativni program razvoja okoljske in prometne infrastrukture omo-
goča s programom »Trajnostna energija« Ministrstva za okolje in prostor 
tudi podporo projektom energetske izrabe lesne biomase. Ministrstvo 
za okolje in prostor želi pridobiti sliko o načrtovanih projektih v Slove-
niji, zato poziva investitorje, da v priloženem obrazcu predstavijo svoje 
projekte. Poziv velja tako tistim, ki načrtujejo večje projekte daljinskega 
ogrevanja na lesno biomaso kakor tudi investitorjem, ki načrtujejo mikro 
sisteme daljinskega ogrevanja na lesno biomaso.

V pripravi je prvi od razpisov, ki bodo v naslednjih šestih letih 
ponudili pomoč v obliki subvencij za izvedbo projektov daljinskega 
ogrevanja na lesno biomaso in mikro sistemov daljinskega ogrevanja 
na lesno biomaso v Sloveniji. Predvidena okvirna višina subvencij bo 
30-50% upravičenih stroškov investicije, kot je v skladu s pravili dode-
ljevanja državnih pomoči. 

Zakon o spremembah in dopolnitvah 
zakona o graditvi objektov

15. januarja, je stopil v veljavo Zakon o spremembah in dopolnitvah 
zakona o graditvi objektov, ki se bo začel uporabljati s 15. aprilom. 
Spremenjeni Zakon o graditvi objektov uvaja številne novosti, ki bodo 
postopek za izdajo gradbenega dovoljenja poenostavile in skrajšale. 

Uvaja se območje za določitev strank v postopku, ki se bo na podlagi 
jasno določenih kriterijev določalo na matematičen način. S tem se 
odpravlja nejasnosti pri določanju strank v postopku. Doslej so se 
namreč stranke v postopku izdaje gradbenega dovoljenja določale na 
podlagi vplivnega območja, ki pa je bilo zaradi dvoumnih kriterijev 
prepuščeno samim projektantom. S številnimi naknadnimi zahtevami 
za vključitev v postopek so se posledično podaljševali tudi roki izdaje 
gradbenih dovoljenj. 

Zakon o spremembah in dopolnitvah zakona o graditvi objektov 
določa, da občina postaja stranka v postopku.

Uvaja se nova kategorija vrst objektov glede na zahtevnost  nezahtevni 
objekti. Sedanja ureditev, ko se je izvajala gradnja enostavnih objektov 
brez gradbenega dovoljenja, je povzročala veliko škodo v prostoru. 
Postopek izdaje gradbenega dovoljenja za nezahtevne objekte bo zelo 
enostaven. Izdajal se bo v skrajšanem postopku, v katerem bo stranka 
samo investitor.

Uvajajo se jasnejši postopki pridobivanja projektnih pogojev in sogla
sij, saj se ločujejo soglasja, ki so predpisana zaradi varovanja javnega 
interesa (na varovanih območjih in v varovalnih pasovih javne infra-
strukture), in soglasja za priključitev, ki jih dajejo upravljavci gospodar-
ske javne infrastrukture. Ta soglasja predstavljajo le projektne pogoje, 
soglasja k projektu pa niso več potrebna. 

Zakon opredeljuje tudi minimalno komunalno oskrbo (to je oskrba 
z vodo, elektriko, odvajanje odpadnih voda in dostop do ceste) in do-
loča, da je to pri stanovanjskih stavbah pogoj za izdajo gradbenega 
dovoljenja.

V postopku izdaje uporabnega dovoljenja v primeru manj zahtevnih 
objektov upravnemu organu ne bo treba izvajati tehničnega pregleda, 
če bo ocenil, da lahko izda uporabno dovoljenje na podlagi predlože-
ne dokumentacije oziroma na podlagi ogleda, ki ga opravi sam, brez 
komisije.

Zakon odpravlja postopke za izdajo gradbenih in uporabnih dovoljenj v 
primeru nepomembnih sprememb namena objekta, ki že po sami naravi 
spremembe ne morejo imeti večjega vpliva na okolico in se vzporedno 

z njimi ne izvaja rekonstrukcija. 
Občinam se omogoča vzdrževanje nevzdrževanih objektov, ki kvarijo 

zunanjo podobo naselja, tako da bo moral lastnik v določenem roku 
izvesti investicijska vzdrževalna dela, če pa tega sam ne bo izvedel, jih 
bo lahko izvedla občina po tretji osebi na stroške lastnika.

Uvaja se novost glede dokazovanja pravice graditi za objekte gospo
darske javne infrastrukture, ki se izvajajo v cestnem telesu državne ali 
občinske javne ceste. Tako se bo sedaj za dokazilo o pravici graditi v 
teh primerih štelo že soglasje upravljavca javne ceste za izvedbo tak-
šne gradnje znotraj cestnega telesa.

Določbe, ki urejajo pridobitev potrdila uporabnega dovoljenja za ob
jekte, ki so bili zgrajeni pred letom 1967, za enostanovanjske stavbe, 
ki so bile zgrajene na podlagi gradbenega dovoljenja, ter za objekte 
gospodarske javne infrastrukture, ki so bili zgrajeni pred 25. 6. 1991, 
so ostale nespremenjene. Gre za objekte, za katere Zakon o graditvi 
objektov določa, da imajo uporabno dovoljenje po samem zakonu. Za-
kon ne zahteva, da si lastnik takega objekta potrdilo obvezno pridobi. 
Zgolj želja oziroma specifična potreba posameznega lastnika takega 
objekta je, ali takšno potrdilo zahteva ali ne. Paleta objektov, ki imajo 
uporabna dovoljenja po zakonu, bo razširjena tudi na gradbeno-inže-
nirske objekte, ki so bili zgrajeni pred 31. decembrom 1967. 

Podpis aneksov h koncesijskim 
pogodbam za izvajanje obvezne 
državne gospodarske javne službe 
urejanja voda

Na Ministrstvu za okolje in prostor je bil 11. januarja slavnostni pod-
pis aneksov h koncesijskim pogodbam za izvajanje obvezne državne 
gospodarske javne službe urejanja voda. Anekse so podpisali direktor 
Agencije RS za okolje dr. Silvo Žlebir, direktor VGP Ptu, Drago Klo-
bučar, direktor VGP Kranj Srečo Šamperl, direktor VGP Hidrotehni, 
Andrej Bukovec ter naknadno direktor VGP Nivo Danilo Senič.

Aneks predstavlja dokončno realizacijo sklepa Vlade RS o Predhod-
nem delnem pro-
gramu odprave 
posledic škode 
na stvareh zara-
di neurja s po-
plavami ki se je 
zgodilo 18. sep-
tembra lani.

Sklep je Vla-
da RS sprejela 
30.oktobra lani.

20 let Uprave Republike Slovenije za 
jedrsko varnost

Uprava Republike Slovenije za jedrsko varnost je 9. januarja s krat-
ko slovesnostjo počastila 20-letnico svojega delovanja. Zbrane sta 
nagovorila minister za okolje in prostor Janez Podobnik in direktor 
uprave dr. Andrej Stritar, mag. Marjan Levstek, ki je v Upravi Repub-
like Slovenije za jedrsko varnost zaposlen vse od njenih začetkov, pa 
je goste spomnil na nekatere dogodke in ljudi, ki so bili povezani z 
delovanjem uprave v teh dvajsetih letih. Republiška uprava za jedrsko 
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varnost je začela delovati januarja 1988 s petimi zaposlenimi. V dvaj-
setletni zgodovini se je spreminjala njena organiziranost, sprejemala 
je nove pristojnosti, večalo pa se je tudi število zaposlenih. Leta 1995 
se je iz Republiške uprave za jedrsko varnost (RUJV) preimenovala 
v Upravo Republike Slovenije za jedrsko varnost (URSJV), v kateri 
je danes zaposlenih 47 ljudi.

Podpisan Protokol o integralnem 
upravljanju obalnih območij v 
Sredozemlju

Državni sekretar na Ministrstvu za okolje in prostor dr. Mitja Bri-
celj je 21. januarja v imenu Republike Slovenije v Madridu podpisal 
Protokol o integralnem upravljanju obalnih območij v Sredozemlju 
(ICZM Protocol).

Protokol je nastal v času predsedovanja Republike Slovenije po-
godbenicam Konvencije o varstvu Sredozemskega morja pred one-
snaževanjem, imenovane tudi Barcelonska konvencija (od leta 2005 
do 2007).

Protokol predstavlja izredno pomemben dokument in novo orodje 
za upravljanje s skupnim vodnim telesom v Sredozemlju, vključno s su-
bregijo Jadran. Pomemben je zlasti z vidika ekosistemskega pristopa in 
doseganja ciljev celovitega upravljanja z obalnimi območji in morskimi 
viri v ekoregiji Sredozemlja na podlagi skupnega sodelovanja in skup-

nega dogovora, 
ki presega poli-
tične meje. To 
načelo uvaja 
tudi nova evrop-
ska Direktiva o 
morski strategi-
ji kot orodje za 
pripravo skupne 
razvojne strategi-
je v ekoregijah, 
ki si jih delijo 
obalne države.

OBČINA DODELITEV SREDSTEV
SKUPAJ (v €)

1 ŽELEZNIKI 1.044.526
2 ŠMARTNO OB PAKI 563.833
3 CERKNO 408.718
4 GORNJI GRAD 373.919
5 ŽALEC 341.913
6 DOBRNA 289.199
7 NAZARJE 254.315
8 VOJNIK 236.823
9 BOHINJ 234.056

10 LAŠKO 204.724
11 TRŽIČ 202.517
12 RADOVLJICA 174.811
13 REČICA OB SAVINJI 171.425
14 CELJE 159.052
15 KAMNIK 121.162
16 VRANSKO 116.276
17 BRASLOVČE 93.417
18 TOLMIN 91.071
19 ŠKOFJA LOKA 87.754
20 SLOVEN. KONJICE 83.743
21 MOZIRJE 82.020
22 PREBOLD 80.554
23 VITANJE 78.100
24 LUČE 74.747
25 ZREČE 61.202
26 KOMENDA 52.681
27 CERKLJE NA GOR. 49.668
28 TABOR 46.136
29 SLOV. BISTRICA 30.569
30 LJUBNO 28.019
31 BLED 25.380
32 VIDEM 21.757
33 ROGAŠKA SLATINA 19.783
34 GORENJA VAS – POLJANE 18.334
35 GORJE 18.306
36 MAJŠPERK 17.642
37 POLZELA 16.307
38 ŠOŠTANJ 13.877
39 ZAVRČ 11.664

  SKUPAJ 6.000.000
Sredstva v višini 5.000.000 evrov za odpravo poškodb na poškodova-

nih objektih vodne infrastrukture, vodnih in priobalnih zemljiščih, ki 
so namenjeni uravnavanju voda in varstvu pred škodljivim delovanjem 
voda se po predhodnem programu namenijo za: 

območje višina sredstev v €

območje porečja reke Drave 440.000

območje Savinje s pritoki 1.090.000

območje srednje Save 550.000

območje zgornje Save 2.190.000

območje Soče 730.000

SKUPAJ: 5.000.000

Ministrstvo za okolje in prostor bi se na tem mestu želelo še posebej 
zahvaliti vsem, ki so z izjemno solidarnostjo nesebično priskočili na 
pomoč, v prvi vrsti gasilcem, humanitarnim organizacijam, pripadni-
kom civilne zaščite, našim izvajalcem vodnogospodarske javne službe 
iz prizadetih območij, VGP Kranj; Hidrotehnik, Nivo Celje ter VGP 
Drava in vsem ostalim, ki so pokazali visoko stopnjo operativnosti in 
angažiranosti ob dogodku, ki je bil izjemen; tako po svoji uničevalni 
moči na eni strani kot tudi po izkazani solidarnosti in vloženem trudu 
v postopku intervencije in sanacije na drugi.

PS

Hiter in učinkovit odziv ministrstva 
za okolje in prostor na ujmo z 18. 
septembra lani
Vlada RS je na pobudo Ministrstva za okolje in prostor na svoji 144. redni seji 
30. oktobra lani sprejela Predhodni delni program odprave posledic škode 
na stvareh zaradi neurja s poplavo 18. septembra lani in z njim namenila 
sredstva proračunske rezerve v skupni višini 12.018.000,00 evrov. 

Navedena sredstva se namenjajo za že izvedena dela in izvedbo nuj-
nih del za zagotovitev pričetka izvedbe sanacije nastale škode prizade-
tim občinam do višine 6.000.000,00 evrov, za zagotovitev nadomestnih 
nastanitev začasno izseljenih prebivalcev sredstva do višine 18.000,00 
evrov; za izvedbo sanacijskih ukrepov pri poškodovanih stanovanjskih 
objektih in na objektih za izvajanje dejavnosti v lasti oseb zasebnega 
prava do višine 1.000.000,00 evrov; ter za izvedbo vzdrževalnih del 
v javno korist z namenom delne odprave poškodb na poškodovanih 
objektih vodne infrastrukture, vodnih in priobalnih zemljiščih, ki so 
namenjeni uravnavanju voda in varstvu pred škodljivim delovanjem 
voda do višine 5.000.000,00 evrov.
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Predstavili Odboru Evropskega 
parlamenta za regionalni razvoj 
prednostne naloge slovenskega 
predsedovanja Svetu EU 

22. januarja je minister dr. Ivan Žagar Od-
boru Evropskega parlamenta za regionalni 
razvoj predstavil prednostne naloge sloven-
skega predsedovanja Svetu EU. Kot bistvene 
teme je izpostavil razpravo o prihodnosti ko-
hezijske politike, vmesni pregled lizbonske 
strategije in vprašanja,povezana s teritorial-
no razsežnostjo kohezijske politike. Minister 
Žagar je označil kohezijsko politiko kot eno 
poglavitnih politik EU, pri tem pa poudaril, 
da je »vprašanje prihodnosti vodenja razvoj-
nih politik tesno povezano z vprašanjem vi-
zije EU, pri čemer ima Evropski parlament 
brez dvoma eno ključnih vlog«. V zvezi z 

razpravo o prihodnosti kohezijske politike 
je minister dr. Ivan Žagar pozitivno ocenil 
prispevek portugalskega predsedstva, ki se 
je osredotočalo na globalna vprašanja o po-
menu te politike. Slovenija bo nadaljevala 
razpravo na zastavljenih izhodiščih, glavni 
cilj pa je konkretizacija razprave, torej odprt-
je konkretnih vprašanj in dilem o prihodno-
sti kohezijske politike. Osrednji dogodek je 
konferenca o tej temi, ki bo 7. in 8. aprila 
v Mariboru, bistveno pa bo razpravljanje o 
načelih kohezijske politike v zvezi z njeno 
sestavo, obsegom, cilji in vprašanji o more-
bitnih reformah v načinu njenega izvajanja. 
Lizbonska strategija v obdobju 2007–2013 
je osrednje vodilo kohezijske politike, pri 
tem pa je bilo opozorjeno na pomen re-
gij in lokalnih skupnosti, ki imajo ključno 
vlogo pri uresničevanju ciljev te strategije. 
Po besedah ministra dr. Ivana Žagarja bo 

Slovenija namenila veliko pozornost tudi 
krepitvi čezmejnega, transnacionalnega in 
medregionalnega sodelovanja, zlasti uveljav-
ljanju Evropskega združenja za teritorialno 
sodelovanje, pri katerem ima Slovenija že 
dolgoletno tradicijo.

Predsedstvu Skupnosti občin 
Slovenije minister dr. Ivan 
Žagar predstavil pomen in pri-
ložnosti občin v okviru sloven-
skega predsedovanja Svetu EU

16. januarja se je minister dr. Ivan Žagar 
udeležil seje predsedstva Skupnosti občin 
Slovenije, ki je bilo v Celju in predstavil 
pomen in priložnosti občin v okviru sloven-
skega predsedovanja Svetu EU. Minister je 
izpostavil pomembnost priprave na naslednje 
finančno obdobje v okviru kohezijske politike 
in dodal, da pri predsedovanju Slovenije Svetu 
EU pričakuje aktivno vlogo lokalne skupnosti, 
zlasti pri oblikovanju izhodišč za kohezijsko 
politiko EU po letu 2013. Eden izmed ciljev 
Slovenije v času predsedovanja je namreč 
tudi nadaljevanje razprave, ki jo je sprožila 
Evropska komisija na Četrtem kohezijskem 
forumu v septembru 2007, in opredelitev na-
činov, kako izboljšati učinkovitost kohezijske 
politike. Minister dr. Ivan Žagar je izpostavil 
tudi pomen slovenskega sodelovanja z Odbo-
rom regij, ki je posvetovalni organ EU pri za-
konodajnih postopkih. Odbor regij se bo sicer 
sešel marca letos, pozornost pa bo namenjena 
teritorialnem dialogu. V nadaljevanju seje so 
bili predstavljeni še nekateri drugi dogodki 
v času slovenskega predsedovanja EU, člani 
predsedstva Skupnosti občin Slovenije pa so 
obravnavali še problematiko občinskih redar-
jev, nacionalni program za kulturo 2008-2011 
in novosti prostorske zakonodaje.

Posvet s predsedniki in poveljni-
ki gasilskih zvez Slovenije 

12. januarja se je minister dr. Ivan Žagar od-
zval vabilu predsednika Gasilske zveze Sloveni-
je in sodeloval na posvetu s predsedniki in po-
veljniki gasilskih zvez s področja cele države.

Minister dr. Ivan Žagar je na posvetu spre-
govoril o bodočih pokrajinah z vidika spre-

memb, ki jih bodo le-te prinesle gasilskim orga-
nizacijam v Sloveniji. »Gasilske organizacije v 
luči sprememb lokalne samouprave« je naslov 
teme, s katero je minister obeležil svojo prisot-
nost na posvetu. 

Minister dr. Ivan Žagar je v govoru poudaril, 
da predlog zakona o prenosu nalog in pristojno-
sti pokrajin, v skladu z načelom subsidiarnosti, 
praviloma ne posega v obstoječe pristojnosti 
občin in tako med drugim tudi gasilska služba 
po ustanovitvi pokrajin ostaja v temeljni pri-
stojnosti občine. So pa opredeljene podlage za 
določitev posameznih nalog kot lokalnih zadev 
širšega pomena s predpisom pokrajine, ki ga ta 
sprejme po poprejšnjem soglasju občin.

Predlog zakona o prenosu nalog v pristoj-
nost pokrajin predvideva, da se Zakon o gasils-
tvu spremeni tako, da se na pokrajine lahko 
prenese opravljanje nalog gasilstva, ki so po-
membne za varstvo pred požarom in drugi-
mi nevarnostmi, kot so nakup, vzdrževanje in 
hramba gasilske zaščitne in reševalne opreme 
za zahtevnejše intervencije, velike požare in 
druge velike nesreče.

V predlogu zakona je tudi zapisano, da 
Pokrajinske gasilske zveze opravljajo organi-
zacijske in strokovne naloge gasilstva kot so: 
usmerjanje in usklajevanje organiziranosti in 
opremljanja gasilskih enot na območju po-
krajine; usmerjanje organizacije in izvajanja 
usposabljanja; strokovne tehnične usmeritve 
in organizacijska navodila, s katerimi se zago-
tavlja operativna pripravljenost gasilskih enot; 
spremljanje stanja, usklajevanje in dajanje po-
bud ter usmeritev za zagotavljanje potrebne 
operativne pripravljenosti gasilskih enot na 
območju pokrajine glede na ocene ogroženo-
sti in sodelovanje s pokrajinskim organom, 
pristojnim za varstvo pred naravnimi in dru-
gimi nesrečami.

Minister, pristojen za področje 
lokalne samouprave in regio-
nalne politike, dr. Ivan Žagar 
z evropskimi komisarji o pred-
nostnih nalogah med predsedo-
vanjem 

8. januarja se je minister, pristojen za področ-
je lokalne samouprave in regionalne politike, 
dr. Ivan Žagar na Brdu pri Kranju, v okviru 

Delo Službe vlade za lokalno samoupravo in 
regionalno politiko in aktivnosti ministra 
dr. Ivana Žagarja
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srečanja Vlade Republike Slovenije z Evrop-
sko komisijo, srečal z evropskimi komisarji.  
 Srečanja so tradicionalno potekala v t.i. clu-
strih po posameznih tematikah. Minister dr. 
Ivan Žagar se je v clustru o regionalni politiki 
pogovarjal z evropsko komisarko za regional-
no politiko Danuto Hübner. Razpravljala sta 
o prihodnosti kohezijske politike, njenih pers-
pektivah ter prispevku konference o Prihodno-
sti kohezijske politike, ki bo 7. in 8. aprila 2008 
Sloveniji. V drugem delu sta se pogovarjala o 
možnostih uveljavljanja instrumenta Evropske 
skupine za čezmejno sodelovanje, ki bo med 
drugim obravnavan v okviru dogodkov med 
predsedovanjem.

Minister dr. Ivan Žagar je sodeloval tudi v 
clustru o konkurenčnosti, kjer so s komisarji 
Verheugnom, Kroesevo, McCreevyjem, Potoč-
nikom, Kunevo, Piebalgsom in Hübnerjevo 
govorili o industrijski politiki, notranjem trgu, 
normativnem okolju, intelektualni lastnini in 
telekomunikacijah.

Minister dr. Ivan Žagar na slo-
vesnosti ob širitvi Schengena: 
»Ukinitev meja pomeni sinergi-
jo« 

Minister Službe Vlade RS za lokalno samou-
pravo in regionalno politiko dr. Ivan Žagar se je 
21. decembra, ob priložnosti vstopa Republike 
Slovenije v schengenski prostor, udeležil kultur-
ne prireditve na slovensko-avstrijski meji z naslo-
vom »Brezmejna svoboda – Naš prispevek ob 
širjenju Schengena”.

Kulturna prireditev, s katero so simbolično 
obeležili ukinitev nadzora na notranji meji, je 
bila na mostu med Gornjo Radgono in Bad Rad-
kersburgom, poleg ministra dr. Ivana Žagarja pa 
se jo je med drugim udeležil tudi deželni glavar 
Avstrijske zvezne dežele Štajerske mag. Franz 
Voves.

Minister dr. Ivan Žagar je ob tej priložnosti 
poudaril, da ukinitev meja pomeni sinergijo. 
»Meje po eni strani prinašajo pozitivne, na dru-

gi pa negativne do-
godke, ki so lahko 
zgodovinsko zelo 
težki, vendar pa 
pomenijo spomin 
in opomin pri ne-
kem novem raz-
mišljanju«. Dejal 
je, da je poznavanje 
zgodovine pogosto 
mlademu rodu ena 
manj pomembnih 
vrlin, kar je tudi 
svojevrstno zagoto-
vilo, da bodo pri-
hodnost oblikovali 
neobremenjeno 
ter v pravem evrop-

skem duhu enakopravnosti in sodelovanja pre-
poznavali nove priložnosti za skupne projekte 
in skupaj iskali odgovore na uganke trajnostnega 
razvoja v vse bolj globaliziranem svetu.

Do prve svetovne vojne sta bili Gornja Radgo-
na in Bad Radkersburg skupni mestni organizem. 
Potem ko ju je reka Mura razdelila, pa je postalo 
čezmejno sodelovanje v tem prostoru pogoj za 
uspešno delo in bivanje ljudi na obeh straneh nek-
danje državne meje. Sodelovanje se je še posebej 
okrepilo v predpristopnem obdobju od leta 1994 
do 1999, ko je bila s pomočjo programa čezmej-
nega sodelovanja Pare zgrajena infrastruktura, še 
posebej v odročnih obmejnih območjih, ki sedaj 
omogočajo hitrejše in boljše povezovanje. 

Minister dr. Ivan Žagar je dejal, da okrepljeno 
čezmejno gospodarsko povezovanje danes »teme-
lji na bogastvu izkušenj, pridobljenih znanj in us-
tvarjenih partnerstev iz dosedanjega obdobja, ki so 
najboljša garancija za pripravo skupnih projektov, 
s katerimi želijo prebivalci in uprave odpravljati 
ovire in ustvariti enakovrednejše pogoje za življe-

nje in delo v skupnem čezmejnem prostoru«.
Poudaril je, da tesnejše sodelovanje odpira tudi 

pomembna in aktualna vprašanja skupnega inte-
resa, med drugim proučitev vloge reke Mure in 
skupnega urbanega razvoja mest Gornje Radgo-
ne in Bad Radkersburga, usklajevanje lokalnih in 
trans-evropskih prometnih mrež, do sodelovanja 
pri preseganju bremen zgodovinskega spomina 
v obmejnem prostoru, ki jih nudi možnost usta-
navljanja nove evropske skupine za ozemeljsko 
sodelovanje.

Dodal je, da se Republika Slovenija zaveda po-
mena varovanja zunanjih meja Evropske unije in 
temu posveča posebno pozornost z doslednim 
upoštevanjem dogovorjenih varnostnih standar-
dov, kar nenazadnje potrjuje tudi vstop v schen-
gensko območje.

Minister dr. Ivan Žagar se je med drugim za 
dobro sodelovanje zahvalil tudi deželnemu gla-
varju Avstrijske-Štajerske mag. Franzu Vovesu 
in izrazil pričakovanje, da se bo »skupno nasto-
panje pri oblikovanju razvojnih projektov ter 
doseganje večje strateške teže znotraj združene 
Evrope nadaljevalo še z večjo intenzivnostjo«. 
Dodal je, da bo samo tako »pozabljena meja« 
lahko pozitivno vplivala tudi na gospodarsko, 
okoljsko in kulturno sodelovanje na obeh brego-
vih Mure, ki naj bi se na koncu zlila v sinergijo 
možnosti za ustanovitev evroregije, katere cilj bi 
bil zagotoviti bistveno večje razvojne možnosti 
na gospodarskem in infrastrukturnem področju, 
ki do sedaj, tudi zaradi razdeljenosti prostora z 
državno mejo, ni uspela izkoristiti vseh priložno-
sti tega območja.

Na koncu je še poudaril, da je »srečanje dokaz, 
da je t.i. virus dobrega sosedstva, ki je potreben 
za vzpon gospodarstva, prisoten na obeh straneh 
meje, zato ostajajo odprte možnosti za nove ob-
like sodelovanja, kjer lahko Republika Slovenija 
in Dežela Štajerska najdeta skupno priložnost 
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za nove izzive«. Dejal je, da je eno takih podro-
čij razprava o uveljavljanju lizbonske strategije 
na regionalni ravni, s poudarkom na konkretnih 
ukrepih in politikah, ki so v posameznih regijah 
že dale dobre rezultate. »Z vzpodbujanjem kon-
taktov med potencialnimi partnerji za izvajanje 
posameznih razvojnih projektov – s poudarkom 
na regionalnem sodelovanju srednje Evrope z 
državami JV Evrope, bomo hitreje ustvarili 
učinkovito mrežo poslovnih stikov in uspešnih 
primerov, ki bi koristili razvoju in gospodarski 
rasti obmejnega območja« je še poudaril minister 
dr. Ivan Žagar.

1. skupna seja Predsedstev 
Skupnosti občin Slovenije in 
Združenja občin Slovenije z mi-
nistrom dr. Ivanom Žagarjem

Minister, pristojen za področje lokalne samou-
prave in regionalne politike, dr. Ivan Žagar se je 
5. decembra udeležil 1. skupne seje Predsedstev 
Skupnosti občin Slovenije in Združenja občin 
Slovenije, ki je bila na ljubljanskem Magistratu 
in predstavil osrednjo temo srečanja – pokrajin-
sko zakonodajo.

Prve, temeljne zakone o pokrajinah: Zakon 
o pokrajinah, Zakon o financiranju pokrajin in 
Zakon o volitvah v pokrajinah je Vlada RS že 
potrdila in jih poslala v obravnavo v Državni 
zbor RS, kjer je bila opravljena druga obravna-
va, ostali, izvedbeni zakoni (Zakon o ustanovitvi 
pokrajin, Zakon o prenosu nalog v pristojnost 
pokrajin, Zakon o volilnih enotah za prve volitve 
v pokrajinske svete) pa so bili na vladni ravni 
sprejeti 15.11.2007 in bili posredovani v obrav-
navo v Državni zbor RS.

Minister dr. Ivan Žagar je povedal, da je Vlada 
RS predlog regionalizacije Slovenije sprejela na 

podlagi prejetih mnenj občin in široke razprave 
o predlogu Vlade RS iz maja 2007, s čemer se 
je zaključil vladni del priprave omenjene zakono-
daje. Predlagano število pokrajin (14) izhaja iz 
dosedanjega političnega dialoga, njihovo obliko-
vanje pa je z vidika razvoja in upravljanja izredno 
pomemben projekt.

Minister je še povedal, da del zakonov, ki jih je 
vlada posredovala v parlamentarno proceduro po 
razpravi v drugi obravnavi v državnem zboru čaka 
na odločanje o dopolnilih, preostali trije zakoni 
pa na prvo branje, ki bo predvidoma v januarju. 
Med njimi je tudi Zakon o ustanovitvi pokrajin, 
ki ga bosta morali podpreti dve tretjini poslank 
in poslancev. 

Sicer pa so župani izrazili nekaj pomislekov 
glede imen, območij in rešitev pri financiranju, 
vendar so bili večinoma enotni, da pokrajine po-
trebujemo.

Slovesnost ob potrditvi Operativ-
nega programa razvoja človeš-
kih virov za obdobje 2007-2013 

Služba Vlade RS za lokalno samoupravo in re-
gionalno politiko (SVLR) je 4. decembra 2007 
organizirala slovesnost ob potrditvi Operativne-
ga programa razvoja človeških virov za obdobje 
2007-2013. V okviru omenjenega operativnega 
programa, ki predstavlja podlago za črpanje 
sredstev iz Evropskega socialnega sklada, si je 
Slovenija v novi finančni perspektivi izpogajala 
756 milijonov evrov evropskih sredstev.

Slavnostna govornika ga. Lenia Samuel, na-
mestnica generalnega direktorja Generalnega 
direktorata za zaposlovanje, socialne zadeve 
in enake možnosti pri Evropski komisiji, in dr. 
Ivan Žagar, minister pristojen za področje lo-
kalne samouprave in regionalne politike, sta ob 
tej priložnosti poudarila, da je ključna usmeri-

tev Operativnega programa razvoja človeških 
virov: vlagati v ljudi, zagotavljati večjo stopnjo 
inovativnosti, zaposljivosti in gospodarske rasti, 
kar je tudi najboljši način za večjo zaposlenost, 
socialno vključenost, zmanjšanje regionalnih 
razlik in visok življenjski standard. 

Operativni program je usmerjen h krepitvi 
človeškega kapitala, ustvarjanju delovnih mest, 
spodbujanju zaposlenosti in zaposljivosti, kre-
pitvi inovativnosti in s tem konkurenčnosti 
gospodarstva z vlaganji v razvoj ustreznega ra-
ziskovalnega in drugega kadra, vseživljenjske-
mu učenju, zagotavljanju socialne vključenosti 
in spodbujanju enakih možnosti, posebna teža 
pa je dana tudi večji učinkovitosti delovanja 
javnega sektorja. 

Na današnjo slovesnost ob priložnosti po-
trditve so bili povabljeni predstavniki gospo-
darskih, socialnih in regionalnih partnerjev, 
nevladnih organizacij, invalidskih organizacij 
in lokalnih skupnosti ter predstavniki ministr-
stev, vladnih služb in uradov. 

Predstavljeni so bili projekti, ki so uspešno 
črpali sredstva Evropskega socialnega sklada 
iz Enotnega programskega dokumenta v pro-
gramskem obdobju 2004-2006: Mariborska 
livarna za usposabljanje na delovnem mestu, 
Gimnazija Ptuj »E-um za matematiko v devet-
letki«, Pedagoška fakulteta Univerze v Ljubljani 
za podporo prenovi in posodabljanju visokega 
šolstva, ki temelji na Lizbonski strategiji in bo-
lonjskem procesu, pa tudi projekt »e-VEM za 
gospodarske družbe« v okviru OP razvoja člo-
veških virov 2007-2013. Slovesnost je popestril 
nastop Osnovne šole Maksa Pleteršnika Pišece, 

ki je predstavila svoje razmišljanje o uporabi 
evropskih sredstev v projektu “Dvanajst zvezd 
nad našim krajem”, in nastop pevcev Osnovne 
šole Janeza Levca.

V nadaljevanju je potekala 1. seja Nadzor-
nega odbora Operativnega programa razvoja 
človeških virov za obdobje 2007-2013, ki jo je 
vodila vodja organa upravljanja, mag. Monika 
Kirbiš, direktorica Urada za kohezijsko politi-
ko v Službi Vlade RS za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko. Na seji je bil potrjen 
poslovnik Nadzornega odbora za Operativni 
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program razvoja človeških virov za obdobje 
2007-2013. Nadzorni odbor se je seznanil z me-
rili za izbor operacij, financiranih iz sredstev 
evropskega socialnega sklada, z osrednjima 
programskima dokumentoma (Nacionalnim 
strateškim referenčnim okvirjem 2007-2013 
in Operativnim programom razvoja človeških 
virov) kot tudi s Komunikacijskim načrtom za 
informiranje in obveščanje javnosti o izvajanju 
operativnih programov v programskem obdob-
ju 2007-2013. Omenjene dokumente je pripra-
vila Služba Vlade RS za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko (SVLR), ki je v Sloveniji 
organ upravljanja za strukturne sklade.

Z uvedbo pokrajin bo dosežen 
kvaliteten preskok k hitrejšemu 
razvoju celotne Slovenije

Župani slovenskih občin z ministrom dr. 
Ivanom Žagarjem in predsednikom Vlade RS 
Janezom Janšo na delovnem posvetu o pokra
jinski zakonodaji, regionalnih spodbudah in 
črpanju evropskih sredstev 

Ljubljana, 25.1.2008  »Pokrajine potrebu-
jemo, ker prinašajo razvojne priložnosti,« je 
na posvetu z župani slovenskih občin, ki se 
ga je v uvodnem delu udeležil tudi predsed-
nik Vlade RS Janez Janša, poudaril minister, 
pristojen za področje lokalne samouprave in 
regionalne politike dr. Ivan Žagar. Zbranim 
županom je pojasnil, da je pokrajinsko zako-
nodajo v parlamentarni proceduri še mogoče 
spreminjati.

Župani so se večinoma strinjali, da pokraji-
ne potrebujemo, čeprav so nekateri opozorili 
na nekatere dileme glede sedežev, imen in 
območij. Minister dr. Ivan Žagar je ob tem 

izrazil željo, da bi se o odprtih vprašanjih 
poenotili znotraj pokrajin in dejal, da ne vidi 
razloga, da jih znotraj državnozborske proce-
dure ne bi upoštevali tudi poslanci. Dejal je, 
da je »paket pokrajinske zakonodaje strokov-
no in politično usklajen, vendar rešitev, ki bi 
bile pisane na kožo vsem 210-im slovenskim 
občinam, ne bo mogoče najti«. 

Glede števila bodočih pokrajin je povedal, 
da je mogoče na podlagi javne razprave, ki 
je bila opravljena na terenu, sklepati, da ima 
vladni predlog, ki predvideva 14 pokrajin, 
podporo. Omenjeno število se je oblikovalo 
na podlagi 12-ih statistično razvojnih regij 
z dvema sub-regijama, ki danes učinkovito 
opravljajo svoje naloge in so jih na terenu 

tudi sprejeli. Dejal pa je, da je 14 pokrajin 
vsekakor tista zgornja delitev, ki še omogoča 
izvajanje vsebin, kot jih predvideva predlaga-
na pokrajinska zakonodaja. 

Z uvedbo pokrajin bo dosežen kvaliteten 
preskok k hitrejšemu razvoju celotne Slove-
nije s posebnim poudarkom na manj razvitih 
območjih. Minister je poudaril, da je pokra-
jinam potrebno dati pravico samostojnega 
odločanja, upravljanja in financiranja nalog 
v skladu s potrebami in interesi prebivalcev 
pokrajine. Osnovni pristop je namreč v pre-
nosu nalog in pristojnosti, skupaj s finančni-
mi viri in administrativnimi strukturami iz dr-
žavnega nivoja navzdol in ne jemanje nalog 
in pristojnosti občinam. Predlog zakonodaje 
dopušča, da občine prostovoljno prenesejo 
posamezne naloge na pokrajinski nivo, kjer 
jih bodo lahko bolj učinkovito izvajale, je še 
dejal minister dr. Ivan Žagar.

Potrebo po ustanovitvi pokrajin je ilustri-
ral z dvema pokazateljema: na nivoju lokal-
ne samouprave upravljajo danes občine le 
z dobrimi 5% BDP, praviloma uspešno in 
učinkovito, z uvedbo pokrajin pa bi se ta 
odstotek povečal do 11%. Indeks razvojne 
ogroženosti kot merilo razvitosti obstoječih 
statističnih regij pa nam na drugi strani kaže, 
da je razmerje med najbolj razvito (osrednje 
slovenska) in najmanj razvito slovensko re-
gijo (Pomurje) približno 1:20. Minister je 
bil jasen, da negativnega trenda brez usta-
novitve pokrajin in decentralizacije, ki sta 
za enakomernejši razvoj nujni, ni mogoče 
omiliti.

V drugem delu srečanja je minister dr. Ivan 
Žagar s sodelavci spregovoril o regionalnih 
spodbudah in črpanju evropskih sredstev ter 
odgovarjal na vprašanja županov.

n.o.
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Za raz me ta va nje
dav ko pla če val ske ga
de nar ja gre!
V Ar hi vu Slo ve ni je so kljub ne ka te rim opo zo ri lom na ba vi li švi car ski raču-
nal niš ki pro gram, čeprav so tak pro gram av strij ski ar hi vi sti od klo ni li z 
ute me lji tvi jo, da je pro gram s stro kov ne ga vi di ka slab in da je pre drag. 

Dejs tvo je, da so slo ven ski ar hiv ski stro-
kov nja ki pet let iz de lo va li svoj ra ču nal niš-
ki pro gram INFOARH, ki pa je bil za ra-
di sla be ga vo de nja pro jek ta nedokončan 
in so bile zanj nato na re je ne arhivistično 
in for ma cij sko ne stro kov ne oce ne. Di rek-
torji ar hi vov pa se tudi niso pu stili pou-
či ti (niso ho te li ra zu me ti INFOARHA), 
ker je ta plod do ma če ga zna nja. Se daj pa 
naj bi celo od lo ča li o ne kem dru gem švi-
car skem pro gra mu. S ta kim na či nom se 
je razvrednotilo stro kov no delo čla nov 
ko mi si je za INFOARH, pov zro ča pa se 
tudi nacionalna ško da in se razmetava 

dav ko pla če val ski de nar (za vsak ar hiv naj bi za ta pro gram na me ni li 
kar 120.000 evrov - brez DDV). ZA TAK DENAR BI INFOARH, ki 
ima res majhne po manjklji vo sti, LAHKO NAREDILI ZA NAJBOLJŠI 
PROGRAM NA SVETU! 

Na ve sti moram, da v Po kra jin skem ar hi vu v Ma ri bo ru INFOARH 
de lu je, saj je zain te re si ra nost za de lo va nje pro gra ma nes por na. Za me-
njava pa bi bila popolnoma ne po treb na.

Pre pri čan sem, da bo pre vla da la pa met in da bo ra cio nal no tro še nje 
dr žav ne ga denarja v Slo ve ni ji po sta la ob ve za in ne iz je ma.

Dr. Pe ter Pa vel Kla sinc, prof., znans tve ni in ar hiv ski svet nik,
pred stoj nik Med na rod ne ga in šti ta

ar hiv skih zna no sti Uni ver ze v Ma ri bo ru.

LAS - pri lož nost za 
raz voj osred njih 
Slo ven skih go ric
V osrč ju Slo ven skih go ric smo že dalj ča sa raz miš lja li o hi trej šem raz vo ju 
in ugo tav lja li, da je ta mo žen samo s po ve zo va njem ce lot ne ga ob moč ja. 
Za ra di po ve zo va nja v Slo ven skih go ri cah smo lani us ta no vili Raz voj no 
agen ci jo Slo ven ske go ri ce, ki bdi nad skup ni mi pro jek ti, v ka te re je vklju-
če nih več ob čin osred njih Slo ven skih go ric. 

Kaj hi tro smo Raz voj no agen ci jo Slo ven-
skih go ric za dol ži li, da pri pra vi vse po treb-
no za us ta no vi tev Lo kal ne ak cij ske sku pi ne 
(LAS). Vzpo red no s tem na sta ja lo kal na raz-
voj na stra te gi ja za ob moč je ob čin osred njih 
Slo ven skih go ric (ob čin Be ne dikt, Cerk ve-
njak, Le nart, Sve ta Ana, Sve ti Ju rij in Sve ta 
Tro ji ca). V sre di ni lan ske ga de cem bra smo 
v osred njih Slo ven skih go ri cah us ta no vi li 
Druš tvo za raz voj po de že lja “LAS OVTAR 
Slo ven skih go ric”, od ka te re ga pri ča ku je mo, 
da bo de lo val od spo daj navz gor in omo go čal po ve zo va nje in te re snih 
sku pin z ob moč ja skup nih pro jek tov, imel av to no mi jo od lo ča nja in 
zmož nost, da na novo preu či lo kal ne vire, po ve že raz lič ne ukre pe, 
zna uje ti pri lož no sti, ki jih po nu ja jo lo kal ni me ša ni viri, je od prt za 
nove ide je in zna po ve zo va ti in vklju če va ti lo če ne sek tor ske pri sto pe 
ter omo go ča ino va ci je in in ven ci je. 

Tako v osred njih Slo ven skih go ri cah od LAS pri ča ku je mo, da 
bomo sku paj vsi vklju če ni pos pe ši li raz voj tega dela Slo ve ni je, se 
po ve zo va li z dru gi mi LAS-i in na os no vi lo kal no za seb ne ga part-
ners tva pre ko pro gra ma LEADER pri do bi va li sreds tva za hi trej ši 
raz voj. Pro gram Lea der je v pro gram skem ob dob ju 2007-2013 po stal 
del po li ti ke raz vo ja po de že lja EU, ki se fi nan ci ra v ok vi ru no ve ga 
Evrop ske ga kme tij ske ga skla da za raz voj po de že lja. 

V Na cio nal nem stra teš kem na čr tu raz vo ja po de že lja je 4. pred-
nost na os (LEADER) na me nje na kre pi tvi lo kal nih raz voj nih po bud 
po na če lih in z upo ra bo pri sto pa LEADER in od tega pri ča ku je mo 
ve li ko, saj se bodo iz va ja le ak tiv no sti, ki so na me nje ne ani ma ci ji 
po de žel skih pre bi val cev, po ve zo va nju v raz voj na part ners tva, so de lo-
va nju in pri pra vi ter rea li za ci ji lo kal nih raz voj nih stra te gij. Us peh pa 
pri ča ku je mo tudi za ra di tega, ker lo kal na raz voj na stra te gi ja te me lji 
na lo kal nih raz voj nih po ten cia lih, izra že nih po tre bah in de fi ni ra nih 
prob le mih. Odra zi ti in ure sni či ti se mora v kon kret nih pro jek tih, ki 
jih je mo go če iz ve sti. V iz va ja nje in fi nan ci ra nje pro jek tov pa bomo 
v čim več ji meri vklju če va li part ner je in čla ne LAS ter dru ge lo kal ne 
pre bi val ce, saj vemo, da mora biti del sred stev za iz va ja nje iz bra nih 
raz voj nih pro jek tov za seb nih, del pa jav nih, ki jih pris pe va ta dr ža va 
in EU. S so fi nancira njem pa so za stav lje ni pro jek ti laž je ure snič lji vi. 
In pre pri čan sem, da nam bo v delu osred njih Slo ven skih go ric us pe-
lo pos pe ši ti raz voj ni ko rak in tako le po to Slo ven skih go ric, ki jo je že 
ope val ge ne ral in pe snik Ru dolf Mai ster, nad gra di ti z raz vo jem. 

mag. Ja nez Kram ber ger 

komentar



��

Do bre pol leta pred par la-
men tar ni mi vo li tva mi in ne kaj 
me se cev po od lič no iz pe lja nem 
vo lil nem in pro gram skem kon-
gre su SLS sto ji pred kar ne kaj 
zah tev ni mi iz zi vi. Spo ra zum na 
za me nja va mest pred sed ni ka in 
pod pred sed ni ka Bo ja na Šro ta 
in Ja ne za Po dob ni ka na če lu 
stran ke je po me ni la ohra ni tev 
in utr di tev no tra nje trd no sti in 
enot no sti SLS, kar je zelo po-
mem bno. Toda Ja ne zu Jan ši je 
tre ba priz na ti, da mu je us pe lo 
po zor nost jav no sti že na sled nji 
dan po kon gre su v ce lo ti preu-
sme ri ti nase z gla so va njem o 
zaup ni ci vla di. S »pro ti taj kun-
sko« bit ko, ki pa je de jan sko 
»pro ti šro tov ska«, pa mu je v do-
bršnji meri us pe lo preu sme ri ti 
raz po lo že nje jav no sti pro ti SLS 
in no ve mu vods tvu, za ra di če sar 
pri ča ko va ne ga po kon gre sne ga 
po zi tiv ne ga jav nomnenjske ga 
tren da za SLS ni bilo. Av tor 

tega ko men tar ja je do ži vel me-
dij sko-po li tič ni linč prav za ra di 
boja pro ti vzpo red ni ob la sti, da-
nes bi temu lah ko re kli tudi boj 
pro ti taj ku nom. Zato bi ne gle de 
na dru gač no stran kar sko pri pad-
nost še z več jim ve se ljem podprl 
Jan šev pro ti taj kun ski boj, če ne 
bi pre več očit no šlo za pred vo lil-
no, po li tič no mo ti vi ra no in dvo-
lič no igro. Pi vo var na Laš ko in 
nji ho va vo dil na struk tu ra Jan še 

SLS pred ve li ki mi iz zi vi
ni nič mo ti la, do kler je bila v nje-
go vih kom bi na ci jah za prev zem 
ne ka te rih po mem bnih gos po dar-
skih in me dij skih si ste mov v dr-
ža vi. Mo ti ti so ga za če li še le v 
tre nut ku, ko niso več ho te li igra-
ti po nje go vih tak tih-ne vlad nih 
ali koa li cij skih, am pak Jan še vih 
tak tih. Jan še očit no tudi ni mo-
ti lo, da so že v ča su te vla de na 
vsaj mo ral no spor ni na čin-z za-
stavlja njem del nic pod jet ja, ki se 
ga ku pu je-pri prav lja li in spe lja li 
me ne džer ske prev ze me, ka kr šen 
je bil npr. prev zem Mer kur ja. Ni 
ga mo ti lo, da si je ob nje go vi ak-
tiv ni ali pa siv ni pod po ri vse po-
treb no za za ključ ne po te ze prev-
ze ma Is tra ben za pri pra vil njegov 
pri ja telj Igor Bav čar. Tudi ga ne 
moti, da pod jet je nje go ve ga ve li-
ke ga stran kar ske ga pod por ni ka 
Pet ka-Kli ma Pe tek-do bi va dr žav-
ne po sle kar po teko čem tra ku, 
sin pod jet ni ka pa šte vil ne stva ri 
ure ja kar iz vlad ne ga ka bi ne ta. 

In ni sem za sle dil, da bi Jan-
ša pro te sti ral za ra di dejs tva, 
da so v ča su žu pan skih vo li-
tev v Ma ri bo ru za pod po ro 
kam pa ni ji Gre gor ja Piv ca iz 
SDS pro ti Fran cu Kan gler ju 
iz SLS an ga ži ra li tudi ne ka-
te ra dr žav na pod jet ja. 

Kljub očit ni ne do sled no-
sti Jan še ve pro ti taj kun ske 
po li tike in nje ne očit ne us-
mer je no sti pred vsem pro ti 
SLS oz. pro ti bratu se da nje-
ga pred sed ni ka SLS v ce lo ti 
pod pi ram pri za de va nja, da 
se pre pre či do se da nji na čin 
pre ha ja nja pre mo že nja v 
roke peš či ce pri vi li gi ra nih 
po sa mez ni kov z za stav lja-
njem pre mo že nja pod je tij, 

ki se jih ku pu je. Kako kljub 
vsem ute me lje nim po misle kom 
o na či nu in na me nu Jan še ve 
pro ti taj kun ske bit ke pre prič lji vo 
pod pre ti ta pri za de va nja, je prvi 
po mem ben iz ziv za SLS.

Ta pri za de va nja so ute me lje na 
in sklad na s pri ča ko va nji ve či ne 
vo lilcev, ki so leta 2004 pod pr li 
se da nje vlad ne stran ke, ne ra zum-
no in neu te me lje no pa je vztra-
ja nje vods tva te iste vla de, ki na 

vsak na čin ho če pro da ti vse 
naj bolj ka ko vost no slo ven sko 
pre mo že nje. Po NKBM, kjer 
slo ven ski dav ko pla če val ci 
kljub ja sno izra že ni že lji niso 
mo gli ku pi ti po mem bne ga 
dela del nic, do bi li pa so jih ne-
ka te ri sum lji vi skla di iz zna nih 
davč nih oaz, se zgod ba na daljuje 
s Tri gla vom in Te le ko mom.

Pred sed nik Bo jan Šrot je v 
ime nu SLS, ki se že sko raj dve 
de set let ji bolj ali manj us pe šno 
bori za ohra ni tev naj bolj ka ko-
vost ne ga pre mo že nja v slo ven-
skih ro kah, upra vi če no zao stril 
zah te ve, naj se umi ri ne po tre ben 
in ško dljiv pro daj ni stam pe do. 
Na pa ka pa bi po mo jem mne nju 
bila, če bi SLS za do se go tega 
iz jem no po mem bne ga po zi tiv-
ne ga ci lja iz sto pi la iz koa li ci je 
ali pov zro či la raz pad koa li ci je. 
Tudi dru gač na koa li ci ja na mreč 
ne bi bila no be no jams tvo za 
zaš či to tega pre mo že nja, na pr ti-
tev kriv de za raz pad koa li ci je pa 
bi zelo ško do va la kre di bil no sti 
SLS. Če prav je res, da je 2004 
ta krat ni pre mier Rop SLS-ove 
mi ni stre od slo vil, leta 2000 pa 
sem sam pri stal na ne ra zum no 
zah te vo ta krat ne ga vods tva SKD 
za iz stop iz koa li ci je kot po goj 
za zdru ži tev, bi se da nji mo re bit-
ni iz stop SLS go to vo po sta vil v 
vlo go ele men ta ne sta bil no sti v 
vsa ki koa li ci ji. Po zitiven in le gi-
ti men cilj je po trebno do se či na 
drug na čin:s spro ži tvi jo raz pra-
ve o pro da jah tega pre mo že nja 
v Dr žav nem zbo ru RS. Naj se 
po ka že, kaj kdo res mi sli, naj dr-
žav lja ni vedo, kdo bo od go vo ren, 
če bomo vse naj bolj še raz pro da-
li. Ce lo vi ta ana li za koa li cij ske 
pogodbe, ki je bila v tem delu 
ob li ko va na v nas prot ju s pri za de-
va nji SLS, tudi po ka že, da do da-
ten raz mi slek o ča su in na či nu 
pro da je naj bolj ka ko vost ne ga 
in stra teš ko naj po mem bnej še ga 
pre mo že nja ni v nas prot ju z vse-
bi no koa li cij ske po god be. Kako 
ohra ni ti v slo ven skih ro kah naj-
bolj še pre mo že nje, a hkra ti ne 
tve ga ti raz pa da koa li ci je,to je 
drug ve lik iz ziv za SLS.

ozem lja in mor ja je tret ji, zame 
oseb no pa naj po mem bnej ši iz ziv 
za SLS.

Četrti, v tem raz miš lja nju 
zad nji, (o drugih velikih izzivih 
bom spregovoril v naslednjih 
številkah) a ni ka kor ne naj manj 
po mem ben iz ziv za SLS je, kako 
po nov no po ve za ti v enot no de lo-
va nje sku pi ne in po samez ni ke iz 
kro gov SLS, ki de lu je jo na po-
droč ju kme tijs tva in po de že lja. 
Naj bolj vid na in za SLS naj bolj 
ško dlji va je več let na dvojnost na-
sto pa nja na vo li tvah v Kme tij sko 
goz dar sko zbor ni co Slo ve ni je. 
Kot je na zad njem sre ča nju naj-
viš jih or ga nov SLS ugo to vil da-
leč na ju gled nej ši funk cio nar SLS 
s tega po droč ja, član IO SLS in 
po bud nik us ta no vi tve Slo ven ske 
kmeč ke zve ze prof. dr. Franc Za-
go žen, bi bilo nes pre jem lji vo, 
da bi v letu praz no va nja 20-let-
ni ce us ta no vi tve SKZ kot prve 
de mo kra tič ne po li tič ne stran ke 
po 2.sve tov ni voj ni v Slo ve ni ji, 
li sta SKZ na zbor nič nih vo li tvah 
mo ra la tek mo va ti z li sto, ki jo 
je us ta no vil in jo de jan sko vodi 
prav tako funk cio nar SLS, član 
IO SLS ter pred sed nik KGZS in 
Za druž ne zve ze Slo ve ni je, Pe ter 
Vrisk, na njej pa so de lu je jo šte-
vilni funk cio nar ji in čla ni SLS. 
Kot je bilo re če no na naj viš jih 
or ga nih SLS, bi bilo na sto pa nje 
funk cio nar jev SLS in SKZ na 
dru gih li stah mimo do go vo ra 
s SLS tudi v nas prot ju s sta tu-
tom SLS, saj bi šlo za za vest no 
de lo va nje pro ti in te re som SLS. 
Poe no te nje delo va nja ob koor di-
na ci ji s stra ni SKZ je nuj no, če 
že li stran ka v več ji meri po vr ni ti 
zau pa nje kme tov in po de že lja v 
SLS, ki je do ka za no med vse mi 
slo ven ski mi po li tič ni mi stran ka-
mi na re di la naj več za kme tijs tvo 
in po de že lje, se daj pa pla ču je 
ceno last ne razdrob lje no sti in 
nee not no sti. Brez moč ne pod-
po re na po de že lju pa kljub več 
kot hva le vred nim us pe hom v šte-
vil nih slo ven skih me stih SLS ne 
more po sta ti zma go vi ta stran ka. 
Slo ve ni ja pa po tre bu je SLS kot 
moč no in zma go vi to stran ko. Na-
re di mo vse, kar je v na ši moči, 
da se bo to čim prej zgo di lo. 

Mar jan Po dob nik
Pred sed nik SNZ pri SLS

Do ne dav ne ga je bila na ša po li-
ti ka enot na v oce nah, da se mora 
dr ža va last niš ko iz gos po dars tva 
čim hi tre je umak ni ti. V tem jo 
je pod pi ra la tudi ve či na eko no-
mi stov, ki se jav no og la ša jo, še 
pred vsem mlaj ših; ne kaj ug led-
nih imen (Men cinger, Kra ljič,...) 
je si cer opo zar ja lo, da je tako rav-
na nje lah ko ško dlji vo, ven dar jim 
je le red kokdo pri sluh nil. Zad nje 
ča se pa opa ža mo, da tudi vlada 
gle de tega ni več enot na, naj več 
pa te spre membe spod bu ja novi 
pred sed nik Slo ven ske ljud ske 
stran ke.

Kot ključ ni raz log, za ra di ka te-
re ga naj bi dr ža va pro da la svo ja 
pod jet ja, se na va ja to, da je sama 
slab uprav ljavec. To je si cer res, 
ven dar zgolj v pri me ru, če se 
uprav lja nje dr žav nih pod je tij iz-
va ja na na čin, kot to poč ne mo 
v Slo ve ni ji. Po seb nost naše ga 
pri sto pa je na mreč v tem, da 
vsa ko krat na vla da v nad zor ne 
sve te (NS) dr žav nih pod je tij ime-
nu je svo je, več ali manj po li tič no 
za služ ne lju di, ti pa po skr bi jo, 
da prev za mejo vo de nje pod jetij 
ljud je, ki jim je vla da na klo nje-
na. Ta si stem je re snič no ne kaj 
naj slab še ga, kar se v uprav lja nju 
pod je tij lah ko zgo di. Ven dar: za-
ra di ene ga zrezka pra vi lo ma ne 
za ko lje mo vola, in zgolj za ra di 
se da nje po ne sre če ne iz bi re čla-
nov NS dr žav nih pod je tij nam 
teh pod je tij ni po tre bo pro da ja ti. 
To, kar je po treb no na re diti – dr-
ža va to lah ko sto ri z za ko nom 
z desetimi členi - je spre mem ba 
po stop kov pri ob li ko va nju NS 
dr žav nih in ve sti cij skih skla dov 
in pod je tij. S to spre mem bo naj 
bi za sle dovali pred vsem dva 
cilja: a) V NS se ime nu je eko-
nom sko vr hun sko us po sob lje ne 
lju di z do kazlji vi mi de lov nimi 
(pred vsem po slov ni mi) us pe hi; 
b) Naj več eno tretjino članov 
NS ime nu je vla da RS, os ta le 
pa dru ge re le vant ne in te re sne 
aso cia ci je (Gos po dar ska zbor-
ni ca, Za vod za po koj nin sko 
za va ro va nje, sin di ka ti..). Ver ja-
me mo, da dr žav na pod jet ja, ki 
bi jih po sred no (pre ko dr žav nih 
in ve sti cij skih skla dov) ali ne po-

Po mi sle ki ob pro da ji Te le ko ma
sred no uprav ljali tako ob li ko va ni 
NS, v pov preč ju ne bi po slo va la 
slab še kot pri vat na pod jet ja. Še 
pred vsem pa bi dol go roč ne eko-
nom ske in te re se dr ža ve Slo ve ni je 
učin ko vi te je pod pi ra la, kot to v 
pov preč ju poč ne pri vat no pod-
jet je, za ka te re ga se ključ ne po-
slov ne od lo či tve spre je ma jo na 
Du na ju, v Mi la nu ali dru god po 
sve tu.

Ob jek tiv no dr ža va to rej ni 
nuj no slab uprav ljavec in zato 
uprav lja nje tudi ne more biti 
pra vi raz log, da z ihto raz pro da-
ja mo dr žav no pre mo že nje. In za-
kaj to po li ti ka kljub temu poč ne? 
Na me sto od govora na to vpra ša-
nje – pre pričljive ga od go vo ra na-
mreč ne poz nam - po nu jam ne kaj 
ar gu men tov v prid oce ne, da z 
raz pro da jo ne ka že hi te ti:

1. Last ni na proi zvod nih sred-
stev (pod je tij) v po mem bni meri 
do lo ča eko nom ski in druž be ni 
po lo žaj člo ve ka, zato dr ža va ne 
more biti brez briž na do tega, 
kak šna je last niš ka struk tu ra 
pred vsem več jih pod je tij, ki de-
lu je jo na nje nem ozem lju. Cilj na 
struk tu ra, ki naj bi jo po ma ga la 
ure sni če va ti, naj bi ustrezala na-
sled njim us me ri tvam: a) Več ja 
pod jet ja naj ima jo več po uprav-
ljav ski mo či ena ko vred nih last ni-
kov, in ne zgolj ene ga; taka pod-
jet ja so na mreč pra vi lo ma bolj 
učin ko vi ta in us pe šne je za do vo-
lju je jo splo šne druž be ne po tre be 
in ob vez no sti.; b) Več ja pod jet ja, 
ki os kr bu je jo do ma či trg s sto ri-
tva mi in fra struk tur ne ga zna ča ja 
(ban ke, za va ro val ni ce, os kr ba z 
ener gi jo, ko mu ni ka ci je, tr gov ska 
mre ža) naj bodo v po mem bnem 
delu v do ma či, to je tudi v dr žav-
ni la sti; če ta po goj ni iz pol njen, 
je dr ža va ome je na pri vo de nju sa-
mo stoj ne raz voj ne po li ti ke.

2. V Slo ve ni ji za se daj ni ma mo 
do volj pri vat ne ga ka pi ta la, ki je 
spo so ben na eko nom sko in druž-
be no spre jem ljiv na čin od dr ža-
ve od ku pi ti nje na pod jet ja. Hi tro 
odpro da jo zato lah ko ure sni či mo 
le na dva na či na: a) pre ko me ne-
džerskih od ku pov, ki jih več ali 
manj v ce lo ti fi nan ci ra jo ban ke 
in so tudi si cer vsaj v enem delu 

Tre ba je tudi do se či, da DZ 
RS ne mu do ma zač ne raz pra vo 
in sprej me za ve zu jo če skle pe v 
zve zi z očit nim hr vaš kim po se-
ga njem po slo ven skem mor ju in 
ozemlju. SLS je s svo ji mi skle pi v 
zve zi z uve lja vi tvi jo hr vaš ke eko-
loš ko-ri bo lov ne cone do ka za la, 
da os ta ja zve sta svo ji do sled ni 
po li ti ki zaš či te slo ven skih na cio-
nal nih in te re sov, ko gre za zaš či-
to slo ven ske ga ozem lja in mor ja. 
Tudi ja sna in do sled na sta liš ča 
no ve ga pred sed ni ka SLS Bo ja na 
Šro ta so raz log za op ti mi zem. 
Svet ni ki SLS v držav nem sve tu 
so bili tako v prejš nji kot se da-
nji se sta vi no sil ci ja sne po li ti ke 
DS do teh vpra šanj. V držav nem 
zbo ru pa so to po slan ci SLS, ki 
pa bi se mo ra li se daj po mo jem 
mne nju še bolj iz po sta viti in na 
ka kr šen koli na čin, tudi pre ko 
raz pra ve o po slan skem vpra ša-
nju, iz si li ti raz pra vo in obrav na-
vo us trez nih skle pov v DZ RS. 
Groz lji va je neod go vor nost in ne-
dr žav no tvor nost ve či ne vlad nih 
in opo zi cij skih strank. Slo ve ni ja 
do be sed no iz gub lja svoj do stop 
na od pr to mor je in sta tus po mor-
ske dr ža ve, ve či na strank pa nas-
pro tu je obrav na vi te te ma ti ke v 
DZ. To meji že na dr žav no iz da-
jo. Naj iz ko ri stim to raz miš lja-
nje tudi kot po ziv k sprem lja nju 
pri hod njih ak tiv no sti Zavo da 
25.ju nij, ki bo za ra di hlap čev ske 
po li ti ke pri stoj nih dr žav nih or-
ga nov po sku šal na re di ti, kar se 
na re di ti da. Od zo vi te se tudi na 
zbi ra nje pod pi sov za nak nad ni 
za ko no daj ni re fe ren dum o vsto-
pu Hr vaš ke v EU, da nas ne bo 
pred na ši mi si no vi, hče ra mi in 
vnu ki sram, da smo Slo ve ni ji za-
pra vi li neo me njen do stop na od-
pr to mor je v ča su, ko smo sami 
soob li ko va li vla do,vo di li pa so jo 
glav ni slo ven ski osa mos vo ji te lji. 
Kako pri si li ti slo ven sko po li ti ko 
k bolj od go vor ni in dr ža vo tvor-
ni dr ži pri zaš či ti slo ven ske ga 

Šro ta so raz log za op ti mi zem. 
Svet ni ki SLS v držav nem sve tu 
so bili tako v prejš nji kot se da-
nji se sta vi no sil ci ja sne po li ti ke 
DS do teh vpra šanj. V držav nem 
zbo ru pa so to po slan ci SLS, ki 
pa bi se mo ra li se daj po mo jem 
mne nju še bolj iz po sta viti in na 
ka kr šen koli na čin, tudi pre ko 
raz pra ve o po slan skem vpra ša-
nju, iz si li ti raz pra vo in obrav na-

dr žav no tvor nost ve či ne vlad nih 
in opo zi cij skih strank. Slo ve ni ja 
do be sed no iz gub lja svoj do stop 
na od pr to mor je in sta tus po mor-
ske dr ža ve, ve či na strank pa nas-
pro tu je obrav na vi te te ma ti ke v 

je bil npr. prev zem Mer kur ja. Ni 
ga mo ti lo, da si je ob nje go vi ak-
tiv ni ali pa siv ni pod po ri vse po-
treb no za za ključ ne po te ze prev-
ze ma Is tra ben za pri pra vil njegov 
pri ja telj Igor Bav čar. Tudi ga ne 
moti, da pod jet je nje go ve ga ve li-
ke ga stran kar ske ga pod por ni ka 
Pet ka-Kli ma Pe tek-do bi va dr žav-
ne po sle kar po teko čem tra ku, 
sin pod jet ni ka pa šte vil ne stva ri 

In ni sem za sle dil, da bi Jan-
ša pro te sti ral za ra di dejs tva, 
da so v ča su žu pan skih vo li-
tev v Ma ri bo ru za pod po ro 
kam pa ni ji Gre gor ja Piv ca iz 
SDS pro ti Fran cu Kan gler ju 

bori za ohra ni tev naj bolj ka ko-
vost ne ga pre mo že nja v slo ven-
skih ro kah, upra vi če no zao stril 
zah te ve, naj se umi ri ne po tre ben 
in ško dljiv pro daj ni stam pe do. 
Na pa ka pa bi po mo jem mne nju 

iz jem no po mem bne ga po zi tiv-
ne ga ci lja iz sto pi la iz koa li ci je 
ali pov zro či la raz pad koa li ci je. 
Tudi dru gač na koa li ci ja na mreč 
ne bi bila no be no jams tvo za 
zaš či to tega pre mo že nja, na pr ti-
tev kriv de za raz pad koa li ci je pa 
bi zelo ško do va la kre di bil no sti 
SLS. Če prav je res, da je 2004 
ta krat ni pre mier Rop SLS-ove 
mi ni stre od slo vil, leta 2000 pa 
sem sam pri stal na ne ra zum no 

Na pa ka pa bi po mo jem mne nju 
bila, če bi SLS za do se go tega 
iz jem no po mem bne ga po zi tiv-
ne ga ci lja iz sto pi la iz koa li ci je 
ali pov zro či la raz pad koa li ci je. 
Tudi dru gač na koa li ci ja na mreč 
ne bi bila no be no jams tvo za 
zaš či to tega pre mo že nja, na pr ti-
tev kriv de za raz pad koa li ci je pa 
bi zelo ško do va la kre di bil no sti 
SLS. Če prav je res, da je 2004 
ta krat ni pre mier Rop SLS-ove 
mi ni stre od slo vil, leta 2000 pa 
sem sam pri stal na ne ra zum no 
zah te vo ta krat ne ga vods tva SKD 
za iz stop iz koa li ci je kot po goj 
za zdru ži tev, bi se da nji mo re bit-

nal nih in te re sov, ko gre za zaš či-
to slo ven ske ga ozem lja in mor ja. 
Tudi ja sna in do sled na sta liš ča 
no ve ga pred sed ni ka SLS Bo ja na 
Šro ta so raz log za op ti mi zem. 
Svet ni ki SLS v držav nem sve tu 
so bili tako v prejš nji kot se da-
nji se sta vi no sil ci ja sne po li ti ke 
DS do teh vpra šanj. V držav nem 
zbo ru pa so to po slan ci SLS, ki 
pa bi se mo ra li se daj po mo jem 
mne nju še bolj iz po sta viti in na 
ka kr šen koli na čin, tudi pre ko 
raz pra ve o po slan skem vpra ša-
nju, iz si li ti raz pra vo in obrav na-
vo us trez nih skle pov v DZ RS. 
Groz lji va je neod go vor nost in ne-
dr žav no tvor nost ve či ne vlad nih 
in opo zi cij skih strank. Slo ve ni ja 
do be sed no iz gub lja svoj do stop 
na od pr to mor je in sta tus po mor-

DZ. To meji že na dr žav no iz da-
jo. Naj iz ko ri stim to raz miš lja-
nje tudi kot po ziv k sprem lja nju 
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jo. Naj iz ko ri stim to raz miš lja-
nje tudi kot po ziv k sprem lja nju 
jo. Naj iz ko ri stim to raz miš lja-
nje tudi kot po ziv k sprem lja nju 
pri hod njih ak tiv no sti Zavo da 

ni iz stop SLS go to vo po sta vil v 
vlo go ele men ta ne sta bil no sti v 
vsa ki koa li ci ji. Po zitiven in le gi-
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iz SLS an ga ži ra li tudi ne ka-
te ra dr žav na pod jet ja. 
iz SLS an ga ži ra li tudi ne ka-
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Kljub očit ni ne do sled no-Kljub očit ni ne do sled no-
sti Jan še ve pro ti taj kun ske 

za zdru ži tev, bi se da nji mo re bit-
ni iz stop SLS go to vo po sta vil v 
za zdru ži tev, bi se da nji mo re bit-
ni iz stop SLS go to vo po sta vil v 
vlo go ele men ta ne sta bil no sti v 

za zdru ži tev, bi se da nji mo re bit-
ni iz stop SLS go to vo po sta vil v 
vlo go ele men ta ne sta bil no sti v 
ni iz stop SLS go to vo po sta vil v 
vlo go ele men ta ne sta bil no sti v 
ni iz stop SLS go to vo po sta vil v 
vlo go ele men ta ne sta bil no sti v 
vsa ki koa li ci ji. Po zitiven in le gi-

sti Jan še ve pro ti taj kun ske 
po li tike in nje ne očit ne us-
mer je no sti pred vsem pro ti 
SLS oz. pro ti bratu se da nje-
ga pred sed ni ka SLS v ce lo ti 
pod pi ram pri za de va nja, da 

vsa ki koa li ci ji. Po zitiven in le gi-
ti men cilj je po trebno do se či na 
drug na čin:s spro ži tvi jo raz pra-
ve o pro da jah tega pre mo že nja 
v Dr žav nem zbo ru RS. Naj se 
po ka že, kaj kdo res mi sli, naj dr-
žav lja ni vedo, kdo bo od go vo ren, 

jo. Naj iz ko ri stim to raz miš lja-
nje tudi kot po ziv k sprem lja nju 
pri hod njih ak tiv no sti Zavo da 
25.ju nij, ki bo za ra di hlap čev ske 
po li ti ke pri stoj nih dr žav nih or-
ga nov po sku šal na re di ti, kar se 
na re di ti da. Od zo vi te se tudi na 
zbi ra nje pod pi sov za nak nad ni 

eko nom sko in etič no opo reč ni; 
b) s pro da jo tuj cem, kar pa ima 
po leg do brih tudi ne ma lo sla bih 
stra ni. Ena od njih: pod jet ja v 
tuji la sti so pra vi lo ma po druž ni-
ce matičnih družb, nji ho vo edi-
no po slans tvo pa je mak si mi ra-
ti pris pe vek k do bič ku ma tič ne 
druž be. Že zgolj z vi di kov, ki jih 
v tej toč ki na va ja mo, je vztra ja-
nje, da je po treb no dr žav na pod-
jet ja hi tro od pro da ti, slej ko prej 
re sna stra teš ka na pa ka.

3. Da je pod jet je us pe šno, po-
tre bu je kon ku ren čen pro daj ni 
pro gram, trg, so dob no teh no lo gi-
jo, ka pi tal, v ne ka te rih pri me rih 
(tr go vi na, tu ri zem) do bro lo ka-
ci jo, še pred vsem pa učin ko vit 
me nedž ment. Za te de jav ni ke 
na če lo ma ve lja, da je ka pi ta la v 
izo bi lju, teh no lo gi jo se da ku pi-
ti in isto ve lja za me nedž ment. 
Kri tični de jav niki so to rej pro-
daj ni pro gram, trg in lo ka cije. 
Če je ta oce na pra vil na, se člo-
vek ču di, za kaj hi ti mo s pro dajo 
Te le koma. Z njo bomo na mreč 
iz gu bi li moč ne po zi ci je na po-
mem bnem seg men tu do mačega 
trga - do ber gos po dar pra vi lo ma 
tega ne na re di -, v za me no pa iz-
tr ži li si cer lep kup de nar ja, ki ga 
ta čas prav nič ne po tre bu je mo 
– med dru gim so kre di ti ce nej ši 
od do no sov, ki jih us tvar ja Te le-
kom - in ga bomo vsaj v enem 
delu za pra vi li na na čin, da bomo 
z njim do dat no spod bu ja li inf la-
ci jo. Po dob no kot za Te le kom 
ve lja tudi za ne ka te ra dru ga pod-
jet ja v dr žav ni la sti.

Naj za klju čim. Pred sed ni ku 
SLS smo vsaj ne ka te ri hva lež-
ni, da je pri čel prob le ma ti zi ra-
ti hi tro raz pro da jo dr žav ne ga 
pre mo že nja. Še več sim pa tij si 
bo pri slu žil, če se bo zav zel za 
čim prejš nje spre mem be v na či-
nu uprav lja nja dr žav nih pod je tij 
in za pri pra vo vi zi je o tem, kak-
šna naj bi bila dol go roč na last-
niš ka struk tu ra po mem bnejših 
slo ven skih pod je tij; sled nja je 
nu jen in po mem ben ele ment 
raz voj ne stra te gi je Slo ve ni je, ki 
je žal tudi še ni ma mo.

 
An drej Ce tin ski

komentar



��

Do bre pol leta pred par la-
men tar ni mi vo li tva mi in ne kaj 
me se cev po od lič no iz pe lja nem 
vo lil nem in pro gram skem kon-
gre su SLS sto ji pred kar ne kaj 
zah tev ni mi iz zi vi. Spo ra zum na 
za me nja va mest pred sed ni ka in 
pod pred sed ni ka Bo ja na Šro ta 
in Ja ne za Po dob ni ka na če lu 
stran ke je po me ni la ohra ni tev 
in utr di tev no tra nje trd no sti in 
enot no sti SLS, kar je zelo po-
mem bno. Toda Ja ne zu Jan ši je 
tre ba priz na ti, da mu je us pe lo 
po zor nost jav no sti že na sled nji 
dan po kon gre su v ce lo ti preu-
sme ri ti nase z gla so va njem o 
zaup ni ci vla di. S »pro ti taj kun-
sko« bit ko, ki pa je de jan sko 
»pro ti šro tov ska«, pa mu je v do-
bršnji meri us pe lo preu sme ri ti 
raz po lo že nje jav no sti pro ti SLS 
in no ve mu vods tvu, za ra di če sar 
pri ča ko va ne ga po kon gre sne ga 
po zi tiv ne ga jav nomnenjske ga 
tren da za SLS ni bilo. Av tor 

tega ko men tar ja je do ži vel me-
dij sko-po li tič ni linč prav za ra di 
boja pro ti vzpo red ni ob la sti, da-
nes bi temu lah ko re kli tudi boj 
pro ti taj ku nom. Zato bi ne gle de 
na dru gač no stran kar sko pri pad-
nost še z več jim ve se ljem podprl 
Jan šev pro ti taj kun ski boj, če ne 
bi pre več očit no šlo za pred vo lil-
no, po li tič no mo ti vi ra no in dvo-
lič no igro. Pi vo var na Laš ko in 
nji ho va vo dil na struk tu ra Jan še 

SLS pred ve li ki mi iz zi vi
ni nič mo ti la, do kler je bila v nje-
go vih kom bi na ci jah za prev zem 
ne ka te rih po mem bnih gos po dar-
skih in me dij skih si ste mov v dr-
ža vi. Mo ti ti so ga za če li še le v 
tre nut ku, ko niso več ho te li igra-
ti po nje go vih tak tih-ne vlad nih 
ali koa li cij skih, am pak Jan še vih 
tak tih. Jan še očit no tudi ni mo-
ti lo, da so že v ča su te vla de na 
vsaj mo ral no spor ni na čin-z za-
stavlja njem del nic pod jet ja, ki se 
ga ku pu je-pri prav lja li in spe lja li 
me ne džer ske prev ze me, ka kr šen 
je bil npr. prev zem Mer kur ja. Ni 
ga mo ti lo, da si je ob nje go vi ak-
tiv ni ali pa siv ni pod po ri vse po-
treb no za za ključ ne po te ze prev-
ze ma Is tra ben za pri pra vil njegov 
pri ja telj Igor Bav čar. Tudi ga ne 
moti, da pod jet je nje go ve ga ve li-
ke ga stran kar ske ga pod por ni ka 
Pet ka-Kli ma Pe tek-do bi va dr žav-
ne po sle kar po teko čem tra ku, 
sin pod jet ni ka pa šte vil ne stva ri 
ure ja kar iz vlad ne ga ka bi ne ta. 

In ni sem za sle dil, da bi Jan-
ša pro te sti ral za ra di dejs tva, 
da so v ča su žu pan skih vo li-
tev v Ma ri bo ru za pod po ro 
kam pa ni ji Gre gor ja Piv ca iz 
SDS pro ti Fran cu Kan gler ju 
iz SLS an ga ži ra li tudi ne ka-
te ra dr žav na pod jet ja. 

Kljub očit ni ne do sled no-
sti Jan še ve pro ti taj kun ske 
po li tike in nje ne očit ne us-
mer je no sti pred vsem pro ti 
SLS oz. pro ti bratu se da nje-
ga pred sed ni ka SLS v ce lo ti 
pod pi ram pri za de va nja, da 
se pre pre či do se da nji na čin 
pre ha ja nja pre mo že nja v 
roke peš či ce pri vi li gi ra nih 
po sa mez ni kov z za stav lja-
njem pre mo že nja pod je tij, 

ki se jih ku pu je. Kako kljub 
vsem ute me lje nim po misle kom 
o na či nu in na me nu Jan še ve 
pro ti taj kun ske bit ke pre prič lji vo 
pod pre ti ta pri za de va nja, je prvi 
po mem ben iz ziv za SLS.

Ta pri za de va nja so ute me lje na 
in sklad na s pri ča ko va nji ve či ne 
vo lilcev, ki so leta 2004 pod pr li 
se da nje vlad ne stran ke, ne ra zum-
no in neu te me lje no pa je vztra-
ja nje vods tva te iste vla de, ki na 

vsak na čin ho če pro da ti vse 
naj bolj ka ko vost no slo ven sko 
pre mo že nje. Po NKBM, kjer 
slo ven ski dav ko pla če val ci 
kljub ja sno izra že ni že lji niso 
mo gli ku pi ti po mem bne ga 
dela del nic, do bi li pa so jih ne-
ka te ri sum lji vi skla di iz zna nih 
davč nih oaz, se zgod ba na daljuje 
s Tri gla vom in Te le ko mom.

Pred sed nik Bo jan Šrot je v 
ime nu SLS, ki se že sko raj dve 
de set let ji bolj ali manj us pe šno 
bori za ohra ni tev naj bolj ka ko-
vost ne ga pre mo že nja v slo ven-
skih ro kah, upra vi če no zao stril 
zah te ve, naj se umi ri ne po tre ben 
in ško dljiv pro daj ni stam pe do. 
Na pa ka pa bi po mo jem mne nju 
bila, če bi SLS za do se go tega 
iz jem no po mem bne ga po zi tiv-
ne ga ci lja iz sto pi la iz koa li ci je 
ali pov zro či la raz pad koa li ci je. 
Tudi dru gač na koa li ci ja na mreč 
ne bi bila no be no jams tvo za 
zaš či to tega pre mo že nja, na pr ti-
tev kriv de za raz pad koa li ci je pa 
bi zelo ško do va la kre di bil no sti 
SLS. Če prav je res, da je 2004 
ta krat ni pre mier Rop SLS-ove 
mi ni stre od slo vil, leta 2000 pa 
sem sam pri stal na ne ra zum no 
zah te vo ta krat ne ga vods tva SKD 
za iz stop iz koa li ci je kot po goj 
za zdru ži tev, bi se da nji mo re bit-
ni iz stop SLS go to vo po sta vil v 
vlo go ele men ta ne sta bil no sti v 
vsa ki koa li ci ji. Po zitiven in le gi-
ti men cilj je po trebno do se či na 
drug na čin:s spro ži tvi jo raz pra-
ve o pro da jah tega pre mo že nja 
v Dr žav nem zbo ru RS. Naj se 
po ka že, kaj kdo res mi sli, naj dr-
žav lja ni vedo, kdo bo od go vo ren, 
če bomo vse naj bolj še raz pro da-
li. Ce lo vi ta ana li za koa li cij ske 
pogodbe, ki je bila v tem delu 
ob li ko va na v nas prot ju s pri za de-
va nji SLS, tudi po ka že, da do da-
ten raz mi slek o ča su in na či nu 
pro da je naj bolj ka ko vost ne ga 
in stra teš ko naj po mem bnej še ga 
pre mo že nja ni v nas prot ju z vse-
bi no koa li cij ske po god be. Kako 
ohra ni ti v slo ven skih ro kah naj-
bolj še pre mo že nje, a hkra ti ne 
tve ga ti raz pa da koa li ci je,to je 
drug ve lik iz ziv za SLS.

ozem lja in mor ja je tret ji, zame 
oseb no pa naj po mem bnej ši iz ziv 
za SLS.

Četrti, v tem raz miš lja nju 
zad nji, (o drugih velikih izzivih 
bom spregovoril v naslednjih 
številkah) a ni ka kor ne naj manj 
po mem ben iz ziv za SLS je, kako 
po nov no po ve za ti v enot no de lo-
va nje sku pi ne in po samez ni ke iz 
kro gov SLS, ki de lu je jo na po-
droč ju kme tijs tva in po de že lja. 
Naj bolj vid na in za SLS naj bolj 
ško dlji va je več let na dvojnost na-
sto pa nja na vo li tvah v Kme tij sko 
goz dar sko zbor ni co Slo ve ni je. 
Kot je na zad njem sre ča nju naj-
viš jih or ga nov SLS ugo to vil da-
leč na ju gled nej ši funk cio nar SLS 
s tega po droč ja, član IO SLS in 
po bud nik us ta no vi tve Slo ven ske 
kmeč ke zve ze prof. dr. Franc Za-
go žen, bi bilo nes pre jem lji vo, 
da bi v letu praz no va nja 20-let-
ni ce us ta no vi tve SKZ kot prve 
de mo kra tič ne po li tič ne stran ke 
po 2.sve tov ni voj ni v Slo ve ni ji, 
li sta SKZ na zbor nič nih vo li tvah 
mo ra la tek mo va ti z li sto, ki jo 
je us ta no vil in jo de jan sko vodi 
prav tako funk cio nar SLS, član 
IO SLS ter pred sed nik KGZS in 
Za druž ne zve ze Slo ve ni je, Pe ter 
Vrisk, na njej pa so de lu je jo šte-
vilni funk cio nar ji in čla ni SLS. 
Kot je bilo re če no na naj viš jih 
or ga nih SLS, bi bilo na sto pa nje 
funk cio nar jev SLS in SKZ na 
dru gih li stah mimo do go vo ra 
s SLS tudi v nas prot ju s sta tu-
tom SLS, saj bi šlo za za vest no 
de lo va nje pro ti in te re som SLS. 
Poe no te nje delo va nja ob koor di-
na ci ji s stra ni SKZ je nuj no, če 
že li stran ka v več ji meri po vr ni ti 
zau pa nje kme tov in po de že lja v 
SLS, ki je do ka za no med vse mi 
slo ven ski mi po li tič ni mi stran ka-
mi na re di la naj več za kme tijs tvo 
in po de že lje, se daj pa pla ču je 
ceno last ne razdrob lje no sti in 
nee not no sti. Brez moč ne pod-
po re na po de že lju pa kljub več 
kot hva le vred nim us pe hom v šte-
vil nih slo ven skih me stih SLS ne 
more po sta ti zma go vi ta stran ka. 
Slo ve ni ja pa po tre bu je SLS kot 
moč no in zma go vi to stran ko. Na-
re di mo vse, kar je v na ši moči, 
da se bo to čim prej zgo di lo. 

Mar jan Po dob nik
Pred sed nik SNZ pri SLS

Do ne dav ne ga je bila na ša po li-
ti ka enot na v oce nah, da se mora 
dr ža va last niš ko iz gos po dars tva 
čim hi tre je umak ni ti. V tem jo 
je pod pi ra la tudi ve či na eko no-
mi stov, ki se jav no og la ša jo, še 
pred vsem mlaj ših; ne kaj ug led-
nih imen (Men cinger, Kra ljič,...) 
je si cer opo zar ja lo, da je tako rav-
na nje lah ko ško dlji vo, ven dar jim 
je le red kokdo pri sluh nil. Zad nje 
ča se pa opa ža mo, da tudi vlada 
gle de tega ni več enot na, naj več 
pa te spre membe spod bu ja novi 
pred sed nik Slo ven ske ljud ske 
stran ke.

Kot ključ ni raz log, za ra di ka te-
re ga naj bi dr ža va pro da la svo ja 
pod jet ja, se na va ja to, da je sama 
slab uprav ljavec. To je si cer res, 
ven dar zgolj v pri me ru, če se 
uprav lja nje dr žav nih pod je tij iz-
va ja na na čin, kot to poč ne mo 
v Slo ve ni ji. Po seb nost naše ga 
pri sto pa je na mreč v tem, da 
vsa ko krat na vla da v nad zor ne 
sve te (NS) dr žav nih pod je tij ime-
nu je svo je, več ali manj po li tič no 
za služ ne lju di, ti pa po skr bi jo, 
da prev za mejo vo de nje pod jetij 
ljud je, ki jim je vla da na klo nje-
na. Ta si stem je re snič no ne kaj 
naj slab še ga, kar se v uprav lja nju 
pod je tij lah ko zgo di. Ven dar: za-
ra di ene ga zrezka pra vi lo ma ne 
za ko lje mo vola, in zgolj za ra di 
se da nje po ne sre če ne iz bi re čla-
nov NS dr žav nih pod je tij nam 
teh pod je tij ni po tre bo pro da ja ti. 
To, kar je po treb no na re diti – dr-
ža va to lah ko sto ri z za ko nom 
z desetimi členi - je spre mem ba 
po stop kov pri ob li ko va nju NS 
dr žav nih in ve sti cij skih skla dov 
in pod je tij. S to spre mem bo naj 
bi za sle dovali pred vsem dva 
cilja: a) V NS se ime nu je eko-
nom sko vr hun sko us po sob lje ne 
lju di z do kazlji vi mi de lov nimi 
(pred vsem po slov ni mi) us pe hi; 
b) Naj več eno tretjino članov 
NS ime nu je vla da RS, os ta le 
pa dru ge re le vant ne in te re sne 
aso cia ci je (Gos po dar ska zbor-
ni ca, Za vod za po koj nin sko 
za va ro va nje, sin di ka ti..). Ver ja-
me mo, da dr žav na pod jet ja, ki 
bi jih po sred no (pre ko dr žav nih 
in ve sti cij skih skla dov) ali ne po-

Po mi sle ki ob pro da ji Te le ko ma
sred no uprav ljali tako ob li ko va ni 
NS, v pov preč ju ne bi po slo va la 
slab še kot pri vat na pod jet ja. Še 
pred vsem pa bi dol go roč ne eko-
nom ske in te re se dr ža ve Slo ve ni je 
učin ko vi te je pod pi ra la, kot to v 
pov preč ju poč ne pri vat no pod-
jet je, za ka te re ga se ključ ne po-
slov ne od lo či tve spre je ma jo na 
Du na ju, v Mi la nu ali dru god po 
sve tu.

Ob jek tiv no dr ža va to rej ni 
nuj no slab uprav ljavec in zato 
uprav lja nje tudi ne more biti 
pra vi raz log, da z ihto raz pro da-
ja mo dr žav no pre mo že nje. In za-
kaj to po li ti ka kljub temu poč ne? 
Na me sto od govora na to vpra ša-
nje – pre pričljive ga od go vo ra na-
mreč ne poz nam - po nu jam ne kaj 
ar gu men tov v prid oce ne, da z 
raz pro da jo ne ka že hi te ti:

1. Last ni na proi zvod nih sred-
stev (pod je tij) v po mem bni meri 
do lo ča eko nom ski in druž be ni 
po lo žaj člo ve ka, zato dr ža va ne 
more biti brez briž na do tega, 
kak šna je last niš ka struk tu ra 
pred vsem več jih pod je tij, ki de-
lu je jo na nje nem ozem lju. Cilj na 
struk tu ra, ki naj bi jo po ma ga la 
ure sni če va ti, naj bi ustrezala na-
sled njim us me ri tvam: a) Več ja 
pod jet ja naj ima jo več po uprav-
ljav ski mo či ena ko vred nih last ni-
kov, in ne zgolj ene ga; taka pod-
jet ja so na mreč pra vi lo ma bolj 
učin ko vi ta in us pe šne je za do vo-
lju je jo splo šne druž be ne po tre be 
in ob vez no sti.; b) Več ja pod jet ja, 
ki os kr bu je jo do ma či trg s sto ri-
tva mi in fra struk tur ne ga zna ča ja 
(ban ke, za va ro val ni ce, os kr ba z 
ener gi jo, ko mu ni ka ci je, tr gov ska 
mre ža) naj bodo v po mem bnem 
delu v do ma či, to je tudi v dr žav-
ni la sti; če ta po goj ni iz pol njen, 
je dr ža va ome je na pri vo de nju sa-
mo stoj ne raz voj ne po li ti ke.

2. V Slo ve ni ji za se daj ni ma mo 
do volj pri vat ne ga ka pi ta la, ki je 
spo so ben na eko nom sko in druž-
be no spre jem ljiv na čin od dr ža-
ve od ku pi ti nje na pod jet ja. Hi tro 
odpro da jo zato lah ko ure sni či mo 
le na dva na či na: a) pre ko me ne-
džerskih od ku pov, ki jih več ali 
manj v ce lo ti fi nan ci ra jo ban ke 
in so tudi si cer vsaj v enem delu 

Tre ba je tudi do se či, da DZ 
RS ne mu do ma zač ne raz pra vo 
in sprej me za ve zu jo če skle pe v 
zve zi z očit nim hr vaš kim po se-
ga njem po slo ven skem mor ju in 
ozemlju. SLS je s svo ji mi skle pi v 
zve zi z uve lja vi tvi jo hr vaš ke eko-
loš ko-ri bo lov ne cone do ka za la, 
da os ta ja zve sta svo ji do sled ni 
po li ti ki zaš či te slo ven skih na cio-
nal nih in te re sov, ko gre za zaš či-
to slo ven ske ga ozem lja in mor ja. 
Tudi ja sna in do sled na sta liš ča 
no ve ga pred sed ni ka SLS Bo ja na 
Šro ta so raz log za op ti mi zem. 
Svet ni ki SLS v držav nem sve tu 
so bili tako v prejš nji kot se da-
nji se sta vi no sil ci ja sne po li ti ke 
DS do teh vpra šanj. V držav nem 
zbo ru pa so to po slan ci SLS, ki 
pa bi se mo ra li se daj po mo jem 
mne nju še bolj iz po sta viti in na 
ka kr šen koli na čin, tudi pre ko 
raz pra ve o po slan skem vpra ša-
nju, iz si li ti raz pra vo in obrav na-
vo us trez nih skle pov v DZ RS. 
Groz lji va je neod go vor nost in ne-
dr žav no tvor nost ve či ne vlad nih 
in opo zi cij skih strank. Slo ve ni ja 
do be sed no iz gub lja svoj do stop 
na od pr to mor je in sta tus po mor-
ske dr ža ve, ve či na strank pa nas-
pro tu je obrav na vi te te ma ti ke v 
DZ. To meji že na dr žav no iz da-
jo. Naj iz ko ri stim to raz miš lja-
nje tudi kot po ziv k sprem lja nju 
pri hod njih ak tiv no sti Zavo da 
25.ju nij, ki bo za ra di hlap čev ske 
po li ti ke pri stoj nih dr žav nih or-
ga nov po sku šal na re di ti, kar se 
na re di ti da. Od zo vi te se tudi na 
zbi ra nje pod pi sov za nak nad ni 
za ko no daj ni re fe ren dum o vsto-
pu Hr vaš ke v EU, da nas ne bo 
pred na ši mi si no vi, hče ra mi in 
vnu ki sram, da smo Slo ve ni ji za-
pra vi li neo me njen do stop na od-
pr to mor je v ča su, ko smo sami 
soob li ko va li vla do,vo di li pa so jo 
glav ni slo ven ski osa mos vo ji te lji. 
Kako pri si li ti slo ven sko po li ti ko 
k bolj od go vor ni in dr ža vo tvor-
ni dr ži pri zaš či ti slo ven ske ga 

ni ce us ta no vi tve SKZ kot prve 
de mo kra tič ne po li tič ne stran ke 
po 2.sve tov ni voj ni v Slo ve ni ji, 
li sta SKZ na zbor nič nih vo li tvah 
mo ra la tek mo va ti z li sto, ki jo 

IO SLS ter pred sed nik KGZS in 
Za druž ne zve ze Slo ve ni je, Pe ter 
Vrisk, na njej pa so de lu je jo šte-
vilni funk cio nar ji in čla ni SLS. 
Kot je bilo re če no na naj viš jih 
or ga nih SLS, bi bilo na sto pa nje 
funk cio nar jev SLS in SKZ na 
dru gih li stah mimo do go vo ra 
s SLS tudi v nas prot ju s sta tu-
tom SLS, saj bi šlo za za vest no 
de lo va nje pro ti in te re som SLS. 

že li stran ka v več ji meri po vr ni ti 
zau pa nje kme tov in po de že lja v 
SLS, ki je do ka za no med vse mi 
slo ven ski mi po li tič ni mi stran ka-
mi na re di la naj več za kme tijs tvo 
in po de že lje, se daj pa pla ču je 

eko nom sko in etič no opo reč ni; 
b) s pro da jo tuj cem, kar pa ima 
po leg do brih tudi ne ma lo sla bih 
stra ni. Ena od njih: pod jet ja v 
tuji la sti so pra vi lo ma po druž ni-
ce matičnih družb, nji ho vo edi-
no po slans tvo pa je mak si mi ra-
ti pris pe vek k do bič ku ma tič ne 
druž be. Že zgolj z vi di kov, ki jih 
v tej toč ki na va ja mo, je vztra ja-
nje, da je po treb no dr žav na pod-
jet ja hi tro od pro da ti, slej ko prej 
re sna stra teš ka na pa ka.

3. Da je pod jet je us pe šno, po-
tre bu je kon ku ren čen pro daj ni 
pro gram, trg, so dob no teh no lo gi-
jo, ka pi tal, v ne ka te rih pri me rih 
(tr go vi na, tu ri zem) do bro lo ka-
ci jo, še pred vsem pa učin ko vit 
me nedž ment. Za te de jav ni ke 
na če lo ma ve lja, da je ka pi ta la v 
izo bi lju, teh no lo gi jo se da ku pi-
ti in isto ve lja za me nedž ment. 
Kri tični de jav niki so to rej pro-
daj ni pro gram, trg in lo ka cije. 
Če je ta oce na pra vil na, se člo-
vek ču di, za kaj hi ti mo s pro dajo 
Te le koma. Z njo bomo na mreč 
iz gu bi li moč ne po zi ci je na po-
mem bnem seg men tu do mačega 
trga - do ber gos po dar pra vi lo ma 
tega ne na re di -, v za me no pa iz-
tr ži li si cer lep kup de nar ja, ki ga 
ta čas prav nič ne po tre bu je mo 
– med dru gim so kre di ti ce nej ši 
od do no sov, ki jih us tvar ja Te le-
kom - in ga bomo vsaj v enem 
delu za pra vi li na na čin, da bomo 
z njim do dat no spod bu ja li inf la-
ci jo. Po dob no kot za Te le kom 
ve lja tudi za ne ka te ra dru ga pod-
jet ja v dr žav ni la sti.

Naj za klju čim. Pred sed ni ku 
SLS smo vsaj ne ka te ri hva lež-
ni, da je pri čel prob le ma ti zi ra-
ti hi tro raz pro da jo dr žav ne ga 
pre mo že nja. Še več sim pa tij si 
bo pri slu žil, če se bo zav zel za 
čim prejš nje spre mem be v na či-
nu uprav lja nja dr žav nih pod je tij 
in za pri pra vo vi zi je o tem, kak-
šna naj bi bila dol go roč na last-
niš ka struk tu ra po mem bnejših 
slo ven skih pod je tij; sled nja je 
nu jen in po mem ben ele ment 
raz voj ne stra te gi je Slo ve ni je, ki 
je žal tudi še ni ma mo.

 
An drej Ce tin ski

komentar
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»Vedno znova se mi postavlja vpraša-
nje, kako zadostiti vsaj osnovnim po-
trebam občanov, ki se redno obračajo 
s svojimi problemi in potrebami na 
občini, kje še najti dodatna sredstva 
za razvojne projekte in kako to potem 
na primeren način razložiti svojim 
občanom, da dobijo občutek, da so te 
odločitve pravilne in da so skladne s 
prioritetnimi nalogami občine in nje-
nega razvoja. »poudarja dr. Darinka 
Fakin, županja občine Majšperk, že 
tretji mandat, ki svoj čas namenja 
tudi aktivnemu delovanju v Slovenski 
ljudski stranki. 

Volitve so bile zelo napete. Kaj 
je bilo po vašem mnenju tisto, 
kar je glasove prevesilo na va
šo stran?

To je vedno najtežje vprašanje. 
Mislim pa, da so bile to izkušnje 
ljudi, ki so se imeli v preteklosti že 
priložnost srečati z mano in v prak-
si preizkusiti način mojega dela in 
odnosa do ljudi. To, delo z ljudmi, 
je verjetno najtežji del poslanstva 
županje. Vedno znova se mi postav-
lja vprašanje, kako zadostiti vsaj os-
novnim potrebam občanov, ki se 
redno obračajo s svojimi problemi 
in potrebami na občini, kje še najti 
dodatna sredstva za razvojne pro-
jekte in kako to potem na primeren 
način razložiti svojim občanom, da 
dobijo občutek, da so te odločitve 
pravilne in da so skladne s prioritet-
nimi nalogami občine in njenega 
razvoja. 

Upam torej, da je bil moj način 
dela v preteklem mandatu sprejet 
kot ustrezen, čeprav še zdaleč ni 
bilo mogoče izvesti vsega, kar bi 
želeli. Prav gotovo pa smo naredi-
li vse, kar sem v svojem programu 
pred volitvami na nek način obljub-
ljala. Zame je to izjemno pomem-
bno in upam, da so to naši občani 
tudi sprejeli pozitivno, kar se je po-
tem odrazilo na volitvah. 

Kaj vam pomeni večinsko zau
panje občanov občine Majš

Pogovor z županjo Majšperka dr. Darinko Fakin

V SLS SMO DOBRA EKIPA, KI 
VEMO, KAJ HOČEMO, IN KAJ 
SO NAŠE NALOGE!

perk?

Predvsem priznanje za opravlje-
no delo, še bolj pa obveznost, da 
se potrudim še bolj in s tem ponov-
no opravičim njihovo zaupanje. To 
pa je pri tako številnih potrebah, 
ki obstajajo v naši občini izjemno 
težko. V nekem obdobju ali man-
datu se resnično lahko naredi zelo 
veliko, vendar še zdaleč ne dovolj 
in na takšen način, da bi bili vsi za-
dovoljni. Vsi vemo, da je županska 
funkcija zahtevna tako na področ-
ju dela z ljudmi kot na področju 
zagotavljanja in financiranja vseh 
zakonskih obveznosti, predvsem pa 
moraš biti kot človek, ki opravlja to 
funkcijo, pripravljen tudi na to, da 
včasih kar malce pozabiš na privat-
no življenje. Tega pa se je potrebno 
zavedati še preden se sploh odločiš 
za kandidaturo.

Kako, koliko in na kakšen na
čin vam je pri izvolitvi ob strani 
stala vaša SLS?

Prav gotovo imata stranka in volil-
ni štab za uspeh na volitvah velike 
zasluge. Moram reči, da OO SLS 
Majšperk dobro deluje, smo dobra 
ekipa, ki vemo, kaj hočemo, in kaj 
so naše naloge. V občinskem svetu 
imajo naši svetniki pomembno 
vlogo, pomembno je, da so naša 
stališča jasna in da nekako skupaj 
postavljamo prioritete. Brez stran-
kine podpore, predvsem pa njenih 
zvestih članov in simpatizerjev, ki 
so pripravljeni pomagati in delati 
za skupen uspeh, bi bilo delo veli-
ko težje. Tako kot v vsakodnevnem 
življenju potrebuješ prijatelje in ti-
ste, ki ti stojijo ob strani, jih potre-
buješ tudi v političnem življenju. 
Pomembno pa je, da so ti pri tem 
pripravljeni pomagati tudi najvišji 
predstavniki stranke, skupaj s pred-
sednikom in ministri. In to lahko v 
naši stranki ocenim pozitivno. 

Kdo je po vašem mnenju naj
bolj zaslužen za vašo izvoli
tev?

Težko je govoriti o najbolj za-
služnih, saj je teh veliko. Največji 
pomen imajo na lokalnih volitvah 
konkretni ljudje, ki jim ljudje lahko 
zaupajo in v njih vidijo tudi del svo-
je vizije. Lokalne volitve so povsem 
nekaj drugega kot državnozborske. 
Tukaj se bolj kot stranka volijo pred-
vsem ljudje s konkretnimi imeni in 
priimki. 

Kaj je bila prva stvar, ki ste jo 
naredili, ko ste se preselili na 
občino?

Ker je to moj drugi mandat, zame 
to ni bil poseben dogodek, le na-
daljevali smo z začrtanim delom. 
Svoje delo županovanja opravljam 
nepoklicno, kar včasih predstavlja 
precejšnjo obremenitev, predvsem 
pa veliko usklajevanja. Moj delov-
ni dan je običajno razdeljen na ju-
tranji prihod na občino, kjer se na 
kratko dogovorimo o prioritetnih 
nalogah in zadolžitvah, nadalju-
jem pot v Maribor na Fakulteto za 
strojništvo, kjer sem zaposlena in 
se po službi pozno popoldan vra-
čam ponovno na občino, kjer me 
čaka vsa pošta in ostale zadolžitve. 
Za občane imam vsako sredo tudi 
rezerviran čas za njihov obisk, ki 
poteka po vnaprej določenem urni-
ku z njihovo najavo in potrebnim 
časom za razgovor. Zelo bi me mo-
tilo, če bi občani za razgovor dolgo 
čakali pred vrati. Potem so tukaj še 
vsi sestanki naših odborov, komisij 
in občinskega sveta, ki prav tako 
potekajo popoldan in zvečer, naša 
lastnost pa je, da vse sestanke za-
čenjamo natančno ob dogovorjeni 
uri. Glede na številne obveznosti, 

ki so povezane z županovanjem, pa 
moram za to dejavnost prihraniti 
tudi kar nekaj svojega dopusta, da 
lahko uredim tudi tovrstne zade-
ve, ki so povezane z obiski raznih 
ministrstev, sestanki županov in 
drugimi dejavnostmi. Zelo pestri 
so predvsem vikendi, ko se odvije 
največ prireditev naših društev. Z 
ilustracijo naj povem, da bomo v 
tem letu imeli v občini kar okrog 
140 prireditev in biti prisoten na 
vseh ni tako majhen zalogaj.

Kaj bi izpostavili kot prednost
no nalogo, ki ste si jo zadali na 
začetku vašega mandata? 

To je moj drugi mandat in za ta 
mandat je značilno, da so cilji bolj 
razpršeni in usmerjeni na različna 
področja. V prvem mandatu je bila 
glavna prioriteta izgradnja nove šo-
le, ki smo jo tudi v roku končali in 
tako imajo danes naši otroci resnič-
no primerne, sodobne in prijazne 
prostore, ki jim nudijo vse pogoje 
za uspešno izobraževanje. V tem 
mandatu pa je kar nekaj ciljev, 
ki smo jih usmerili v različna po-
dročja. Eno izmed teh je ureditev 
infrastrukture na Ptujski Gori, ki 
bo konec tega mandata praznovala 
600 letnico obstoja. To je izjemno 
pomemben projekt za našo občino, 
ki želi v prihodnosti vzpodbujati raz-
lične aktivnosti ravno na področju 
turizma. Drugo področje je ureja-
nje cestne infrastrukture, ki je zelo 
pomembna tudi za razvoj turizma, 
predvsem pa z vidika ohranjanja 
poseljenosti. V okviru tega želimo 
tudi kar nekaj postoriti pri ureja-
nju vaških središč in prepoznavno-
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sti ob či ne. Na sled nje po droč je je 
skrb za zdra vo oko lje. V ok vi ru tega 
po droč ja bomo na da lje va li z iz grad-
njo ka na li za cij ske ga si ste ma v več-
jih na se ljih in vzpod bu ja li lju di, da 
bodo na ši po to ki in goz do vi či sti, 
to rej brez od pad kov, ki jih lah ko 
pra vil no od la ga mo v za to na me nje-
na me sta. Ča ka nas tudi še ne kaj in-
ve sti cij skih vla ganj v za go tav lja nje 
os kr be z vodo, ši ri li in ko mu nal no 
bomo ure ja li in du strij sko cono in 
ak tiv no so de lo va li v pro jek tu Oči-
sti mo reko Dra vi njo, ki po ve zu je 
16 ob čin. Že v prejš njem man da tu 
smo spre je li pro gram oprem lja nja 
ga sil skih dru štev do leta 2009, ki 
smo ga do slej us pe šno iz va ja li in 
z nje go vo rea li za ci jo že li mo na da-
lje va ti tudi v tem man da tu. V na ši 
ob či ni se lah ko poh va li mo tudi z 
ak tiv nost mi šte vil nih dru štev, kar 
pre ko 50 je re gi stri ra nih in po kri-
va jo prak tič no vse veje druš tve nih 
de jav no sti in prav je, da tudi tem 
druš tvom omo go či mo nor mal no 
de jav nost. Ena iz med po mem bnih 
prio ri tet tega man da ta pa bo tudi 
vsaj pri če tek grad nje več na men ske-
ga ob jek ta s pro sto ri ob či ne in kul-
tur no dvo ra no, ki je v tej ob li ki v 
cen tru ob či ne še ni ma mo. 

Ali me ni te, da ste bili iz vo lje
ni za žu pa njo z ve li ko ve či no 
gla sov za ra di pro jek tov, ki jih 
pred la ga te za raz voj ob či ne 
Majš perk?

Ne kaj so prav gotovo pro jek ti in 
pro gram dela, še več pa po mo jem 
mne nju po me ni to, kar si de lal v 
pre te klo sti, kje si bil us pe šen in če 
so ti ljud je na pod la gi iz ku šenj pri 
delu s te boj pri prav lje ni zau pa ti 
tudi v pri hod no sti. Zame je ved no 
po mem bno, da imaš pro gram dela, 
ki ga pred stav ljaš, in da so pro jek-
ti real no iz ve dlji vi, naj važ nej še pa 
je to, da jih po tem tudi re snič no 
rea li zi raš. Ni ko li si ne bi upa la iti 
na vo li tve s pro gra mom, ki ni rea-
len. Pa ne zato, da na sled njič za ra-
di tega ne bi bila iz vo lje na, pač pa 
pred vsem za ra di mo je ga od no sa do 
dela in lju di. 

Us pe šnost ob či ne je prav go
to vo v ve li ki meri od vi sno od 
us pe šno sti gos po dar ske ra sti 
zno traj ob či ne. Tega se kot žu
pa nja ver jet no moč no za ve da
te. Kak šni so va ši na čr ti na tem 
po droč ju?

V Majš per ku ima mo in du strij sko 
cono, v ka te ri smo že v lan skem 

letu do ku pi li ne kaj zem ljišč, us pe lo 
nam je pri do bi ti tudi pr ve ga kup ca 
zem ljiš ča, ki pla nira iz grad njo svo je-
ga proi zvod ne ga ob jek ta. Si cer pa 
zno traj in du strij ske cone po slu je jo 
že tri pod jet ja. Tudi v tem ob dob ju 
pla ni ra mo na dalj njo ši ri tev in du-
strij ske cone, ure ja nje in fra struk-
tu re, ki še manj ka, pred vsem pa 
ima mo v tem pre de lu prob lem s 
še ved no ne re še nim de na cio na li-
za cij skim po stop kom, ki po me ni 
iz jem no ve li ko ovi ro pri na ših na-
dalj njih na čr tih. 

Ali ima kme tijs tvo raz voj no 
pers pek ti vo v va ši ob či ni, in 
ka te ra so ta po droč ja?

Prav go to vo jo ima, ven dar le v 
do lo če nem po droč ju kot in ten ziv-
na pri de la va in vzre ja ži vi no re je, 
prob lem pa so hri bo vi ti pre de li, 
kjer so se po sa mez ne po vr ši ne za-
ra di tež ke ob de la ve že pri če le za-
raš ča ti. Tu kaj vi di mo iz bolj ša nje 
z raz vo jem vzre je drob ni ce, ki se 
v zad njem ča su kar do bro raz vi ja 
in ši ri na te pre de le. Lah ko pa se 
poh va li mo, da ima mo ne kaj zelo 
raz vi tih in pers pek tiv nih 
kme tij, ki so pri mer lji ve 
s ti sti mi, ki so v sa mem 
vrhu v Slo ve ni ji. 

Za vsa ko na pred no 
in sti tu ci jo so zelo 
po mem bni pro jek
ti za na prej. Ver jet no 
po dob no ve lja tudi 
za va šo ob či no. Ka te
ri so ti pro jek ti?

Veli ko ve či no teh pro-
jek tov sem že ome ni la. 
Res je, da so pro jek ti iz jem no po-
mem bni, so pa po ve za ni s stra te gi jo 
raz vo ja in po stav lje ni mi prio ri te ta-
mi. Tre nut no ima mo v iz de la vi kar 
ne kaj pro jek tov, ki se na na ša jo na 
po droč je ure ja nja oko lja, iz grad njo 
cest ne in fra struk tu re, sku paj z os-
ta li mi ob či na mi ima mo v iz de la vi 
pro jekt Oči sti mo reko Dra vi njo, 
pri prav lja mo pa se na iz de la vo pro-
jek ta no ve ga cen tra v Majš per ku s 
kul tur no dvo ra no in pro sto ri ob či-
ne, za kar smo že iz ved li zbi ra nje 
idej nih za snov. Pri prav lja mo tudi 
faz ne pro jek te za iz grad njo ka na li-
za cij ske ga si ste ma, vo do vod ne ga 
omrež ja in še bi lah ko na šte va la. 
Pro jek te je pač po treb no ime ti ved-
no ne ka ko na za lo gi, saj je ta krat, 
ko se po ja vi jo po sa mez ni raz pi si, 
obi čaj no pre ma lo ča sa za nji ho vo 
iz de la vo. To pa bi po me ni lo iz gu-

bo do dat nih sred stev, ki so za nas 
iz jem no po mem bna in smo jih tudi 
v pre te klo sti že več krat us pe šno pri-
do bi li.

Brez mla dih in nji ho ve ga izo bra-
že va nja ter vzgo je ni na pred ka. 
Kako je v va ši ob či ni po skrb lje no 
za to?

Kot sem že po ve da la, pri in ve-
sti ci jah smo na to po droč je v na ši 
ob či ni lah ko po no sni. Ima mo svoj, 
sko raj nov vr tec in novo so dob no 
os nov no šo lo, ki nudi na šim mla-
dim re snič no us trez ne po go je za 
izo bra že va nje. V sklo pu šo le, ki je 
v ce lo ti kli ma ti zi ra na, ima jo na ši 
otro ci tudi so dob no te lo vad ni co, 
mul ti me dij sko učil ni co, so dob no 
knjiž ni co, zu na nja igriš ča, te kaš ko 
ste zo in lah ko bi re kli, da vse, kar 
je po treb no za so dob no iz ved bo 
izo bra že val ne ga pro ce sa. Ne ko li ko 
slab še je po skrb lje no za sred nje šol-
sko mla di no, ki ima si cer v dveh 
kra jev nih skup nostih svo je pro sto-
re, si cer pa smo zelo ve se li, da se na-
ši mla di po go sto vklju ču je jo tudi v 
de lo va nje raz lič nih šport nih, kul tur-
nih, ga sil skih, tu ri stič nih in dru gih 

dru štev, zno traj ka te rih lah-
ko vsaj del no za do-
sti jo svojim 

po trebam po dru že nju z 
vrst ni ki. Že li mo pa mla de vzpod bu-
ja ti tudi pri nji ho vem štu di ju, zato 
ima mo že dru go leto raz pi sa ne na-
gra de za di plom ska dela, ki v svo ji 
vse bi ni obrav na va jo po droč ja, ki 
so po mem bna za raz voj in pre poz-
nav nost na še ob či ne. 

Kako pa bo ste na ob čin ski rav
ni skr be li za so cial no in zdravs
tve no vars tvo va ših ob ča nov?

Zdravs tve no vars tvo ima mo do-
bro ure je no, saj ima mo dve zdrav ni-
ci splo šne me di ci ne, dva zo boz drav-
nika in zo bo teh ni co s sa mo stoj nim 
la bo ra to ri jem. Na na šem po droč ju 
do bro de lu je tudi pa tro na ža, ki je 
v sklo pu zdravs tve ne ga doma Ptuj, 
kjer na ši ob ča ni ko ri sti jo tudi os ta-
le us lu ge s po droč ja zdravs tve ne ga 
vars tva. Po droč je so cial ne ga vars-
tva ob ča nov po me ni kar pre cej šen 

fi nančni za lo gaj tudi za ob či no, 
saj fi nan ci ra mo zdravs tve no za va-
ro va nje brez po sel nih in os kr bo v 
raz lič nih do mo vih za os ta re le kar 
ve li ke mu šte vi lu na ših ob ča nov, k 
temu pa spa da jo še dru ge ob vez no-
sti, kot so po moč na domu in os ta le 
z za ko nom do lo če ne ob vez no sti. 

Kaj za va šo ob či no po me ni 
spre mem ba za ko na o fi nan ci
ra nju ob čin?

Ta za kon je ena iz med za ve či no 
ob čin najsvet lej ših točk, ki se je zgo-
di la v ča su te vla de. Za na šo ob či no 
to po me ni pred vsem bolj ugod no 
fi nanč no struk tu ro, kar po me ni, 
da nam os ta ja ne kaj več sred stev 
za investi ci je. V pre te klo sti se je 
na mreč do ga ja lo, da smo ob či ne 
ved no zno va do bi va le nove ob vez-
no sti brez za to za go tov lje nih na-
men skih sred stev, kar po me ni, da 
so se iz va ja le na ra čun in ve sti cij. 
Prav go to vo je bil prejš nji za kon 
kri vi čen pred vsem do ob čin, ki se 
na ha ja jo na red ke je na se lje nih in 
hri bo vi tih po droč jih, kot so pri nas 
Ha lo ze, kjer že li mo ob dr ža ti po se-
li tev, to pa zah te va iz jem no ve li ka 
vla ga nja v in fra struk tu ro. Ver jet no 
se pred vsem mest nim ob či nam zdi 
ne mo go če, ven dar mi gra di mo in-
fra struk tu ro še ved no ob po mo či 
na ših ob ča nov. Če tega ne bi bilo, 

bi bil naš raz voj še ve li ko po ča snej-
ši, pred vsem na po droč ju cest ne 
in fra struk tu re. Mi smo z no vim 
za ko nom za do volj ni in nas pro test 
MO Ljub ljana zelo moti, saj ima 
Ljub lja na kot mest na ob či na in 
kot pre stol ni ca ve li ko mož no sti za 
pri do bi va nje do dat nih sred stev na 
dru gih po droč jih, za nas pa bi po-
me ni lo vra ča nje v pre te klost preve-
lik ko rak na zaj. 

Za us pe šno žu pano va nje je za
go to vo bis tve no tudi so de lo va
nje z dr ža vo. Pri ča ku je te, da bo 
so de lo va nje ko rekt no?

Po iz kuš njah iz pre te klo sti in tudi 
za čet ka tega man da ta lah ko re čem, 
da je to so de lo va nje ko rekt no. Prav 
go to vo ved no ni mo go če ure sni či ti 
vse ga, kar bi mi že le li, ven dar je po-
treb no pou da ri ti, da so na raz lič nih 
mini strs tvih ljud je, ki so do bri so-
go vor ni ki zla sti ta krat, ko ima mo 
kon kret ne prob le me ali kon kret ne 
pro jek te. Pri tem pa je po treb no 
biti rea len, ko li ko ča sa je mo go če 
na me ni ti po sa mez ni ob či ni gle de 
na šte vi lo ob čin v Slo ve ni ji. 

Traj če Ni ko lov ski

SL(S)avni



��

»Duh mladih smo želeli pripeljati 
v občinski svet in to nam je tudi 
uspelo, tako da je mlada moč 
dobila v občinskem svetu kar tri 
sedeže. Glede na to, da so se tudi 
deleži v ostalih strankah dosti 
pomladili, mislim, da je občinski 
svet sorazmerno mlad, prepleten 
z izkušnjami starejših. Mislim, da 
bomo v bodočnosti naredili bis-
tveno več za mlado generacijo.« 
pravi Franc Zdolšek, župan Laške-
ga, ki je postal tudi predsednik 
Občinskega odbora SLS Laško.

Volitve so bile zelo napete, 
kaj je bilo po vašem mnenju 
tisto, kar je glasove prevesilo 
na vašo stran?

Volilni rezultat je bil izredno 
tesen, le za približno 88 glasov 
razlike, kar je pomenilo 1,5% v 
mojo korist. Mislim, da je do-
ber rezultat posledica našega 
dobrega marketinškega dela v 
predvolilnem obdobju, mogoče 
pa so si občani želeli tudi neko 

Pogovor z Francem Zdolškom, županom občine Laško

PREPRIČAN SEM, DA SO OBLJUBE, 
KI SMO JIH DALI V PREDVOLILNEM 
OBDOBJU, REALNE

spremembo in so se pač odlo-
čili zame.

Kaj za vas pomeni večin
sko zaupanje občanov 
občine Laško?

To je zame velika odgovor-
nost, da v naslednjih štirih letih 
po izvolitvi vsaj v veliki večini 
uspemo zadovoljiti njihove že-
lje in pričakovanja. Po mojem 
mnenju smo si zastavili korek-
ten program, ki ga mislimo iz-
vesti v največji možni meri, ali 
vsaj začeti z določenimi deli, ki 
so bila v našem predvolilnem 
programu. 

Kako in na kakšen na
čin vam je pri izvolitvi 
za župana stala vaša 
SLS?

Jaz nisem bil član 
stranke SLS, dejstvo pa 
je, da imam veliko prija-
teljev v tej stranki in ti 
so me tudi nagovorili, 
da sem kandidiral na 
volitvah na tej listi. Mo-
ram reči, da sem imel 
pred volitvami izdatno 
podporo zlasti vodstva 

SLS, takratnega predsednika 
Podobnika in podpredsednika 
Šrota, ki sta mi v vsakem tre-
nutku stala ob strani, in tudi 
ostalo članstvo SLS je bilo v 
predvolilnem boju zelo aktivno, 
tako da smo tudi uspeli dobiti 
tri občinske svetnike, kar sicer 
ni najboljši rezultat, manjkalo 
pa nam je le nekaj glasov, da bi 
dobili še četrtega. 

Kaj bi izpostavili kot pred

nostno nalogo, ki ste si jo 
zadali v začetku vašega 
mandata?

V tem obdobju smo si zadali 
osnovno nalogo predvsem iz-
boljšati infrastrukturo. Največ-
jo pozornost imamo namen 
posvetiti vodooskrbi in cest-
nim povezavam. Mislim, da je 
vodooskrba v naši občini izred-
no kritična in je le približno 
55% gospodinjstev priključenih 
na javne vodovode. Hkrati pa 
mislimo tudi dokončati začete 
investicije, ki so bile začete v 
preteklosti, tu mislim predvsem 
na čistilno napravo, na kanali-
zacijske sisteme in cestni pro-
gram. 

Ali mislite, da ste bili z ve
čino glasov izvoljeni za 
župana zaradi projektov, 
ki jih predlagate za razvoj 
občine Laško in kaj vse na
meravate narediti v svojih 
naslednjih štirih letih man
data?

Menim, da naš predvolilni 
program ni zajemal prevelikih 
predvolilnih obljub. Prepričan 
sem, da so obljube, ki smo jih 
dali v predvolilnem obdobju, 
realne, čeprav so nam očitali, 
da mogoče ponujamo prema-
lo. Verjetno je tudi ta realnost 
programa vplivala na del voliv-
cev, da so se odločili glasovati 
za nas. 

Uspešnost občine je prav 
gotovo v veliki mer odvi
sno od gospodarske rasti 
znotraj občine. Tega se 
kot župan gotovo močno 

zavedate. Kakšni so vaši 
načrti na tem področju?

Občina Laško je nekje na sre-
di lestvice razvitosti občin v Slo-
veniji. Mislim, da smo nekje na 
približno stotem mestu, kar ni 
ravno dobra popotnica za obča-
ne občine Laško. Res je, da se 
lahko ponašamo z nekaj gospo-
darskimi velikani, prav tako se 
v Laškem v tem trenutku veliko 
gradi. Računamo, da bomo še 
pospešili privatne investicije v 
Rimske toplice in Terme Laš-
ko, zato smo tudi ustanovili 
posebno skupino na občin-
skem nivoju, ki bo preskrbela 
ustrezne podatke in motivirala 
ljudi, da se preko programa za 
razvoj podeželja in ostalih pro-
gramov vklopijo v pridobivanje 
sredstev. Res je, da sama občina 
nima te zmožnosti, da bi kon-
kretno investirala v posamezne 
projekte, lahko pa pripravi us-
trezno infrastrukturo. 

Ena pomembnih gospo
darskih dejavnost v vaši 
občini je tudi kmetijstvo. 
Koliko proračunskih sred
stev in zakaj boste name
nili temu področju?

Direktno iz občinskega pro-
računa kmetijstvu namenjamo 
okoli 80.000 evrov, ostalo se 
več ali manj financira iz dr-
žavnega proračuna. V bodoče 
želimo kmetijstvo vedno bolj 
usmerjati v dodatno ponudbo 
bodočega turizma v občini, 
tako da želimo veliko poudarka 
dati ponudbi na turističnih kme-
tijah in celotnem podeželju, za 
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kar pri prav lja mo us trez ne pro-
gra me za raz voj in fra struk tu re 
na tem po droč ju. Us ta no vi li 
smo tudi po seb no sku pi no, ki 
bo sprem lja la raz pi se s tega po-
droč ja, tako da bi se na ši kmet je 
na po de že lju ena ko vred no vklju-
či li v tu ri stič no po nud bo ob či-
ne Laš ko kot do dat no po nud bo 
obeh zdra vi lišč.

Ali kme tijs tvo v va ši ob či
ni po temta kem sploh ima 
raz voj no pers pek ti vo?

Laš ko ima so raz mer no sla be 
po go je za raz voj kla sič ne ga kme-
tijs tva. Lah ko pa je kme tijs tvo 
pro dukt tu ri stičnih pro gra mov 
kot bio proi zvod nja. Kot žu pan 
si že lim, da bi na še po de že lje 
tudi v bo do če os ta lo tako ob de-
la no kot je zdaj. Ve či na lju di, ki 
pri de jo v Laš ko, je za ču de nih, 
da so vsi ti hri bi v oko li ci Laš ke-
ga tako do bro ob de la ni. 

Brez mla dih in nji ho ve 
vzgo je ter izo bra že va nja 
ni na pred ka. Kako je za 
mla de po skrb lje no v va ši 
ob či ni? 

Prav go to vo je ves raz voj ob-
či ne in dr ža ve na me njen de jan-
sko mla dim. Sta rej še ge ne ra ci je 
pri prav lja mo do bro pot za na šo 
mla do ge ne ra ci jo. Sami smo se 
tega spom ni li v sklo pu vo li tev 
in tudi za radi pom la di tve sa me-
ga ob čin ske ga sve ta na re di li po-
seb no li sto mla dih, ki so kan di-
di ra li sami kot sa mo stoj na li sta: 
Mla da moč ob či ne Laš ko. Duh 
mla dih smo že le li pri pe lja ti v 
ob čin ski svet in to nam je tudi 
us pe lo, tako da je mla da moč 
do bila v ob čin skem sve tu kar 
tri se de že. Gle de na to, da so 
se tudi de le ži v os ta lih stran kah 
do sti pom la di li, mi slim, da je 
ob čin ski svet so raz mer no mlad, 
pre ple ten z iz kuš nja mi sta rej-
ših. Mi slim, da bomo v bo doč-
no sti na re di li bis tve no več za 
mla do ge ne ra ci jo. V pre te klo sti 
na tem po droč ju ni bilo prav 
ve li ko na re je ne ga, si cer so bili 
neki poiz ku si, ven dar pre ma lo. 
Zdaj je eden iz med na ših po džu-
pa nov tudi iz vrst mladih, tako 
da ra ču na mo, da bomo na tem 
po droč ju zdaj bolj us pe šni. Kar 
se ti če izo bra že va nja, v ob či ni 

Laš ko ni najbolje po skrb lje no, 
pred vsem na viš jih ni vo jih ne, 
prak tič no ko ri sti mo vse ka pa-
ci te te Ce lja, kar je gle de na 
bli ži no tudi lo gič no, os nov no 
šols tvo pa je so raz mer no do bro 
ure je no, ven dar nas na tem po-
droč ju ča ka jo kar ve li ke in ve sti-
ci je, zla sti v OŠ Rim ske to pli ce, 
po tem v OŠ Šen tru pert, ki je 
prak tič no pred raz pa dom in 
pa v vr tec v Deb lu. Po leg tega 
ima mo v na čr tu iz grad njo otroš-
kih igrišč in šport nih igrišč. Ne 
sme mo po za bi ti na knjiž ni ce. 
Lani je bila pre nov lje na knjiž ni-
ca v Laš kem, v na sled njem letu 
gre mo v iz grad njo knjiž ni ce v 
Rim skih to pli cah, re šu je mo 
tudi prob lem manj ših knjiž nic, 
ki de lu je jo po os nov nih šo lah. 
Mla di tudi ve li ko sode lu je jo v 
na ših kul tur nih in os ta lih de jav-
no stih, ker je na tem po droč ju 
Laš ko zelo bo ga to saj ima mo 
pre ko 75 raz no raz nih dru štev 
- tako šport nih kot kul tur nih - in 

v njih je ve li ka ve či na vklju če nih 
tudi mla di ne ob či ne Laš ko.

Kako je na ob čin ski rav ni 
po skrb lje no za so cial no 
vars tvo na splo šno, pred
vsem za sta rej šo po pu la
ci jo?

Ta prob le ma ti ka se v Laš kem 
po ve ču je, stan dard je v tem ob-
dob ju pa del. Že lim si, da bodo 
nove in ve sti ci je in novi za kon 
to po pra vi li. Social ne po mo či 
se bis tve no po ve ču je jo tako na 
ob čin skem kot na po droč ju Rde-
če ga Kri ža in os ta lih or ga ni za-

cij, ki de lu je jo na tem po droč ju. 
Za samo os kr bo sta rej ših ob ča-
nov ima mo pred vi de no iz grad-
njo doma sta rej ših ob ča nov, v 
na sled njem letu naj bi se za če la 
iz grad nja v Rim skih to pli cah za 
prib liž no 150 do 200 os kr bo van-
cev, dom naj bi bil zgra jen v 
ok vi ru evropskih stan dardov z 
do dat no apart maj sko po nud bo 
v lo če nih bi val nih eno tah, lah-
ko pa tudi v skup nih bi val nih 
eno tah, gle de na zmož no sti ali 
že lje bo do čih os kr bo van cev. V 
Laš kem že de lu je en po do ben 
dom za sta rej še, ki naj bi se v 
pri hod nje tudi raz ši ril, de lu je 
pa v sklo pu Zdra vi liš ča Laš ko. 
Zelo raz vi ti ima mo tudi os kr-
bo na domu, in os ta le stva ri, 
ki te če jo pre ko hu ma ni tar nih 
or ga ni za cij npr. pre ko Rde če-
ga kri ža.

To so de lo va nje se lah ko vidi 
tudi tako, da smo zgra di li hi šo 
sta rej ši ob čan ki, ker ji je sta ra 
hi ša po go re la. Hu ma ni tar no sti 

je v ob či ni kar pre cej, res pa 
je, da so tudi po tre be ved no 
več je. 

Kaj za va šo ob či no po me
ni spre mem ba za ko na o fi
nan ci ra nju ob čin in kako 
vi oce nju je te, da novi za
kon vpli va na fi nan ci ranje 
malih ob čin?

Mi po po dat kih spa da mo ne-
ka ko med sred nje ob či ne, po 
po vr ši ni smo ena več jih ob čin 
v Slo ve ni ji, me ri mo prib liž no 
197 km2, kar je v pri mer ja vi s 
Ce ljem prib liž no dva krat več, 

res pa je, da smo zelo red ko po-
se lje ni. Obči na ima 14000 pre-
bi val cev, kar pa ne po me ni, da 
so prob le mi manj ši, am pak so 
bis tve no več ji, zla sti na ko mu-
nal nem po droč ju, na po droč ju 
cest, vo do vo dov in pa ka na li za-
ci je, kaj ti vodi so izred no dol gi 
do po sa mez ne hi še, kar bistve-
no po dra ži nji ho vo iz grad njo. 
Kar za de va novo fi nan ci ranje 
ob čin, smo pri ča ko va li ne kaj 
več sred stev, kot smo jih do bi li, 
ven dar se je po ve čal de lež sred-
stev v pro ra ču num, če sar smo 
zelo ve se li, res pa je, da mo go če 
kri te ri ji na kak šnem po droč ju 
za nas niso bili naj bolj ugod ni. 
Ra ču na li smo sko raj na dva krat 
viš jo vso to de nar ja, ko smo jo 
do bi li. Kot ob čin ska upra va 
poiz ku ša mo pri do bi va ti manj-
ko sred stev iz os ta lih na slo vov, 
ki so na raz po la go. 

Kako gle da te na ob li ko va
nje po kra jin in kak šne ko
ri sti bo ime la va ša ob či na 
ter v ka te ri od teh po kra jin 
naj bi po na po ve dih so di la 
ob či na Laš ko? 

Mi smo vklju če ni v celj sko - 
savinjsko po kra jino, saj je Laš ko 
najbolj po ve za no s Ce ljem kot 
sre diš čem in Ce lje naj bi bilo 
tudi v pers pek ti vi po kra jin sko 
sre diš če, če bodo te po kra ji ne 
za ži ve le, kot je pred vi de no. Kaj 
nam to pri na ša do bre ga, v tem 
tre nut ku zelo tež ko od go vo rim, 
za kon je si cer v pro ce du ri, am-
pak ta krat, ko bo pri šel v konč-
no ve lja vo, bo ver jet no pri ne-
sel bis tve no več je spre mem be. 
Upamo, da nam bodo po kra ji-
ne skraj ša le pot do do lo če nih 
uprav nih in os ta lih po stop kov, 
ki se zdaj iz va ja jo v dalj šem 
po stop ku pre ko dr žav nih or ga-
nov. Upa mo, da bodo po kra ji-
ne do bi le do volj pri stoj no sti, 
da bodo lah ko od lo ča le in tudi 
bolj živ ljenj sko kot mo go če zdaj 
dr ža va, ker bodo urad ni ki bolj 
ži ve li v tem oko lju in tudi laž je 
pre so ja li kot dr žav ni urad ni ki v 
Ljub lja ni. Ka te re de jav no sti pa 
bodo kon kret no pre ne se ne na 
po kra ji ne, pa je v tem tre nut ku 
še malo prez go daj go vo ri ti, ker 
to še ni de fi ni ra no. 

Trajče Nikolovski
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Na pred bo žič nem sre ča nju Slo ven ske žen ske zve ze v Ko men-
di smo se čla ni ce, na po bu do dr. Mar te Ci raj, pred sed ni ce 
pro gram ske ga sve ta SŽZ, sre ča le z enim od slo ven skih 
misijo narjev, ki de lu je jo na Ma da ga skar ju, pa trom To ne-
tom Ke ri nom.

Na nje gov svojs tven na čin nam je s pri po ve do va njem 
o tam kajš njem živ lje nju in raz me rah v ka te rih ži vi jo do-
ma či ni, s ka te ri mi dela že pre ko 25 let, ogrel srce in od prl 
na šo du šo za sti sko

otrok. Pro sil nas je za po moč pri zbi ra nju sred stev, brez ka te rih 
ne more na da lje va ti izo bra že va nja 50 otrok 25 deč kov in 25 de klic, 
za ka te rih šo la nje skr bi sam in jih je iz bral iz vseh 50 vasi ene ga od tam kajš njih 
ple men, v ka te rem de lu je. Šo la nje otrok je nuj no, da bodo tam kajš nji pre bi val ci 
ime li bo doč nost, da bodo na da lje va li svo je tra di cio nal no živ lje nje, kljub temu 
pa od pra vi li la ko to in po manj ka nje, pred vsem zdra vil in dru gih nuj no potreb-
nih stva ri za živ lje nje. O tem ste lah ko bra li tudi v ča sni ku Dru ži na. Umr lji vost 

otrok je zelo ve li ka, res pa 
je, da ima jo dru ži ne nor-
mal no od 8 do 13 otrok. 
Kako jih na hra ni ti? Da 
o šo la nju sploh ne go vo-
ri mo. Zato je izo braz ba 
vsaj ne ka te rih med nji mi 
tako po mem bna!.

V ko li kor se bo zbra lo 
do volj sred stev pa smo se 
do go vo ri li, da bomo po va-
bi li ene ga ali dva otro ka 
na obisk v Slo ve ni jo ob 

EURO ZA REVNE OTROKE MADAGASKARJA

Vaš pris pe vek lah ko re ši ene ga otro ka
sprems tvu pa tra To ne ta Ke ri na. Tone Ke rin je po ve dal, da bi 

obisk katere ga od teh otrok v Slo ve ni ji, na do me stil leta pri di-
ga nja in raz la ga nje, ker bi se sami sez na ni li z “zu na njim” 

sve tom in spoz na li, da mo ra mo tudi “beli” ljud je de la ti, 
pred vsem pa se izo bra zi ti, da zna mo ži ve ti, pre ži ve ti in 
sami po skr be ti za svo je živ lje nje. 

Vsa ke mu otro ku, ki ga bomo šo la li, bomo po sta li “bo-
tri”, pre je li bomo nje go vo sli ko in po ro či la o nje go vem 

živ lje nju in na pred ku!
Čla ni ce Slo ven ske žen ske zve ze smo se zato od lo či le, da bomo 

pri če le z zbi ra njem sred stev za izo bra že va nje otrok na Ma da ga skar
ju in vzpod bu di le tudi os ta le čla ne in ob čin ske od bo re, da se nam pri dru ži jo in 
po sta ne jo “ bo tri “ rev ne mu otro ku. Ne ka te ri ob čin ski od bo ri in od bo ri SŽZ 
so se že po zi tiv no od zva li, da bodo pris pe va li za vsaj za ene ga otro ka, to rej 150 
Eu rov na leto.

Sreds tva se bodo zbi ra la na stroš kov nem me stu 9000 Bo trs tvo Ma da ga skar, na 
te ko čem ra ču nu pri SLS. Za ra čun, pra vi len po tek zbi ra nja in iz ved bo “bo trs tva” 
bo skr bel Uprav ni od bor SŽZ pri SLS. Na men sko zbra na sreds tva bomo nato 
na ka za li di rekt no na ra čun na me njen izo bra že va nju za Namen: Tone Ke rin,”bo-
trs tvu”otro kom na Ma da ga skar ju. 

Samo 150 Euro je do volj za ce lo let no šo la nje ene ga otro ka na Ma da ga skar ju, 
ki mu s tem do be sed no re ši mo živ lje nje in hkra ti po sta ne mo nje gov “bo ter”! 

Že pris pe vek 1 Euro ene čla ni ce SŽZ to rej po me ni, da lah ko iz šo la mo vsaj 
ene ga otro ka na Ma da ga skar ju!

Zato vas v ime nu SŽZ in v ime nu pa tra To ne ta Ke ri na po zi va mo, da na ka
že te naj manj 1 EUR na te ko či ra čun: SLS, Beethov no va 4, Ljub lja na; 03100
1061239561,

Sklic: 009000 Na men: bo trs tvo Ma da ga skar, SŽZ. 
Nada Skuk, pred sed ni ca SŽZ

V ime nu SŽZ in v ime nu
pa tra To ne ta Ke ri na po zi va mo,
da na ka že te svoj pris pe vek na 

te ko či ra čun:
SLS, Beet hov no va 4, Ljub ljana;

031001061239561,
Sklic: 009000

Na men:
bo trs tvo Ma da ga skar, SŽZ

Na pred bo žič nem sre ča nju Slo ven ske žen ske zve ze v Ko men-
di smo se čla ni ce, na po bu do dr. Mar te Ci raj, pred sed ni ce 

. Pro sil nas je za po moč pri zbi ra nju sred stev, brez ka te rih 
ne more na da lje va ti izo bra že va nja 50 otrok 25 deč kov in 25 de klic, 

sprems tvu pa tra To ne ta Ke ri na. Tone Ke rin je po ve dal, da bi 
obisk katere ga od teh otrok v Slo ve ni ji, na do me stil leta pri di-

ga nja in raz la ga nje, ker bi se sami sez na ni li z “zu na njim” 
sve tom in spoz na li, da mo ra mo tudi “beli” ljud je de la ti, 
pred vsem pa se izo bra zi ti, da zna mo ži ve ti, pre ži ve ti in 
sami po skr be ti za svo je živ lje nje. 

tri”, pre je li bomo nje go vo sli ko in po ro či la o nje go vem 
živ lje nju in na pred ku!

Čla ni ce Slo ven ske žen ske zve ze smo se zato od lo či le, da bomo 
pri če le z zbi ra njem sred stev za izo bra že va nje otrok na Ma da ga skar

Jaslice v cerkvi sv. Štefana v Dolnji Košani 
Priz na ti mo ram, da sem bil pri jet no pre se ne čen, ko sem se na po va bi lo Mi la na Mo ze ti ča, pred sed ni ka SLS 

OO Piv ka, ude le žil pol noč ni ce v far ni cerk vi sv. Šte fa na v Dol nji Ko ša ni. 
Po ma ši smo si og le da li ja slic, pra vo moj stro vi no iz pod rok na še ga pri ja te lja Mi la na Mo ze ti ča in nje go ve eki-

pe. Že dol go vem, da je Mi lan Mo ze tič za pri se že ni » slo ven ski ja sli čar » in da pri po stav lja nju ja slic upo rab lja 
pred vsem svo jo iz naj dlji vost, ide jo ma te ria li pa mo ra jo biti na rav ni. 
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Dr. Mat jaž Am bro žič

Dnev niš ki za pi ski Dr. Ev ge na 
Lampeta (1898 - 1917)

V zbir ki VIRI, ki jih iz da ja ARHIVSKO DRUŠTVO SLO-
VENIJE, je dr. Am bro žič v 26 šte vil ki (186 stra ni, Ljubljana 
2007) za ob ja vo pri pra vil dnev niš ke za pi ske Dr. Ev ge na Lam-
pe ta, ki ga av tor oce nju je kot ene ga najvidnejših po li ti kov 
SLS, gos po dars tve ni ka, li te rar ne ga kri ti ka, glas be ni ka in du-
hov ni ka (ro jen je bil 13. 11. 1874, umrl je 16. 12. 1918). 

Dnev niš ki za pi si dr. Ev ge na Lam pe ta ob segajo čas med leti 
1898 do 1917 (ra zen man ka jo če ga leta 1915 so se ohra ni li 
na dveh me stih v ce lo ti) in pred stav lja jo si ste ma tič no za pi-
so va nje do god kov po za po red ju in kro no loš kem redu. Po se-
bej je za ni mi vo, da se v za pi sih na mno gih me stih po jav lja 
SLS mno go krat s po dat ki o do ga ja nju v za ko lis ju pred stav lje-
nih dejavnosti SLS ka kor tudi o prizadevanju dr. Lam pe ta za 
gos po dar sko rast in med mno gi mi za de va mi tudi za do kon ča-
nje elek trar ne v Ži rov ni ci. 

Po se bej lah ko sle di mo v dnev niš kih za pi sih na ve de nim ime-
nom oseb, s ka te ri mi si je do pi so val ali pa je o njih za pi sal. 

V po seb nem in dek su, ki je na kon cu knji ge, naj de mo po-
dat ke o oseb nih ime nih, kra jev nih ime nih, re vi jah, ča so pi sih, 
raz ličnih or ga ni za ci jah. In deks je do pol njen tudi z mnogimi 
po mem bnej ši mi poj mi. Na treh stra neh so po se bej raz voz lja-
ne kra ti ce in kraj ša ve, ki jih je dr. Lam pe upo rab ljal v svo jih 
dnev niš ki za pi sih.

Vse ka kor pred la gam, da tisti, ki jih za ni ma zgo do vi na SLS, 
vza me jo to knji go v roke!

PP Kla sinc

Pred sed nik SLS Bo jan 
Šrot v Kra nju

Čla ni MO SLS Kranj so se 5. de cem bra lani sre ča li z no vim pred
sed ni kom SLS Bo ja nom Šro tom in mu izra zi li po pol no pod po ro in 
zau pa nje pri iz va ja nju nove stra te gi je Slo ven ske Ljud ske Stran ke. 
Sku paj so za čr ta li ci lje za pri ha ja jo če par la men tar ne vo li tve, ve li ko 
po zor no sti pa so na me ni li žen skam in mla dim, ki bi jih že le li ak tiv-
no vklju či ti v po li ti ko SLS. Tako pred sed nik SLS kot tudi čla ni MO 
SLS Kranj so pre pri ča ni, da s tr dim de lom, zna njem in do bri mi 
so de lav ci lahko ve li ko pri po mo re jo k raz vo ju me sta Kranj in nje go-
ve ga po de že lja.

Tea Gas ser

Božično 
novoletni 
koncert 
navdušil 

Za čla ne stran ke, sim pa ti zer je pa tudi dru ge 
ob čan ke in ob ča ne obči ne Po stoj na že vr sto 
let ob iz te ka jočem letu pred sed nik SLS OO Po-
stojna in po sla nec DZ RS Jo sip Bajc pri pra vi 
pra vo glas be no pre se ne če nje. Lju bi te lji starih 
bo žič nih na pe vov so lah ko tako tudi 28. de cem-
bra lani uživali v pol no za se de nem kul tur nem 
domu - naj si bo v Šmi he lu ali pa v go stiš ču 
Pri Mi le ni v Hru šev ju. Pri sot no ob činstvo je 
ob pre pe va nju pri ljub ljene so pra nist ke Moj ce 
Be ne dik ob kla vir ski sprem lja vi Ma te ja Voja 
do ži ve lo v uri in pol dol gem pro gra mu pra vo 
glas be no po sla sti co. Na kon cu kon cer ta se je 
Jo sip Bajc vsem pri sot nim zah va lil za tako 
šte vilč no ude lež bo, isto ča sno jim je ob iz-
te ka jo čem letu voš čil bo žič ne praz ni ke, v 
pri ha ja jo čem no vem letu 2008 pa za že lel 
ve li ko zdrav ja, sre če in us pe ha. 
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Vsem članom SKZ pri SLS, vsem 
članom SLS, simpatizerjem in bral-
cem časopisa Odmev želim uspešno, 
zdravo in kmetijstvu prijazno leto 
2008. Leto 2008 bo pomembno 
tako za kmetijstvo kot za politično 
življenje v SLS. Pričakujemo, da se 
bo obdobje predsedovanja Sloveni-
je zaključilo s spodbudno diagnozo 
»zdravstvenega pregleda« skupne 
kmetijske politike in da ne bo po-
trebno preveč radikalno posegati v 
komaj zaživete reforme. Leto 2008 
je tudi leto volitev. V spomladanskem 
času bomo volili v organe Kmetijsko 
gozdarske zbornice Slovenije, zgodaj 
jeseni pa v Državni zbor Republike 
Slovenije, kjer SLS pričakuje boljše 
rezultate kot pred štirimi leti. Uspeh 
pa ne bo prišel sam po sebi, ampak 
bo za to potrebno veliko delati - tako 
za volitve v organe KGZS kot za voli-
tve v državni zbor.

Leto 2007 je bilo na področju kme-
tijstva nekako prelomno leto, saj se 
je marsikaj spremenilo. Ne moremo 
reči, da samo na bolje. Navsezadnje 
v lanskem letu ni bilo nobenih izpla-
čil za ukrepe kmetijske politike za 
leto 2007. Komaj pa smo uspeli, da 
so se s prihodom novega ministra za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
poravnale obveznosti iz preteklih 
let. Lahko rečem, da smo vsi od 
novega ministra veliko pričakovali. 
Program razvoja podeželja, ki je bil 
sprejet poleti 2007, je prinesel dolo-
čene novosti, v območja s težjimi pri-
delovalnimi razmerami so bila uvrš-
čena dodatna območja predvsem z 
območij Štajerske in Dolenjske. Tudi 
v SKZ smo z argumenti dokazovali 
upravičenost teh območij za dodatna 
plačila. Manj zadovoljni pa smo z iz-
vajanjem okoljskih programov, saj se 
standard na tem področju, v primerja-
vi z obdobjem 2004-2006 zmanjšuje. 
Nismo pristali tudi na dejstvo, da z 
razvojnim programom za obdobje 
2007-2013 pokrivamo (saniramo) 
izvajanje programa 2004-2006. Da 
ne omenim zapletov, ki so nastali z 
izvajanjem navzkrižne skladnosti v 
povezavi z izvajanjem posameznih 
ukrepov SKOP. 

Na področju zakonodaje smo sode-
lovali pri usklajevanju zakonodaje s 
področja kmetijstva. Znotraj KGZS 
smo sodelovali samo pri usklajevanju 

Le od pravilnega odnosa do kmetijstva lahko 
SLS v letu 2008 pričakuje dobre rezultate

zakona o kmetijstvu, sodelovali pa 
smo na koalicijskih usklajevanjih za 
vse zakone. Pomembnejši zakoni, ki 
so se obravnavali v okviru koalicije 
so Zakon o Kmetijsko gozdarski zbor-
nici, Zakon o kmetijstvu, Zakon o 
gozdovih, Zakon o divjadi in lovstvu. 
Vsi zakoni, razen Zakona o gozdo-
vih, ki ga je DZ RS že sprejel, so 
vloženi v formalni postopek spreje-
manja v DZ RS.

Zelo veliko prelitega črnila in izgo-
vorjenih besed je bilo na delovanje 
KGZS in sprejemanjem zakona o 
KGZS, predvsem zaradi načina nje-
nega delovanja in načina vodenja. 
KGZS je največja in najmočnejša 
stanovska organizacija slovenskih 
kmetov, od katere člani veliko priča-
kujejo. Zaradi tega so tudi zelo po-
membne letošnje volitve v organe 
KGZS. Volitve v organe KGZS pa 
niso pomembne samo zaradi delo-
vanja KGZS, niso pomembne samo 
za slovensko kmetijstvo, ampak so 
pomembne tudi za stranko SLS v ce-
loti. Zaradi tega mora tudi vodstvo 
SLS volitve v organe KGZS vzeti za 
zelo pomembne in zelo resno. Na 
IO SKZ smo večkrat razpravljali o 
tem in na to temo sprejeli tudi do-
ločene sklepe. Naj omenim samo 
enega: člani in funkcionarji SLS ne 
morejo kandidirati na listah, ki jih ne 
podpira SLS, ampak morajo upošteva
ti usmeritve SLS in SKZ pri SLS. V 
tem delu smo bili neenotni, prihaja-
lo je do konfliktov in neusklajenega 
delovanja. Temu pa prejšnje vodstvo 
ni posvečalo veliko pozornosti. Pri-
čakujem, da bo novo vodstvo SLS 
imelo več posluha za to področje. Za 
volitve v organe KGZS moramo zno-
traj stranke SLS nastopiti enotno in 
močno. To bo tudi dobra popotnica 
za jesen.

V SKZ pri SLS smo prepričani, 
da za podražitve od jeseni lanskega 
leta do danes ni kriva kmetijska pri-
delava. Kljub velikim polemikam v 
preteklih mesecih še do danes nismo 
dobili jasne slike, kako se pogača, ki 
jo ustvarjajo z nakupi potrošniki, deli 
med posamezne elemente v verigi od 
pridelovalca do trgovca. Tudi v tem 
primeru se je pokazalo, da kmetijs-
tvo ni dovolj povezano in kot takšno 
se ne more primerjati s trgovino, kaj 
šele, da bi vplivalo na cene. Še ved-

Kdo je kriv za 
drago hrano?

Pridelava hrane postaja vse po-
membnejša. Večja poraba le-te, po-
sebno na Kitajskem in v Indiji, ter 
manjša pridelava zaradi podnebnih 
sprememb vpliva na večje povpraše-
vanje, kar posledično dviga cene. 

V Slovenije so se cene hrane v 
zadnjem obdobju dvignile. Vzro-
kov je več; dosedanje nižje cene 
surovine, ki niso sledile cenam v 
državah okoli nas, pomanjkanje 
surovin – pridelkov. Slovenska po-
litika je preko veletrgovcev spretno 
zadrževala inflacijo na hrani, ko ti 
niso dopustili nobenih podražitev. 
Jankovič je sam priznal, da sta se 
z Ropom dogovarjala o cenovni po-
litiki hrane, ki ne sme vplivati na 
inflacijo. Zato je bil skok cen sedaj 
tako velik in drastičen. Danes lahko 
ugotavljamo, da je bila to napaka. 
Živilska industrija se je ukvarjala z 
rdečimi številkami, surovina je za-
čela odhajati čez mejo, tako da jo 
sedaj primanjkuje.Če ne bi prišlo 
do dviga odkupnih cen mleka, bi 
naše mlekarne izgubile surovino.

Kmetje ugotavljamo, da so odkup-
ne cene naših pridelkov še zmeraj 
nižje od evropskih, maloprodajne 
cene hrane pa nekoliko nižje ali ena-
ke. Veliko vprašanj je bilo izrečenih 
v zadnjih dneh, kdo je kriv za podra-
žitve v verigi od njive do mize? Ali 
so pri nas razmerja med pridelavo, 
predelavo in prodajo take, kot so v 
Evropi? Zakaj država ne odgovori 
na zastavljena vprašanja? Tu mislim 
predvsem sindikate, ki so ugotovili, 
da so marže in super rabati preko 
60 pa tudi tja do 75 - odstotni? Misli-
mo, da se preveč ukvarjamo z bese-
do “kartelno povezovanje”. Ukvar-
jajmo se z vprašanjem, ali imajo res 
trgovci lahko take marže in rabate, 
ali naj jim država predpiše – pripo-
roči, kolikšne imajo lahko kot ima 
to Italija. V Angliji je po besedah 
dr. Kuharja država že večkrat disci-
plinirala trgovce in jim predpisala, 
do kje lahko gredo. Sprašujem se, 
zakaj pri nas to ni možno?

Država je dolžna ščititi pridela-
vo, predelavo in tudi kupca – po-
trošnika pred neupravičenim boga-
tenjem posameznika v verigi kakor 
tudi pred predrago hrano, ki si jo 
danes vse več Slovencev težko pri-
vošči. Ne moremo več dopustiti, 

no ostajamo prevzemniki cen, ne pa 
njeni kreatorji. V tem delu so še veli-
ke rezerve tudi pri delovanju KGZS. 
Predvsem pri doseganju odkupnih 
cen, ki pa ne sledijo zvišanju malo-
prodajnih cen in cen reprodukcijske-
ga materiala za proizvodnjo. Zaradi 
tega je še toliko pomembneje, da tudi 
ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano pristopi k reševanju pere-
čih problemov v kmetijstvu. Ministrs-
tvo mora takoj začeti z izdajanjem 
odločb o ukrepih kmetijske politike 
za leto 2007 in takojšnimi izplačili, 
glede na to, da ima MKGP že zago-
tovljena sredstva. Slovenski pregovor 
pravi: »Kdor hitro da, dvakrat da«. 
Tako bomo prevzeli tudi standarde 
sosednjih držav, ki večino ukrepov 
izplačajo v tekočem letu in ublažili 
posledice dvigovanja cen za kmetijs-
tvo - ne glede na to, ali gre za dohod-
kovna ali nedohodkovna plačila. 

SKZ pri SLS in SLS sta se v celot-
nem svojem delovanju vedno zavze-
mala za slovenskega kmeta, sloven-
sko kmetijstvo in podeželje. To velja 
tudi danes. V preteklosti (predvsem 
zadnjih 8 let) se je neprestano kazalo 
na SLS, da ima v rokah vse vzvode v 
kmetijstvu, da se znotraj kmetijstva 
ustvarjajo razni lobiji in še kaj - tudi 
v času, ko stranka ni vodila resorja 
kmetijstva. Čas in razmere so poka-
zale, da temu ni tako. Vedno je lažje 
govoriti, še posebej kritizirati, kot pa 
kaj narediti. Zato je toliko bolj po-
membno, da se tudi v letu 2008, ki 
je volilno leto, izkažemo kot tvorni 
partnerji, da opozarjamo na napake 
in ponujamo rešitve. V SKZ pri SLS 
smo do sedaj delovali na tak način 
in tako bomo delovali tudi v prihod-
nje.

Igor Hrovatič,
predsednik SKZ pri SLS

Skz pri SLS



�1

Enotnost, 
sreča, sprava

Letos mineva dvajset let od ta-
krat, ko smo se slovenski kmetje 
zbrali v Unionski dvorani v Ljub-
ljani. V naših zahtevah smo bili 
enotni in dosegli smo tisto, po 
čemer je slovenski narod stoletja 
hrepenel. Na plebiscitu smo se 
Slovenci odločili za samostojno dr-
žavo Republiko Slovenijo. Kmetje 
smo v novi državi pričakovali bolj-
šo prihodnost. Žal pa se naše želje 
niso uresničevale same, trdo smo 
se morali boriti za naše pravice. 
Zakon o zadrugah je omogočil last-
ninjenje dela živilsko predelovalne 
industrije, kako pa smo gospoda-
rili s pridobljenim premoženjem, 
pa je že druga zgodba. Kmetje in 
zadruge se o tem nismo uspeli do-
govoriti in marsikateri upravljalski 
delež je bil prodan in za vedno 
izgubljen. 

Protest junija 1992 je pokazal, 
da znamo in zmoremo doseči mar-
sikaj. Ob sodelovanju vseh organi-
zacij v kmetijstvu smo dosegli, da 
je vlada Republike Slovenije upo-
števala vse naše stavkovne zahte-
ve. Ko pa je leta 1997 SLS vstopila 
v vlado, pa enotnosti kar naenkrat 
ni bilo več. Nekateri so pozabili, 
da so člani Zadružne zveze, Sin-
dikata kmetov, Slovenske kmečke 
zveze in pričeli sami, združeni v 

stiti, ne bo dobro za panogo. Tudi v 
tej verigi so anomalije, ki so lahko 
samo pri nas. Nabavne in prodaj-
ne cene niso primerljive sosednjim 
državam. V sosednji Italiji je razli-
ka med nabavno in prodajno ceno 
vina odprtega ali stekleničenega 
vinar – gostinec ena proti ena, pri 
nas pa ena proti tri, če ne celo ena 
proti štiri. Tudi zaradi takih razlik 
vino ostaja v kleteh, ker je končna 
prodajna cena previsoka.

Poziv k bojkotu domače hrane za-
radi podražitev je velika nespamet-
nost, ki bo uničila samo domačo 
pridelavo in povečala uvoz hrane, 
ki se po kvaliteti in zdravstveni 
oporečnosti ne more primerjati z 
našo. Vsi živimo v tem prostoru in 
moramo podpirati delovna mesta 
v verigi obstoja. 

Branko Tomažič, predsednik 
programskega sveta SKZ pri SLS

da nam birokrati govorijo, da smo 
v tržni ekonomiji in da se ne sme-
jo vtikati v poslovanje. Zakaj smo 
imeli potem plansko ceno hrane, ki 

sta si jo zamislila Rop in Jankovič? 
Zakaj se nismo tudi mi lahko ob-
našali tržno – liberalno? Ali imajo 
v naši družbi samo eni pravico do 
svojih odločitev? Kaj pa mi, ki pride-
lujemo hrano? Smo nepomembni, 
nepotrebni? Država nas ščiti pred 
raznimi nepravilnostmi (krimina-
lom, mamili, norimi vozniki….), 
zato se je dolžna tudi v tem pogle-
du odgovorno vključiti in priporo-
čiti, če celo ne predpisati pravila 
igre. Hudo narobe je za družbo, ki 
ji samo eden pomeni veliko, nič pa 
osnovna proizvodnja in predelava, 
ki dejansko ustvarja dodano vred-
nost in skrbi za okolje.

Tudi mi bi radi pokrili vse stroške 
pridelave in predelave, ter si dodali 
še 2 odstotka čistega donosa, pa ni 
možno. Proizvodnja mleka z uskla-
ditvijo cen ne bo več tako ogrožena, 
še zmeraj pa bomo imeli manjšo od-
kupno ceno mleka kot naši sosedje 
(Avstrija 45 centov).

Trenutno vidimo največji prob-
lem pri pitanju živine. Odkupna 
cena bikov se kljub podražitvam 
v mesnicah ni čisto nič dvignila. 
Cene krmil so se močno povišale, 
kar je močno podražilo prirejo. 
Zaradi tega kmetje ne uhlevljajo 
mladih bikov. Teleta ostajajo na 
mlečnih obratih in se bodo klala 
kot teletina. Škoda je velika, napo-
vedujemo tudi veliko pomanjkanje 
mesa v prihodnje. Reja govedi se 
intenzivno opušča. 

Tudi nad vinogradništvo in vinars-
tvo se zgrinjajo črni oblaki. Vinska 
kriza je huda, kleti so dokaj polne 
vina, prodaja ni dobra, uvaža se ve-
liko vina, ki konkurira domači pri-
delavi. Vinska reforma je pred nami 
in če je ne bomo znali dobro izkori-

manjše skupine, uveljavljati svoje 
interese. En tak primer je Tovarna 
sladkorja Ormož. 

Kasneje, ob ustanovitvi Kmetij-
sko gozdarske zbornice Sloveni-
je, so parcialni interesi razdelili 
Slovensko kmečko zvezo pri SLS 
na dva dela. To dejstvo je seveda 
omajalo zaupanje v SLS in po-
sledično smo bili priča slabim 
rezultatom na volitvah v državni 
zbor leta 2000. Neenotnost je 
dala možnost drugim strankam, 
da so si pridobile volilne glasove 
slovenskega podeželja Od tistega 
trenutka dalje pa slovenski kmet 
in slovensko podeželje nimata več 
močnega zastopnika v državnem 
zboru in Vladi Republike Sloveni-
je. Ideje o neobveznem članstvu 
v zbornici so še dodatno oslabile 
moč slovenskega kmeta, dodatno 
so k temu pripomogle še ideje, 
da ne potrebujemo zadrug, sindi-
kata kmetov in drugih organizacij 
v kmetijstvu in gozdarstvu. 

Posledično smo danes tam, kjer 
smo: na velikem evropskem trgu, v 
primežu globalizacijskih procesov, 
s čedalje slabšim socialnim stan-
dardom slovenskega kmeta, manj-
šim interesom mladih za obiskova-
nje kmetijskih šol in vse manjšim 
interesom za kmetovanje. 

Zadnji pretresi na trgu s kme-
tijskimi pridelki in agroživilskimi 
proizvodi so ponovno pokazali, da 
smo kmetje slabo zastopani in seve-
da, da smo neenotni. Brez pomena 
so vse izjave, tiskovne konference 
vodij kmetov, predsednikov uprav 
agroživilskih podjetij, trgovcev, eko-
nomistov in predstavnikov Vlade 
Republike Slovenije, saj vsi samo 
iščejo krivca za nastalo situacijo in 
s prstom kažejo drug na drugega. 
Prav tragično je gledati in poslušati 
vse to. Svetujem, da vsak najprej 
pomete pred svojim pragom. 

Dobro vemo, da so določene 
rezerve v večji storilnosti v kme-
tijstvu, v bolj učinkovitem delu 
organizacij kmetov, boljši prodaji 
kmetijskih pridelkov, izrabi uslug 
strokovnih krožkov, doslednem za-
stopanju interesov kmetov, znanju 
in še bi lahko naštevali...

Nujne so tudi spremembe v agro-
živilskih družbah. Niti poceni su-
rovina ne naredi slovenskih agro-
živilskih podjetij konkurenčnih na 
evropskih in svetovnih trgih, kar 
pa ni niti tako čudno ob razdroblje-

nosti, ki vlada pri nas, nizki storil-
nosti, pomanjkanju specializacije, 
preveliki režiji, slabi logistiki, pro-
mociji in še in še...

Če pogledam trgovino pri nas, 
ostanem brez besed. Uničili smo 
male trgovine, tako da ljudje s po-
deželja nakupujejo v oddaljenih 
trgovinskih centrih, ki v Sloveniji 
kar rastejo in rastejo preko vseh ra-
zumnih meja. Tudi v tem segmen-
tu vidim rezerve.

Zanimivo pa je, da se ne uprejo 
potrošniki in mirno sprejemajo 
vse to, le tisti z nizkimi prejemki 
s strahom opazujejo podražitve. 
Pred leti sem v Franciji videl cene 
v trgovinah, kjer je bila jasno na-
pisana odkupna cena pri kmetu, 
grosistu in detajlistu. Menim, da 
ima vsak kupec pravico, da mu ob 
prodaji podajo to razmerje, saj se 
je v naši državi na tem področju 
potrebno globoko zamisliti in sto-
riti mnogo več za ozaveščanje po-
trošnikov. 

Kaj pa vlada? Tarnanje, da inf-
lacijo povzročajo podražitve, po 
mojem mnenju ni dovolj. Preveč je 
neizkoriščenih možnosti, ki so bile 
v teh letih kar nekako pozabljene. 
Rad bi še opozoril na socialni dia-
log, socialno partnerstvo, ki ne za-
jema vseh zainteresiranih skupin. 
Tudi sama fiskalna politika vlade 
je kriva za nekatere podražitve. Ne-
kateri ukrepi kmetijske politike bi 
morali vzpodbujati koncentracijo 
– združevanje.

V situaciji, v kakršni smo, bi 
pričakoval, da pričnemo reševati 
nastale težave z dialogom, strpno 
in upoštevajoč argumente vseh. 
Kmetje pa moramo doseči enot-
nost in skupaj delati na dvigu so-
cialne varnosti vseh državljank in 
državljanov Republike Slovenije.

Ciril Smrkolj, predsednik 
Glavnega odbora SKZ pri SLS

Skz pri SLS
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Članice OO SLS Logatec smo 
aprila 2007 ustanovile lokalni odbor 
Slovenske ženske zveze pri SLS OO 
Logatec. Ena izmed nalog, ki smo 
si jih zastavile v svojem programu 
dela, je tudi organizacija posvetov, 
okroglih miz in podobnih prireditev, 
ki jih bomo organizirale predvsem v 
lokalnem okolju. 

S pomočjo kolegic z Vrhnike smo 
11. januarja organizirale okroglo 
mizo z naslovom «ZDRAVJE NA 
DELOVNEM MESTU«. Namen 
srečanja je bil seznaniti javnost o 
pomembnosti zdravja na delovnem 
mestu, saj se le to odraža tako v življe-
nju posameznika, njegove družine in 
medčloveških odnosih, ki posledično 
vplivajo tudi na celotno družbo.

K sodelovanju smo povabili prizna-
no strokovnjakinjo doc. dr. Metodo 
Dodič Fikfak, predstojnico Klinične-
ga inštituta za medicino dela prome-
ta in športa pri UKC v Ljubljani in 
dolgoletnega poslanca SLS v držav-
nem zboru Stanislava Brenčiča, ki je 
zadnja dva mandata tudi predsednik 
Odbora za delo, družino, socialne 
razmere in invalide.

Stanislav Brenčič je uvodoma 
predstavil zakonodajo s področja, 
ki ureja tudi vprašanje zdravja lju-
di na delovnem mestu. Posebej se 
je dotaknil problematike nasilja na 
delovnem mestu, tako imenovanega 
»trpinčenja« oziroma psihičnega na-
silja. Kljub zakonski ureditvi na tem 

Okrogla miza na temo

»Zdravje 
na delovnem 
mestu«

področju, je le – to še vedno prisotno 
tako v gospodarskih družbah kot tudi 
v državni upravi in ostalem javnem 
sektorju. 

Trpinčenje se najčešče pojavlja v 
treh oblikah oziroma relacijah:
1. nadrejeni – podrejeni
2. med sodelavci na enakovrednih 

oziroma primerljivih položajih,
3. skupina (ali posameznik) - na-

drejeni
Lahko pa prihaja tudi do trpinče-

nja na relaciji skupina - posameznik 
ali med dvema skupinama. 

Poudaril je vpliv odnosov na delov-
nem mestu na družino, saj slabe ali 
dobre delovne odnose nehote prena-
šamo tudi na svojo družino oziroma 
med svoje najbližje. 

Doc. dr. Metoda Dodič Fikfak je v 
prvem delu predstavila pomen zdrav-
ja delavcev na delovnem mestu ter 
analizirala glavne vzroke za odsot-
nost delavcev z delovnega mesta za-
radi koriščenja bolniškega staleža.

Vzrok za najvišji odstotek bolniš-
kega staleža v Sloveniji še vedno 
predstavljajo poškodbe na delovnem 
mestu, zaradi česar je odsotnost pov-
prečno 37 dni na leto. Kot drugi naj-
pogostejši vzrok za stalež so bolečine 
gibalnega sistema (bolečine v sklepih 
in hrbtenici), temu pa sledi bolniški 
stalež, povezan z duševnimi motnja-
mi zaposlenih, zaradi česar ljudje 
ostajajo doma povprečno po 46 de-
lovnih dni. Slednje so tudi vzrok za 

dokaj visok odstotek predčasnega 
invalidskega upokojevanja.

V povprečju je odstotek bolniške-
ga staleža gledano na spol višji pri 
ženski populaciji, kar gre predvsem 
na račun odsotnosti delavk zaradi no-
sečnosti ali pa kasneje zaradi nege 
otrok. 

Reševanje vprašanja poškodb na 
delovnem je zelo kompleksno. V prvi 
vrsti bi se morali delodajalci zaveda-
ti, da zmanjševanje števila poškodb 
na delu dolgoročno bistveno vpliva 
tudi na finančni položaj podjetja. 
Delodajalci bodo morali ugotoviti, 
da s primernim izobraževanjem de-
lavcev o specifiki delovnega mesta 
in z zagotovitvijo ustreznih zaščitnih 

ukrepov (delovna zaščita za delavce, 
zaščita delovnega stroja) sami lahko 
bistveno vplivajo na uspešnost pod-
jetja, saj bodo zaposleni tudi na ta 
način čili za delo.

V drugem delu je predavateljica 
predstavila problem »generacijske 
luknje«, ki naj bi postal pereč šele v 
bližnji prihodnosti. Vzrokov za njen 
nastanek je več in sicer so najpomem-
bnejši nizka nataliteta, veliko mladih 
se zaposluje šele po tridesetem letu, 
relativno nizka starost delavcev pri 
rednem upokojevanju (okrog 60 let 
ali prej), podaljševanje življenjske 
dobe na 80 - 90 let. S tem, ko odha-
jajo starejši v pokoj, nastaja »genera-
cijska luknja«, kar se izkazuje tudi v 
odnosih med zaposlenimi.

Kot nekatere možne rešitve so za-
poslovanje delavcev tudi po 40. in 
45. letu, primerna stimulacija starej-
ših delavcev, da ostajajo zaposleni 
tudi po izpolnitvi pogojev za upoko-
jitev s prilagoditvijo delovnega časa 
ali možnost upokojitve za 4 ure. Na 
ta način bi ljudje, ki imajo ogromno 
znanja in delovnih izkušenj, le – te 
v primernem delovnem okolju lahko 
prenesli na mlajšo generacijo. Delo-
dajalci bi se morali zavedati, da so 

starejši delavci lojalnejši, odsotnosti 
zaradi bolniškega staleža so pri sta-
rejših redkejše, kadar pa so, so dolgo-
trajnejše predvsem zato, ker je zara-
di dokaj poznega iskanja zdravniške 
pomoči zdravstveno stanje starejših 
bolj prizadeto.

V tretjem delu pa je predavateljica 
na primerih iz prakse prikazala ne-
posreden vpliv neustreznih delovnih 
pogojev na delovnem mestu na dru-
žino. Predstavila je primer Salonita 
Anhovo, kjer proizvodni delavci v 
preteklosti niso imeli zagotovljenih 
niti ustreznih delovnih oblačil in po-
krival, pač pa so bili v tovarni v istih 
oblačilih, v katerih so potem odhajali 
domov. Na ta način so med svoje dru-

žinske člane prenesli veliko azbest-
nih vlaken. Za posledicami kronične-
ga onesnaženja so zbolevali njihovi 
družinski člani, pa tudi ljudje, ki so 
prihajali v stik z večjim številom de-
lavcev iz te tovarne, čeprav navidez-
no nikoli niso bili v neposrednem 
stiku z azbestom. 

Podoben primer je tudi v brusilni-
cah kristalnega stekla, kjer je zaposle-
nih veliko žensk. Če te nimajo na vo-
ljo ustrezne zaščitne delovne obleke, 
odnašajo na svojih oblačilih domov 
tudi svinec, kar pa ima po dolgotraj-
nem učinku na človeka za posledico 
poslabšanje njegovega zdravstvenega 
stanja, v skrajnih primerih privede 
celo do mentalne zaostalost otrok ali 
neplodnosti pri moških. 

Pri reševanju naštetih problemov 
mora biti eden od ciljev ozaveščanje 
delodajalcev, da le zdrav delavec lah-
ko zagotavlja uspešnost podjetja. Žal 
je še vedno tako, da so mnogi delo-
dajalci pripravljeni prisluhniti le, če 
imajo dobiček. Mora pa jim postati 
jasno, da brez delavcev, ki so zdravi 
in ki se radi vračajo na delo, dolgo-
ročno ni uspeha.

Anita Kermavnar,
SŽZ pri SLS OO Logatec

Sžz pri SLS
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SLOVENSKA NARODNA ZVEZA
PRI SLOVENSKI LJUDSKI STRANKI

Beethovnova 4, SI – 1000 Ljubljana

PRISTOPNA IZJAVA

IME:____________________________________ PRIIMEK:____________________________________

ROJSTNI PODATKI:

DATUM:________________________________ KRAJ:_______________________________________

STALNI NASLOV:

ULICA:_________________________________ HIŠNA ŠT.:___________________________________

POŠTNA ŠT.:____________________________ POŠTA:______________________________________

OBČINA:_______________________________ TELEFON:___________________________________

GSM:__________________________________ E-POŠTA:_____________________________________

S to pisno izjavo želim postati član Slovenske narodne zveze pri Slovenski ljudski stranki.

V/na:___________________________________, dne:_________________________________________

 Podpis:_______________________________________

Hrvaška nam jemlje prost dostop na odprto 
morje - Ji bomo pustili?

REFE
RENDUM

Iz jav ljam, da sem pri prav ljen dati svoj pod pis za iz ved bo re fe ren du ma o vklju či tvi Hr vaš ke v EU, če bo Hr vaš ka tudi v ča su za ključ-
nih pri stop nih po ga janj za vstop v EU na da lje va la s po se ga njem po Pi ran skem za li vu in po sku ša la Slo ve ni ji one mo go či ti 
neo me jen do stop do med na rod nih voda. 
Ime in prii mek:         Leto rojstva:

Ulica in hišna št.:         Pošta:

Elektronski na slov (če ga ima te in ste ga pri prav lje ni po sre do va ti):

Te le fon (sta cio nar ni ali mo bil ni ali oba, če ju ima te in ste jih pri prav lje ni po sre do va ti):

Dajem privolitev, da se moje ime javno objavi na seznamu podpornikov referenduma. DA NE     (ustrezno obkroži)

Sklad no s slo ven sko za ko no da jo bodo pod pi si za nak nad ni za ko no daj ni re fe ren dum zbra ni po spre je mu akta o ra ti fi ka ci ji med
na rod ne ga spo ra zu ma o ši ri tvi Evrop ske Uni je na Re pub li ko Hr vaš ko, oz. če bi Dr žav ni zbor RS ra ti fi ci ral do go vor med Re pub li
ko Slo ve nijo in Re pub li ko Hr vaš ko, ki Slo ve ni ji ne za go tav lja ohra ni tve neo me je ne ga te ri to rial ne ga do sto pa na od pr to mor je in 
ce lo vi to sti Pi ran ske ga za li va. 
O po tre bi za iz ved bo re fe ren du ma in s tem za vaš pod pis za raz pis re fe ren du ma vas bomo pra vo ča sno ob ve sti li po po šti. 
Če oz. ko bo sta dr ža vi mej na vpra ša nja re ši li tako, da bo Slo ve ni ji za go tov ljen neo me jen do stop na od pr to mor je in da 
bo Slo ve ni ji ohra nje na su ve re nost na ce lot nem Pi ran skem za li vu, bomo pre ki ni li na še ak tiv no sti za pri pra vo re fe ren du-
ma. 

Iz pol njen for mu lar poš lji te na na slov: Za vod 25. ju nij, Ce sta ljub ljan ske bri ga de 5, 
1000 Ljub lja na ali e-mail: info @25ju nij.si 

Vse do dat ne in for ma ci je do bi te na: http://www.25ju nij.si ali tel 040 178 133 

Do vo lju jem, da mi po ši lja te vse po treb ne in for ma ci je in gra di vo na moj na slov.
 

Pod pis____________________

Za ohranitev celovitosti Piranskega zaliva 
Raz gla si tev hr vaš ke ERC tudi za 
čla ni ce EU po me ni, da Hr vaš ka 
Slo ve ni ji z ak tom sabo ra kot naj-
viš je ga dr žav ne ga or ga na jem lje 
prost do stop na od pr to mor je. Slo-
ven ska po li ti ka do hr vaš kih potez, 
s ka te ri mi zav ze ma ved no več ji 
del slo ven ske ga ozem lja in mor ja, 
je vse od osa mos vo ji tve na prej 
bolj ali manj ka pi tu lant ska. 

Dejs tvo, da ve či na vlad nih in 
opo zi cij skih strank nas pro tu je 
spre jet ju SLS-ove re so lu ci je o meji 
s Hr vaš ko ali dru ge ga po dob ne ga 
za ve zu jo če ga do ku men ta, bo te 
stran ke in po sa mez ni ke bre me-
ni lo še zelo dol go. Zgo do vin ske 
od go vor no sti za svo je po čet je, še 
po seb no, če bo Slo ve ni ja tudi de-
jan sko iz gu bi la do stop na od pr to 
mor je, jih ne bo mo gel raz bre me-
ni ti nih če. SLS je na re di la ve li ko, 
ni ko li pa ob tako po membnem 
vpra ša nju ni do volj na re je ne ga. 
Da nes ob jav lja mo pri jav ni co za 
vklju či tev v Slo ven sko na rod no 
zve zo pri SLS. Včla ni te se va njo, 
po va bi te še dru ge, da bomo moč-
nej ši. Ob jav lja mo tudi obra zec 
Zavo da 25.ju nij za pod po ro nak-
nad ne mu za ko no daj ne mu re fe ren-
dumu o vsto pu Hr vaš ke v EU, če 
bo ta na da lje va la s po se ga njem 
po slo ven skem ozem lju in mor ju. 
Re fe ren dum omo go ča slo ven ska 
za ko no da ja. Na re di mo, kar je v 
na ši mo či. Vsak lah ko na re di ne-
kaj, sku paj lah ko na re di mo ve li ko. 
Zase, za Slo ve ni jo, iz spo što va nja 
do naših pred ni kov, v ko rist na ših 
otrok in vnu kov.

Mar jan Po dob nik, 
pred sed nik SNZ pri SLS

Snz pri SLS
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Ži vah na
Nova 
ge ne ra ci ja
v zla ti Pra gi
Lan skolet no de cem br sko ek skur zi jo smo čla ni 
Nove ge ne ra ci je SLS pre ži ve li v Pra gi. Trid nev ni 
obisk (13. – 16.12.2007) je za je mal tudi sre ča nje 
z biv šim pred sed ni kom SLS mag. Fran ci jem Bu-
tom, ki je se daj ve le po sla nik Re pub li ke Slo venije 
na Češ kem. Sre ča li smo se s podm lad kom češ kih 
krš čan skih de mo kra tov ter spoz na va li le po te 
»zla te« Pra ge in noč no živ lje nje v tej ču do vi ti 
pre stol ni ci. 

Na ša pot se je pri če la v Ce lju, na da ljevala 
v Ljub lja ni in za tem še v Ma ri boru. Sre ča nje 
ude le žen cev je mi ni lo v zna me nju spoz na va-
nja med se boj in spro sti tve z ljud mi, s ka te ri mi 
se že dol go ni smo sre ča li… 

Pra ga je glav no me sto in obe nem naj več je 
me sto na Češ kem. Zna na je po svo ji ču do vi ti 
ar hi tektu ri, na ka te ro je po mem bno vpli val 
tudi naš Jo že Pleč nik. Po leg ar hi tek tu re daje 
ro man ti čen utrip me stu tudi reka Vlta va, ki 
v ve čer nih urah daje še po se ben čar. Pra ga 
po vsem sve tu slo vi kot me sto ču do vi te ar hi-
tek tu re, bo ga te zgo do vi ne in raz ko šnih barv, 
ki pe če od živ lje nja, pri re di tev in za ba ve, me sto 
od lič nih piv nic in do bre ga piva.

Vsak ve čer je bil poln raz nih do go divš čin, 
smeha, ple sa in ve se lja. V Pra gi smo obi ska-
li biv še ga pred sed ni ka SLS in se da nje ga ve-
le po sla ni ka Re pub li ke Slo ve ni je na Češ kem 
mag. Fran ca Buta. Po dal nam je in for ma ci je, 
ki se na ve zu je jo na nje go vo delo, kaj po me ni 
biti ve le po sla nik v tu ji ni, kak šno je delo, ki 
ga oprav lja, spre go vo ril je o eko nom ski moči 
v Re pub li ki Češ ki, o od no sih med Re pub li ko 
Slo ve ni jo in Re pub li ko Češ ko, o pre poz nav-
nosti Slo ve ni je itn. Po kon ča nem pogo vo ru 
nas je po va bil na pri gri zek in na poiz kušnjo 

češ ke ga vina. V pi ce riji Pa la ti no smo se ka sne-
je se sta li z de sno – sre din skim podm lad kom 
Mla dih krš čan ski de mo kra tov, spre jel nas je 
pod pred sed nik podm lad ka Jan Zugar. Opi sal 
nam je po li tič no si tua ci jo v Pra gi, kak šni so 
nji ho vi pro jek ti in ak tiv no sti, ki jih iz va ja jo. 

Pred zad nji dan na še ga obi ska v Pra gi je bil 
ne ko li ko sproš ču joč. Vze li smo si čas za og led 
me sta, ki po nu ja šte vil ne zgo do vin ske spo me-
ni ke: Grad Hradčany, stol ni co sv. Vida, zna-
me ni ti Kar lov most, sta ro kra ljev sko pa la čo, 
Na rod ni mu zej in smod niš ki most. 

Ne kaj ude le žen cev se je od lo či lo tudi za og-
led pi vo var ne Sta ro pra men. S sli ko vi tim pri-
sto pom so nam pri ka za li po tek in pri de la vo 
naj ljubše pi ja če na sve tu. Po og le du so nam 
pri voš či li po žirek oz. ko zar ček treh raz lič nih 
vrst piva. Bili so do bra popot ni ca za ve čer ni 
žur, ki je mi nil v zna me nju prist ne slo ven ske 
za ba ve. Ni bilo bolj še ga ob čut ka kot to, da 
pri deš v tujino in pred stav ljaš svo jo dr ža vo 
in ne na zad nje kul turo in lju di svo je ma tič ne 
dr ža ve.

Vse do bro en krat mine, tudi na ša ek skur zi-
ja v Pra go. Kljub utru je no sti ob od ho du se je 
ču ti la nova ener gi ja, ener gi ja, ki je us mer je na 
v pri hod nost Nove ge ne ra ci je. Lahko re čem, 
da se je splet la po seb na vez, ki je re snemu 
in de lov nemu dru že nju do da la tudi dru gač no 
di men zi jo – pri ja teljstvo, ki je po mem bna vred-
no ta Nove ge ne ra ci je, podm lad ka Slo ven ske 
ljud ske stran ke. 

Maja Er bež nik

EKSKURZIJA NOVE GENERACIJE SLS – PRAGA 2008

ng SLS

Z mag. Francem Butom pred slovensko 

ambasado v Pragi
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December je bil čas praznovanj. Tistih najlepših v letu, ko se poslavljamo od preteklih 
spominov in nazdravljamo trenutkom, ki so še pred nami. Vrat starega leta 2007 nismo 
čisto zaprli za seboj – ostajajo nam fotografije prijetnih druženj in dogodkov, ki so nam 
ostali zapisani. Eden takšnih je bilo tudi zbiranje igrač za materinski dom v Mariboru. 
Malčke so razveselile številne plišaste igrače, ki jim bodo, to zagotovo vemo, polepšale 
marsikatero uro brez materinega objema. Igrače smo dostavili v pisarno NG v Ljubljani, 
zvečer pa se izgubili v čarobni noči z lučkami okrašene prestolnice. Naj se zahvalimo 
vsem, ki ste darovali igrače, predvsem pa Vlasti Ocepek in njeni mami, ki sta kar nekaj 
ur svojega prostega časa žrtvovali v ta dober namen.

Konec decembra pa smo se z vseh koncev Slovenije zbrali kar pri Daniju Gradišniku 
doma in se s prijetnim druženjem in v krogu prijateljev poslovili od leta. 

Naj se v imenu NG Velenje, Šoštanj in Šmartno ob Paki zahvalim vsem, ki ste našli 
posluh za izvedbo tega dogodka in vsem za dobro voljo, ki ste jo prinesli s seboj. Pa 
SREČNO!

Mateja A.

Nova generacija zaživela v Šmarjeških 
Toplicah

24. septembra lani je bil v novonastali občini Šmarješke Toplice v prostorih Prostovoljnega gasilskega društva v Orešju ustanovljen 
občinski odbor Nove generacije SLS. Na začetku je vse prisotne nagovoril novo izvoljeni predsednik občinskega odbora Nove gene-
racije SLS Šmarješke Toplice Boštjan Jeglič. S prisotnostjo novih članov je bil zelo zadovoljen. Predstavil je svoj pogled na delovanje 
občinskega odbora ter sodelovanje z drugimi društvi v občini. Med povabljenimi je bil tudi regijski koordinator Nove generacije SLS 
za Dolenjsko Matjaž Košak, ki je predstavil pomen in delovanje Nove generacije SLS na državni ravni. Izpeljal je volitve organov občin-

skega odbora, ki ga poleg predsednika sestavlja 
še tajnik Matjaž Pajk, blagajnik Rok Tomažin 
ter trije člani Robert Podlogar, Blaž Košak in 
Jasmina Jeglič. 

Ustanovitve sta se udeležila tudi predsednika 
Nove generacije sosednje občine Škocjan Dam-
jan Kocjan ter občine Trebnje Andrej Lenar-
čič. Predstavila sta delovanje odbora v njunih 
občinah. Z veseljem sta se ustanovitve novo-
nastalega odbora udeležila tudi aktivna člana 
SLS Franc Zalokar in Jože Košak. Predsed-
nik občinskega odbora SLS Šmarješke Toplice 
Franc Zalokar je bil z ustanovitvijo podmladka 
zadovoljen in je izrazil željo za sodelovanje z 
mlajšo generacijo. 

B. Jeglič

NG SA-ŠA se je poslovila od leta 2007

ng SLS

Simbolično darilo NG SA-ŠA regije - velenjski premog

Maja in Špela pakirata igrače

Predaja igrač



��

Te ri to rial no so de lo va nje, pod pr to z evrop sko ko he zij sko po li ti-
ko, vklju ču je ved no več re gio nal nih in lo kal nih ob la sti ter part ner-
jev s po droč ja druž be ne ga in gos po dar ske ga živ lje nja v raz šir je ni 
Evro pi in pre ko nje nih meja. Tudi po za slu gi tak šne ga zelo kon-
kret ne ga dela na te re nu lah ko Evro pa goji upe in ure sni ču je ci lje 
v zve zi s ko he zi jo, kon ku ren co in so li dar nost jo. 

Delu eks pert ne sku pi ne se je pri dru žil tudi Luc van Den Bran-
de, pod pred sed nik Od bo ra re gij. S tem je iz ka zan ve lik in te res 
Od bo ra re gij, da delo sku pi ne do bro po te ka.

Pro jekt Ma trio ska je pred sta vi la pod se kre tar ka Tat ja na Re ner, 
pri delu sku pi ne so de lu je ta tudi vod ja sek tor ja Si mo na Drenik in 
do cent Rok Lam pe.

Sku pino se stav lja jo stro kov nja ki iz vseh dr žav čla nic. Nji ho vo 
delo je s pred pi si in na kon kret nih pro jek tih pre ver ja nje prav ne 
sta bil no sti, večni voj sko uprav lja nje pro jek tov, ki so ne le med-
dr žav ni zno traj čla nic EU, tem več omo go ča jo tudi so de lo va nje 
dr žav, ki niso čla ni ce EU.

Ured ba o EGTC pri na ša ja sno do da no vred nost, saj vsem ude-
le žen cem za go tav lja evrop ski prav ni ok vir. Kot pri vsej evrop ski 
za ko no da ji si mo ra mo tudi pri tej ured bi zdaj sku paj pri za de va-
ti za nje no iz ved bo v vseh dr ža vah čla ni cah. Sklad no iz va ja nje 
Ured be o EGTC v raz lič nih dr ža vah čla ni cah je ključ za us peh. 
Skrb nas vseh je, da raz lič nost na ših prav nih kul tur ne bo ovi ra 
za de lo va nje. Sku pi na je for mi ra na pri Od bo ru re gij.

OD BOR RE GIJ je pos ve to val ni or gan evrop skim in sti tu ci jam.
In sti tu ci je:
EVROPSKI PARLAMENT je nad na cio nal na in sti tu ci ja, ka te re čla ni so 

iz vo lje ni de mo kra tič no na splo šnih ne po sred nih vo li tvah. Par la-
ment za sto pa in te re se vseh 492 mi li jo nov dr žav lja nov iz 27 dr žav 
čla nic. 785 evrop skih po slan cev sku paj s Sve tom mi ni strov spre-
je ma ve či no za ko no da je v pri stoj no sti Evrop ske uni je in ima tako 
ve lik vpliv na vsak da nje živ lje nje evrop skih dr žav lja nov.

Čla ni par la men ta iz vo lje ni v Slo ve ni ji:

EVROPSKA KOMISIJA: se stav lja jo 27 ko mi sar jev, ki po kri va jo po-
sa mez na po droč ja. Ja nez Po toč nik je ko mi sar za zna nost in ra-
zi ska ve.

SVET EVROPSKE UNIJE: za sto pa po sa mič ne dr ža ve čla ni ce.
Ta „in sti tu cio nal ni tri kot nik“ ob li ku je po li ti ke in za ko ne, ki se 

upo rab lja jo po vsej EU. Na če lo ma pred la ga nove za ko ne komi si ja, 
par la ment in svet pa jih spre je ma ta.

SODIŠČE EVROPSKIH SKUPNOSTI je sod ni or gan EU. Se stav lja jo ga 
tri so diš ča. Nji ho vi glav ni na lo gi sta nad zor nad za ko ni tost jo ak-
tov skup no sti in za go tav lja nje enot ne raz la ge in upo ra be pra va 
v Slo ve ni ji.

EVROPSKO RAČUNSKO SODIŠČE je sa mo stoj na re vi zij ska in sti tu ci ja 
Evrop ske uni je.Nje na na lo ga je pre ver ja ti, ali so sreds tva EU us-
trez no zbra na in po rab lje na za ko ni to, gos po dar no in za pred vi de ni 
na men. So diš če ima pra vi co re vi di ra ti vsa ko ose bo ali or ga ni za ci-
jo, ki uprav lja sreds tva EU.

Po leg teh in sti tu cij de lu je v ok vi ru EU še vr sta dru gih or ga nov, 
ki ima jo po seb ne vlo ge:
• Evrop ski eko nom sko-so cial ni odbor za sto pa ci vil no druž bo, 

de lo da jal ce in de lo je mal ce;
• Od bor re gij za sto pa re gio nal ne in lo kal ne or ga ne;
• Evrop ska in ve sti cij ska ban ka fi nan ci ra na lož be ne pro jek te EU 

in z Evrop skim in ve sti cij skim skla dom po ma ga majh nim pod-
jet jem;

• Evrop ska cen tral na ban ka je od go vor na za evrop sko mo ne tar-
no po li ti ko;

• Evrop ski va ruh člo ve ko vih pra vic prei sku je pri tož be o ne pra-
vil no stih in sti tu cij in or ga nov EU;

• Evrop ski nad zor nik za vars tvo po dat kov va ru je za seb nost oseb-
nih po dat kov po sa mez ni kov;

• Urad za urad ne pub li ka ci je Evrop skih skup no sti ob jav lja in-
for ma ci je o EU;

• Evrop ski urad za iz bor oseb ja za po slu je oseb je za in sti tu ci je 
in dru ge or ga ne EU;

• Na lo ga Evrop ske šo le za upra vo je nu di ti us po sab lja nje s po-
seb nih po dro čij za čla ne oseb ja EU.

ODBOR REGIJ sve tu je in iz da ja mne nja o lo kal nih in re gio-

1. BREJC, Mi hael 
Sku pi na Evrop ske ljud ske stran ke (Krš čan skih de mo kra tov) in 
Evrop skih de mo kra tov 

2. DRČAR MURKO, Moj ca 
Sku pi na za vez niš tva li be ral cev in de mo kra tov za Evro po 

3. JORDAN CIZELJ, Ro ma na 
Sku pi na Evrop ske ljud ske stran ke (Krš čan skih de mo kra tov) in 
Evrop skih de mo kra tov 

4. KACIN, Jel ko 
Sku pi na za vez niš tva li be ral cev in de mo kra tov za Evro po 

Uvod ni se sta nek eks pert ne sku pi ne Od bo ra re gij 
za evrop ske sku pi ne za oze melj sko so de lo va nje
17.ja nuar ja je Slo ve ni ja, Služ ba vla de za lo kal no sa mou pra vo, go sti la eks pert no sku pi no – iz ve den ce Evrop ske sku pi ne za te ri to-
rial no so de lo va nje(EGTC).

5. NOVAK, Ljud mi la 
Sku pi na Evrop ske ljud ske stran ke (Krš čan skih de mo kra tov) in 
Evrop skih de mo kra tov 

6. PAHOR, Bo rut 
Sku pi na so cial de mo kra tov v Evrop skem par la men tu 

7. PETERLE, Alojz 
Sku pi na Evrop ske ljud ske stran ke (Krš čan skih de mo kra tov) in 
Evrop skih de mo kra tov 

mednarodno sodelovanje
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nal nih in te re sih gle de evrop ske za ko no da je.Ko mi si ja in Svet EU 
sta se dolž na pos ve to va ti z Od bo rom re gij, ka dar pred la ga na za-
ko no da ja za de va re gio nal ne ali lo kal ne in te re se.Od bor šte je 344 
čla nov in 344 na do mest nih čla nov. Us ta nov ljen je bil leta 1992 
z Maa stricht sko po god bo. Več o delu in or ga ni zi ra no sti Od bo ra 
re gij pri prav ljam za pri hod njič.

Čla ni de le ga ci je:
Ire na Maj cen,žu pa nja obči ne Slo ven ska Bi stri ca,vod ja de le ga ci-

je,
Ro bert Smr delj, žu pan obči ne Piv ka
An ton Smol ni kar, žu pan obči ne Kam nik
Fran ci Ro ka vec, žu pan obči ne Li ti ja
Fran ci Vovk, žu pan obči ne Do lenj ske To pli ce
Aleš Če rin, po džu pan mest ne obči ne Ljub lja na
Ja smi na Vid mar, čla ni ca ob čin ske ga sve ta mest ne ga sve ta Ma ri-

bor
Na do mest ni čla ni:
An ton Šti hec, žu pan mest ne ob či ne Mur ska So bo ta
Šte fan Če lan, žu pan mest ne ob či ne Ptuj
Bran ko Le di nek, žu pan obči ne Ra če Fram
Blaž Mi la vec, žu pan obči ne So dra ži ca

Jure Me glič, po džu pan obči ne Tr žič
Bre da Škr ja nec, čla ni ca ob čin ske ga sve ta obči ne Gro sup lje
Si ni ša Ger mov šek, član ob čin ske ga sve ta obči ne Bo vec
EVROPSKI EKONOMSKO – SOCIALNI ODBOR, ESSO, z 

njim se in sti tu ci je pos ve tu je jo pred vsa ko od lo či tvi jo na po droč-
ju gos po dar ske in so cial ne po li ti ke. Se stav lja jo ga pred stav ni ki 
raz lič nih eko nom skih in so cial nih de lov or ga ni zi ra ne ci vil ne 
druž be, pred stav ni ki proi zva jal cev, kme tov, pre voz ni kov, de lav-
cev, tr gov cev in obrt ni kov, sa mo stoj nih pok li cev, po tro šni kov in 
pred stav ni ki splo šne ga in te re sa. Od bor šte je 344 čla nov, ki so 
vklju če ni v tri sku pi ne, sku pi na de lo da jal ci, sku pi na de lo je mal ci 
in sku pi na raz ne de jav no sti.Us ta nov ljen je bil leta 1957 z Rim-
sko po god bo.

Čla ni slo ven ske de le ga ci je:
Mar tin Nose
Cve to Stan tič
Dar ko Sto jan
Met ka Rok san di ć
Du šan Re bolj
Bo jan Hri bar
Pri mož Špo rar

IM

Uvod ni se sta nek eks pert ne sku pi ne Od bo ra re gij za evrop ske sku pi ne za oze melj-
sko so de lo va nje.

mednarodno sodelovanje

Us ta nov ljen
Klub 
znans tve ni kov 
SLS
Na svo ji prvi seji se je se stal Klub znans-
tve ni kov SLS. Prve seje se je ude le ži lo kar 
ne kaj in te lek tual cev, ki pri pa da jo kro gu 
SLS, med nji mi: dr. Lud vik To plak, dr. Loj ze 
Ma rin ček, dr. Ber ta Je reb, dr. Mar jan Je-
reb, dr. Jana Be zen šek, dr. An drej Umek, 
dr. Zma go Turk, dr. Pe ter Pa vel Kla sinc in 
dr. Mar jan Se njur.

Tema prve seje je 
bila med na rod ni po lo-
žaj slo ven ske zna no sti, 
ki sem ga pred sta vil v 
krat kem pre da va nju. V 
svo ji pred sta vi tvi sem 
iz po sta vil po zi tiv ne ele-
men te (iz jem no rast 
šte vi la pub li ka cij, ci ta-
tov in pa ten tov), real-
no sta nje (pov preč no 

ka zal ci na šte vi lo pre bi val cev) in za skrb lju jo če 
po dat ke (majh no šte vi lo med na rod nih ob jav 
v druž bo slov ju). Po se bej je bilo iz po stav lje na 
niz ka raven fi nan ci ra nja R&R v Slo ve ni ji, ki 
do se ga v pri mer ja vi s Fin sko pet krat manj sred-
stev na pre bi val ca za ra zi ska ve in raz voj. 

Klub znans tve ni kov se bo se sta jal pred vi-
do ma en krat me seč no in obrav na val teme, 
po mem bne za slo ven sko zna nost in druž bo. 
Od prt bo za čla ne SLS in nji ho ve sim pa ti zer je, 
na svo je do god ke pa bo va bil tudi in te lek tual ce 
z dru gač ni mi po gle di. 

Pred vi de ne teme Klu ba znans tve ni kov bodo: 
vi ši na in struk tu ra pro ra ču na za zna nost v na-
sled njem ob dob ju, vi so ko šols tvo, žen ske v zna-
no sti, slo ven ska meja, zna nost in zdravs tvo, 
trans pa rent nost...

Pred sed nik Klu ba znans tve ni kov
dr. Fran ci Dem šar
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KGZS na sejmu Gruene Woche v Berlinu

Postavili temelje za 
sodelovanje z nemškimi 
kmeti
V Berlinu je bil v drugi polovici januarja 73. tradicionalni sejem Gruene 
Woche (Zeleni teden), ki pomeni največjo mednarodno razstavo prehrambe-
ne industrije in kmetijstva na svetu. Sejma se je udeležil tudi predsednik 
Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije (KGZS) Peter Vrisk s sodelavci. 

Predsednik Vrisk se je sestal s 
predsednikom nemškega združenja 
Raiffeisen Manfredom Nüsslom, ki 
je tudi podpredsednik evropskega 
združenja COGECA. Pogovarjala 
sta se predvsem o sodelovanju na 
področju zadružništva in možnih 
naložbah v Slovenijo. 

Na tiskovni konferenci v blagovni-
ci Kaufhof, kjer je potekala predstavi-
tev Slovenije, slovenskih kmetijskih 
in živilskih proizvodov ter turistič-
ne ponudbe, je predsednik KGZS 
poudaril pomembnost sodelovanja 
zbornice z živilskopredelovalno indu-
strijo (ŽPI) in pomembnost prepoz-
navanja slovenskih živilskih izdelkov 
v Evropski uniji. V blagovnici se je predstavilo 18 slovenskih podjetij s 
svojimi izdelki. S predstavitvijo se slovenski ŽPI odpira možnost za pro-
dor na police največje nemške trgovske verige. 

V okviru sejma je v organizaciji COPA-COGECA potekal posvet o 
sodelovanju med kmetijstvom in varovanjem okolja.

Na vabilo predsednika nemškega združenja kmetov (DBV) Gerda Sonn
leitnerja se je predsednik Vrisk z delegacijo udeležil predstavitve združe-
nja na njihovem razstavnem prostoru. Na forumu DBV je Sonnleitner 
poudaril, da se mora kmetijstvo zavzemati za učinkovito gospodarjenje s 
površinami in naravnimi viri ter prek obnovljivih virov energije prenašati 
v podeželski prostor dodano vrednost. Na ločenem sestanku s predsed-
nikom Sonnleitnerjem, ki je obenem tudi podpredsednik COPA, sta se 
dogovorila o še tesnejšem sodelovanju med KGZS in DBV. 

Na povabilo državnega sekretarja srbskega ministrstva za kmetijstvo, 
gozdarstvo in vodno gospodarstvo Danila Golubovića se je KGZS v Berlinu 
dogovorila za sodelovanje na področju priprave projektov IPA in priprave 
posveta o pregledu reforme skupne kmetijske politike. 

V okviru sejma je potekala tudi Konferenca kmetijskih ministrov. Ude-
leženci so so se strinjali, da postajajo živila vse pomembnejša surovina, 
vse pogosteje se jim pripisuje strateški pomen. Kmetijstvo, energetika in 
skrb za okolje so med seboj tesno povezani, so se strinjali nemški minister 
za kmetijstvo Horst Seehofer, evropska komisarka za kmetijstvo Mariann 
Fischer Boel, ruski kmetijski minister Aleksej Gordejev, ukrajinski kmetijski 
minister Jurij Melnyk, turški kmetijski minister Mehdi Eker in sekretar 
francoskega kmetijskega ministrstva Jean Marie Aurand, ki so v Berlinu raz-
pravljali na temo globalne konkurence na področju kmetijskih surovin. 

Poleg rastočih cen energentov se svetovni trg v zadnjem času sooča 
tudi z vse višjimi cenami živil, kar je v veliki meri posledica hitrejše rasti 
povpraševanja od ponudbe. Med razlogi so sogovorniki izpostavili rastoče 
prebivalstvo, pomanjkanje dodatnih površin za pridelavo hrane, vedno 
večji del teh pa se zaradi rastočih cen energentov namenja tudi proizvod-
nji rastlin za pridelavo biogoriv.

Katarina Kozinc Huskič 

Srečanje COPA-COGECA v Bruslju

Za ohranitev mlečnih kvot 
Predstavniki Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije (KGZS) so se 

v začetku januarja udeležili sestanka predsedstva splošne konfederacije 
kmetijskih zadrug v Evropi (COGECA). Predsednik KGZS Peter Vrisk 
je na srečanju v Bruslju prvič aktivno sodeloval kot podpredsednik 
COGECA, na sestanku predsedstva pa so ga potrdili kot koordinatorja 
za povezavo s pridruženimi članicami Evropske unije. 

Glavna tema sestan-
ka sta bila pregled 
in sprejetje osnutka 
stališča COPA-CO-
GECA o pregledu 
stanja skupne kme-
tijske politike, ki ga 
je predlagala Evrop-
ska komisija konec 
lanskega leta. Kot je 
na srečanju poudaril 
Peter Vrisk, je treba 
obdržati mehaniz-
me, ki omogočajo 
urejanje trga, prepre-
čujejo nihanja oskr-
be s kmetijskimi pri-
delki in nihanja cen 

ter zagotavljajo stabilnost pridelave. »Podpiramo lahko le učinkovit 
sistem, ki bo deloval kot varnostna mreža in bo prilagojen potrebam 
posameznih članic,« je še dodal Vrisk.

Mlečne kvote so ukrep, ki je zagotavljal stabilnost prireje mleka v 
Sloveniji in jo ohranjal tudi v težjih pridelovalnih pogojih. Pri opušča-
nju sistema mlečnih kvot in s tem povezanih strukturnih spremembah 
je treba biti izjemno pozoren na to, da bodo lahko nastopile težave 
predvsem na območjih z omejenimi dejavniki, je v Bruslju predstavil 
stališča Slovenije predsednik KGZS.

Katarina Kozinc Huskič 

KGZS izpostavila nesorazmerja v rasti cen hrane

Odkupna cena ne pokrije niti 
stroškov 
V začetku januarja so na novinarski konferenci vodstvo Kmetijsko goz-
darske zbornice Slovenije (KGZS) in predstavniki rejcev spregovorili o 
težavah pri prireji mleka in govejega mesa zaradi visokih stroškov krme. 
Odkupne cene namreč ne sledijo stroškom, prav tako niso razlog za višje 
maloprodajne cene.

Povečanje odkupnih cen kmetijskih pridelkov ne pokrije vseh naraš-
čajočih stroškov pridelave, predvsem je stanje kritično v živinoreji, 
ki temelji na vse dražji kupljeni krmi. Stanje v prireji mleka in mesa 
se slabša zaradi povečanih stroškov prireje, predvsem stroškov žit in 
kupljene krme, odkupne cene mleka, govedi in prašičev pa se v zad-
njih letih in tudi v zadnjem obdobju niso toliko povečale ali pa so celo 
padale. Iz navedenega sledi, da dvig maloprodajnih cen ne moremo 
pripisati dvigu odkupnih cen. Ekonomske razmere so se izboljševale 
le za predelovalce in trgovce, nikakor pa ne za rejce.

Marjan Papež

Med obiskom Zelenega tedna v Berlinu 
se je predsednik KGZS Peter Vrisk se-
stal s predsednikom nemškega združe-
nja kmetov in podpredsednikom COPA 
Gerdom Sonnleitnerjem.

Predsedstvo COGECA se je v začetku januarja prvič 
srečalo v novi sestavi (z leve): Peter Vrisk, podpred-
sednik, Manfred Nüssel, podpredsednik, Elisabeth 
Gauffin, podpredsednica, Gert van Dijk, predsednik, in 
Paolo Bruni, podpredsednik.

kgzS
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Obisk v zakonodajnem hramu
Na povabilo vodje poslanske skupine Slovenske ljudske stranke (SLS) 

Jakoba Presečnika je slovenski parlament obiskalo okoli sedemdeset čla-
nic in članov strankine ženske zveze in podmladka iz Zgornje Savinjske 
doline. Presečnik je prisotnim razkazal parlamentarno zgradbo in omo-
gočil prisostvovati pri delu plenarnega zasedanja poslancev. V prostorih 
poslanske skupine SLS sta jih pozdravila predsednica Ženske zveze pri 
SLS Nada Skuk in predsednik Nove generacije Rok Ravnikar.

Po besedah Jakoba Presečnika je SLS tudi po kongresu in zamenjavi 
vodstva še naprej stranka slovenskega ljudstva, zavezana ustavnosti in 
državnosti, ter stranka, ki verjame v svobodo in odgovornost, sočutje do 
sočloveka, spoštljiv odnos do zemlje, pravičnost, solidarnost in strpnost. 
Slovenija potrebuje stranko, ki združuje, in v kateri članice in člani demo-
kratično sprejemajo odločitve, potrebuje pa tudi stranko, ki ni stranka posa-
meznikov, ampak ljudi, ki si prizadevajo za konstruktivno iskanje rešitev in 
kompromisov, vendar nikoli v nasprotju s svojimi temeljnimi vrednotami, 
je med drugim Presečnik povedal »svojim« Zgornjesavinjčanom.

Nekdanja poslanka Nada Skuk, ki je kot strokovna sodelavka zaposlena 
v poslanski skupini, je predstavila delo poslanske skupine in posameznih 
poslancev. To se precej razlikuje od predstav ljudi, ki njihovo delo vred-
notijo samo na podlagi televizijskih prenosov, je dejala Skukova. Za pred-
sednico Ženske zveze Zgornje Savinjske doline Matejo Brlec Suhodolnik 
je pomembno, da se tudi ženske odločajo za politiko, vendar ne zaradi 
izpolnitve tako imenovanih ženskih kvot, ki jih predpisuje zakon, temveč 
iz rezultatsko vsebinskih razlogov. Rok Ravnikar pa je z zadovoljstvom 
ugotovil, da je bil nedavno v Zgornji Savinjski dolini ustanovljen regijski 
odbor strankinega podmladka.

Edi Mavrič - Savinjčan

Članice in člani SLS Iz Zgornje Savinjske doline so si po zaslugi poslanca Jakoba 
Presečnika ogledali zgradbo slovenskega parlamenta

pogodba za rekonstrukcijo ceste G1-5 Celje-Sevnica-Krško, odsek Dom 
Impoljca do odcepa za gradbišče HE Blanca, ki so jo podpisali predstav-
niki Ministrstva za promet, Direkcije RS za ceste in Javno podjetje Infra 
d.o.o. kot naročnika ter predstavnik družbe CGP d.d. Novo mesto za 
izvajalca del – konzorcij CGP d.d. Novo mesto in NIVO d.d. Celje.

Na dogodku sem kot slavnostni govornik poudaril pomembnost ure-
ditev državnih cest ob izgradnji HE Blanca, ki bodo v povezavi s še 
preostalimi načrtovanimi infrastrukturnimi ureditvami, kot so most na 
elektrarni Blanca, most na Logu in druge, pomembno prispevale k večji 
voznosti in pretočnosti prometa v občini Sevnica. 

Skupna novinarska konferenca posavskih 
županov

Posavski župani smo skupaj s po-
džupani pripravili skupno novinar-
sko konferenco za poročevalce o 
dogodkih iz Posavja, tokrat že peto 
po vrsti. Prvič je bila gostitelj novou-
stanovljena Občina Kostanjevica na 
Krki.

Ob strnjenem pregledu najpomem-
bnejših dosežkov in dogodkov minu-
lega leta in načrtov za letos, smo se župani dotaknili tudi aktualnih tem v 
zvezi z lokacijo za odlagališče nizko in srednje radioaktivnih odpadkov, 
delitvi jedrske rente, regionalizaciji Slovenije in drugih skupnih temah.

Predaja novega defibrilatorja 
Zdravstvenemu domu Sevnica

Zdravstveni dom Sevnica je boga-
tejši za avtomatski defibrilator, ki jim 
ga je podaril Lions Klub Posavje. Do-
nacijo je predal predsednik Lions Klu-
ba Damjan Obradovič skupaj z župa-
nom občine Sevnica. Po besedah v.d. 
direktorice Zdravstvenega doma, Vla-
dimire Tomšič bo aparat nameščen 
v avtu dežurnega zdravnika za nujno 
medicinsko pomoč. Zdravstveni dom 
bo kmalu prejel še en defibrilator s 
strani Občine Sevnica. 

Ponovoletno srečanje župana z duhovniki
V začetku vsakega leta v Občini Sevnica organiziramo ponovoletno sre-

čanje z duhovniki, ki delujejo v sevniški občini. Predstavljeni so jim bili 
začeti projekti obnove cestnega omrežja, izgradnje vodovodov in centralne 
čistilne naprave, projekti ob izgradnji HE Blanca ter številni drugi, ki se 
bodo letos izvajali v občini Sevnica. V imenu občine Sevnica sem se jim 
zahvalil za skrb za urejanje sakralnih kulturnih spomenikov, za delo s kra-
jani in za dobro sodelovanje z Občino Sevnica, ki je tudi v lanskem letu na-
menjala sredstva za potrebe 
župnij in za programe, ki so 
jih izvajali. Tudi duhovniki 
si želijo nadaljnjega tesnega 
sodelovanja, ki se je vzposta-
vilo v zadnjih letih.

Kristijan JANC, 
župan Občine Sevnica 

in poslanec SLS v DZ RS

Podpis pogodb za rekonstrukcije državnih 
cest v območju HE Blanca

V prvih dneh letošnjega leta je bil v dvorani sevniškega gradu slavnostni 
podpis pogodb za rekonstrukcijo odseka ceste R3-679 Sevnica-Brestanica, 
od železniškega prehoda Gobovce do odcepa za Lončarjev Dol, in za 
rekonstrukcijo ceste G1-5 Sevnica-Krško, odsek od betonarne Hribšek 
do odcepa za Zavratec ter odsek od odcepa za Zavratec 400 m proti 
Domu Impoljca. 

Pogodbe so podpisali predstav-
niki Ministrstva za promet, Direk-
cije RS za ceste in Javno podjet-
je Infra d.o.o. kot naročnika ter 
predstavniki družb SCT d.d. 
Ljubljana, CPM d.d. Maribor in 
Cestno podjetje Ljubljana d.d. 
za izvajalce. Podpisana je bila še 
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Kranj - središče gorenjske regije
MO SLS Kranj je 6. decembra lani pripravil okroglo mizo na temo 

»Regionalizacija Slovenije«. Glavni govornik na okrogli mizi je bil mini
ster Službe vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno politiko dr. 
Ivan Žagar, ki je občinstvu predstavil proces regionalizacije v Sloveniji 
kot enega izmed največjih projektov sedanje vlade. 

Minister Žagar je na okrogli mizi izpostavil najpomembnejše cilje 
ustanovitve pokrajin, kot so decentralizacija države, uravnotežen raz-
voj Slovenije, čezmejno sodelovanje ter primerljivost z državami EU, 
največja prednost regionalizacije pa je po ministrovih besedah zago-
tovo prerazporeditev 1,2 milijarde evrov sredstev z državnega nivoja 
na lokalni nivo. Zakon o financiranju pokrajin se bo namreč izvajal z 
uredbo o vrsti stroškov, ki se bodo upoštevali pri izračunu primernega 
obsega sredstev za financiranje nalog pokrajine in pri metodologiji za 
izračun povprečnine. MO SLS Kranj podpira regionalizacijo in se zav-
zema za mesto Kranj kot upravno središče gorenjske regije, saj Kranj 
s tem pridobi večje možnosti za razvoj na področju razvoja promet-
nega sistema javnih cest regionalnega pomena (glavne ceste II. reda, 
regionalne ceste I., II. in III. reda in druge), gospodarstva, ki zajema 

programe razvoja gospo-
darstva, podjetništva, tu-
rizma, zdravstva (javne 
bolnišnice, specialistično 
zdravstvo), šolstva, visoke-
ga šolstva in športa ter kul-
ture. Velik poudarek so pri 
načrtovanju regionalizacije 
namenili tudi socialnemu 
razvoju pokrajin, ki zajema 
centre za socialno delo, jav-
ne socialno varstvene zavo-
de za otroke in za starejše, 

materinske domove, svetovalnice in izvajanje pravice do izbire dru-
žinskega pomočnika. Regionalizacija spodbuja tudi aktivno politiko 
zaposlovanja, ki je za vsako regijo, še posebno pa za gorenjsko, zelo 
pomembna. Gorenjska regija bo združevala kar 200.000 prebivalcev 
in bo tako četrta največja pokrajina. Pokrajine je vlada predlagala na 
podlagi široke razprave in mnenj občin.
• Celjska – 192.000 preb.
• Dolenjsko-belokranjska - 108.000 preb.
• Gorenjska – 200.000 preb.
• Goriška – 118.000 preb.
• Istrsko-kraška - 118.000 preb.
• Kamniško-zasavska - 149.000 preb.
• Koroška – 74.000 preb.
• Ljubljanska - 391.000 preb.
• Notranjska – 70.000 preb.
• Posavska - 77.000 preb.
• Prekmursko-prleška 125.000 preb.
• Ptujsko-ormoška – 88.000 preb.
• Savinjsko - šaleška - 61.000 preb.
• Štajerska – 237.000 preb.
Zakon o ustanovitvi pokrajin sprejme DZ RS na predlog vlade z dvo-

tretjinsko večino glasov navzočih poslancev. DZ RS pa lahko razpiše 
tudi referendum, če mejna občina ne soglaša z vključitvijo v pokrajino 
in če sprememba ne bi pomembno vplivala na predlagana območja. 
Pokrajine naj bi s svojim delovanjem začele 1.1.2009.

Člani MO SLS Kranj, minister ter publika so okroglo mizo zaključi-
li z enotnim mnenjem, da Slovenija z regionalizacijo zagotovo lahko 
pričakuje hitrejši in učinkovitejši razvoj mesta Kranj, gorenjske regije 
ter posledično celotne Slovenije. 

Tea Gasser

Delovno srečanje predsednika 
stranke SLS Bojana Šrota z ministri 
in poslanci SLS v Postojni 9. januarja

Na pobudo in v organizaciji predsednika OO SLS Postojna in poslanca 
DZ RS Josipa Bajca je bilo 9. januarja v Hruševju delovno srečanje pred-
sednika stranke SLS Bojana Šrota z ministri in poslanci SLS. Srečanja 
se je udeležil tudi župan občine Pivka Robert Smrdelj. Kot uvodničar 
je nastopil poslanec DZ RS Josip Bajc, sicer domačin in gostitelj, prav 
tako pa tudi odličen poznavalec tako gospodarskih kot političnih razmer. 
Izpostavil je opravljeno delo ministrstev pod vodstvom ministrov SLS v 
preteklem letu. Menil je, da so ministrstva dobro delovala na vseh področ-
jih. V občini Postojna se je pokazal pozitiven odnos ministrstva za okolje 
in prostor ob urejanju občinskega smetišča. V prihodnje pa bo ravno to 
ministrstvo skupaj z ministrstvom za promet nadaljevalo z aktivnostmi 
na že začrtani avtocestni povezavi med Postojno in Ilirsko Bistrico ter 
mejnim prehodom Jelšane. Ob tej priliki je ministroma Janezu Podobniku 
in Radovanu Žerjavu izrazil zahvalo za posluh pri pripravi potrebne doku-

mentacije. Spomnil se je tudi prejšnjega ministra za promet mag. Janeza 
Božiča, ki je kot minister precej pozornosti namenil izboljšanju cestne 
infrastrukture tudi na notranjsko kraškem terenu. Glede nove regionalne 
povezanosti pa se je poslanec Bajc strinjal z ministrom za lokalno samou-
pravo dr. Ivanom Žagarjem, da bo v bodoče potrebno temu vprašanju 
posvetiti veliko časa in dela. 

Na srečanju se je predsednik stranke SLS Bojan Šrot nekoliko zazrl v 
lanskoletno obdobje. Lansko leto se je v Sloveniji začelo z uvedbo evra 
in končalo z odpravo nadzora na mejah. V vmesnem času pa je bilo leto 
polno dogodkov, med drugim tudi za stranko SLS (v neposredni bližini 
tokratnega sestanka je bil lansko jesen 16. TABOR SLS.). Ob vsem tem 
je stranka znala, zmogla in dokazala, da je za njo uspešno leto in da je 
stranka, vredna zaupanja. Konec koncev se je letošnje leto začelo s pred-
sednikovanjem naše »majhne državice», - kot ji včasih primerjalno rečemo 
- »veliki EU». Tudi v tej zgodovinski vladni skupini nosijo aktivno vlogo 
naši ministri, poslanci DZ RS, državni svetniki,… 

Predsednik je poudaril, da ima stranka tudi v bodoče jasno zastavlje-
ne cilje in želi na bližajočih državnozborskih volitvah pridobiti čim večje 
zaupanje volivcev. Predsednik stranke je med drugim tudi poudaril, da 
mora stranka SLS ostati stranka dialoga, ki je nujno potreben pri graditvi 
medsebojnega zaupanja. Prepričan je, da bo stranka tudi na prihajajočih 
državnozborskih volitvah in v bodoče enakovredno odprta tako za kandi-
datke kot kandidate.

Predsednik stranke Bojan Šrot, podpredsednik stranke in minister za 
okolje in prostor Janez Podobnik, minister za promet Radovan Žerjal, 
minister za lokalno samoupravo dr. Ivan Žagar, poslanci DZ RS in župan 
občine Pivka Robert Smrdelj so delovno srečanje zaključili z ugotovitvijo, 
da je skupni sestanek pripomogel k boljšemu prepoznavanju problemov v 
določenem kraju in s tem k uspešnejšemu reševanju teh.

TJ
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19. letnica SLS v Litiji
V Slo ve ni ji so se pred več kot de vet naj sti mi leti pri če li de mo kra tič ni pro ce-
si, ki so ime li za po sle di co tudi us ta nav lja nje no vih po li tič nih or ga ni za ci ji. 
V Ljub lja ni je bila 12. maja 1988 kot prva nova po li tič na or ga ni za ci ja 
ozi roma stran ka us ta nov lje na Slo ven ska kmeč ka zve za.

Pro ce si de mo kra ti za ci je so se zelo hi tro odra zili tudi na ni vo ju ob čin. 
Tako je bila v pre pol ni ve li ki dvo ra ni ob či ne Li ti ja že ne kaj me se cev za ome-
nje nim do god kom, toč ne je 8. ja nuar ja 1989, us ta nov lje na podruž ni ca kmeč
ke zve ze  kot pred hod ni ca da naš nje ob čin ske or ga ni za ci je SLS Li ti ja. 

Čla ni ta krat ne po druž ni ce so z ve li ko zav ze tost jo spre je li pro gram 
stran ke in si tako za čr ta li pot za pri hod nje de lo va nje. Po druž ni ca je te daj 
do bi la mož nost so de lo va nja pri za se da nju zbo ra zdru že ne ga dela ob čin-
ske skupš či ne v ok vi ru da ja nja po bud in pred lo gov in s tem ta koj opo zar-
ja la na ak tual no prob le ma ti ko, pred vsem na po droč ju kme tijs tva.

V de vet najst let nem ob dob ju je stran ka vse sko zi za sle do va la ci lje 
de sno sre din ske usmer je no sti in kon struk tiv no de lo va la v ob čin skem 
sve tu. Zav ze tost dela in iz va ja nje pro gra ma so se po tr je va li z vo lil ni mi 
re zul ta ti, ki so bili vse sko zi do bri in sta bil ni. Vo lil ni re zul ta ti tako na 
lo kal nih kot dr žav noz bor skih vo li tvah so se vse sko zi iz bolj še va li. Leta 
1996 in leta 2000 smo na dr žav noz bor skih vo li tvah pri do bi li po en man-
dat. Na lo kal nih vo li tvah pa je bil naj bolj ši re zul tat do se žen leta 2006, 
ko smo za ob čin ski svet do bi li šest man da tov in žu pa na ob či ne.

Da nes ima ob čin ska or ga ni za ci ja ja sen pro gram in po gle de, us-
mer je ne v pri hod nost, s pou dar ki v vse bi ni do go vo ra part ners tva za 
raz voj ob či ne Li ti ja, pred vsem na po droč jih hi trej še ga vse stran ske ga 
raz vo ja ob či ne, ki bi za go tav lja lo viš jo kva li te to živ lje nja, več sood lo-
ča nja o vseh stra teš kih od lo či tvah ob či ne na po droč jih gos po dars tva, 
in fra struk tu re, uprav ne or ga ni zi ra no sti in druž be nih de jav no sti.

Pri iz va ja nju pro gra ma se bomo osre do to či li tudi na več je ne po-
sred no so de lo va nje z vse mi ob čan ka mi in ob ča ni ter po ve ča njem 
med se boj ne ga zau pa nja in re še va nja prob le mov.

Svet ni ki ob čin ske or ga ni za ci je SLS Li ti ja v ob čin skem sve tu da nes 
tvo ri jo kon struk tiv no li tij sko ob last v so de lo va nju pod pi snic do go vo ra 
part ners tva za raz voj ob či ne Li ti ja in se bodo tudi v pri hod nje zav ze-
ma li za pri jaz nej še in bolj še živ lje nje vseh pre bi val cev na še ob či ne. 

Iz krat ke ga zgo do vin ske ga pre gle da lah ko za klju či mo, da je ob čin-
ska or ga ni za ci ja SLS Li ti ja vse sko zi po sku ša la z is ka njem naj bolj ših 
mož nih re ši tev in po nu je nih pred lo gov tudi za sle do va ti pri ča ko va nja 
ob čank in ob ča nov. To na še iz ho diš če je tudi pod la ga in os nov na 
skrb za na še delo vna prej ter tež nja k is ka nju naj bolj ših re ši tev za 
raz voj ob či ne kot ce lo te. 

Pre ho je no pot in po gle de za na prej smo pred sta vi li tudi na ti skov-
ni kon fe ren ci.

Jo že PERME,
OO SLS Li ti ja
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Nova sredstva Javnega 
sklada RS za regionalni 
razvoj in razvoj podeželja 
za leti 2008 in 2009 
Jav ni sklad Re pub li ke Slo ve ni je za re gio nal ni raz voj in raz voj po de že lja 
(sklad) je jav ni sklad ozi ro ma spe cia li zi ra na fi nanč na or ga ni za ci ja, us ta nov-
lje na z na me nom spod bu ja nja sklad ne ga re gio nal ne ga raz vo ja in raz vo ja 
po de že lja. Nje gova po gla vitna na loga je do de lje va nje ugod nih po so jil z 
ugod no obrest no mero na ložbam v sek tor ju kme tijs tva, gos po dars tva ter 
ob činski in fra struk turi.

Sklad je že pri pra vil pred log Po slov ne ga in fi nanč ne ga na čr ta za leto 2008 
in leto 2009. Le-tega pa mo ra ta po tr di ti še Nad zor ni svet Skla da in Vla da 
Re pub li ke Slo ve ni je. Bis tve na no vost je, da je sklad pri pra vil dve let ni na črt, 
kar bo vpli va lo pred vsem na laž jo do seg lji vost sred stev. Tako bo lah ko sklad 
ob jav ljal jav ne raz pi se bolj te ko če, vla ga te lji pa bodo vlo ge za in ve sti ci je 
vla ga li gle de na po tre be in jim ne bo po treb no več me se cev ča ka ti na ob ja vo 
po sa mez ne ga no ve ga jav ne ga raz pi sa, ka kor je bila do se da nja prak sa.

Sklad bo v krat kem iz ve del več pred sta vi tev jav nih raz pi sov, prva de lav ni ca 
je bila na Re gio nal nem raz voj nem cen tru v Ko pru in si cer 31.ja nuar ja, dru ga 
pa na Raz voj nem jav nem skla du v Len da vi 4. fe bruar ja. Sklad in te re sen te tudi 
te ko če ob veš ča o no vo stih na po droč ju jav nih raz pi sov. Tako lah ko infor ma-
ci je v zve zi z jav ni mi raz pi si, na me ni ter po drob nej ši mi po go ji do de lje va nja 
sred stev in te re sen ti pri do bi jo na tel. št. 01 83 61 953, po elek tron ski po šti: rdf.
sklad @siol.net ter na splet ni stra ni skla da http://www.rdfsk300lad.si/.

VŽ
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Tik pred novoletnimi prazniki 
smo se člani in članice SLS Koper 
srečali z novim predsednikom SLS 
Bojanom Šrotom in Rokom Ravni-
karjem. Predstavili smo našo vizijo, 
cilje, program, stanje članstva ter 
želje in pričakovanja odbora. Ker 
naš odbor nima predstavnika v ob-
činskem svetu, ga pestijo finančni 
problemi. Tudi odnos župana do 
pobud našega odbora ni najboljši. 
Predsednik je po predstavitvi pro-
gramskih točk SLS Koper ugotovil, 

Civilizacijski razvoj je pripeljal do 
multikulturne družbe, zato verjetno ni 
naključje, da smo leto 2008 posvetili 
medkulturnemu dialogu v Evropski 
uniji. Dialog med kulturami naj bi 
bil sredstvo za zbliževanje evropskih 
narodov tako med njimi samimi kot 
med kulturami, ki jih sestavljajo. Defi-
nicija, ki jo je zapisal Svet Evrope, se 
glasi:«Medkulturni dialog razumemo 
kot odprto, spoštljivo in enakopravno 
izmenjavo pogledov in mnenj med 
posamezniki oziroma skupinami raz-
ličnih svetovnih nazorov, vrednot in 
razmišljanj.« 

Cilj medkulturne družbe je vsem na-
rodom zagotoviti enake pravice, enake 
možnosti, enake pogoje in enako obrav-
navanje na vseh področjih življenja in 
v vseh sferah družbe.

Pomeni sprejemanje in enako vred-
notenje razlik med narodi. Medkultur-
nost vključuje pravico do drugačnosti. 
To pomeni upoštevanje razlik med na-
rodi v povezavi z družbenimi razredi, 
političnim prepričanjem, versko in 
etično pripadnostjo, raso in spolno 
usmerjenostjo.

Pomembno se mi zdi poudariti, da 
sprejemanje narodov ni isto kot ne-di-

V začetku decembra smo članice Ženske zveze Slo-
venske Istre pomagale Miklavžu nabrati darila za otro-

ke, ki jim starši ne zmorejo kupiti igrač. Poleg 
140 evrov nam je uspelo zbrati veliko igrač, 

knjigic in oblačil za najmlajše. Vse to 
smo dostavili na Center za socialno 
delo Koper. Zelo so bili veseli našega 
prispevka, še bolj pa so bili veseli otro-
ci, ki so se 20.decembra zbrali v Za-
družnem domu v Dekanih. Po predsta-

vi so jim socialne delavke razdelile darila 
in jim tako polepšale božični čas. 

Medkulturni dialog v parlamentu
skriminacija. Je mnogo več. Sprejemanje 
je treba spodbujati s pozitivnimi ukrepi, 
načrti delovanja, inkluzijo in drugimi 
instrumenti. Cilj pa je pozitivna pravi-
ca, ki spoštuje pravico do različnosti in 
drugačnosti. Spodbujanje medkulturne-
ga dialoga v tem trenutku je po mojem 
mnenju iluzorno. Dialog – komunika-
cija je mogoča šele, ko je vzpostavljen 
stik ali še bolje - odnos med kulturnimi 
skupinami. Prvi pogoj je vzpostaviti od-
nos in dialog v svoji državi.

Rešiti se moramo kompleksa sloven-
ske majhnosti in s tem občutka ogrože-
nosti, ki se izraža na različne načine 
- bodisi kot servilna drža nasproti večjim 
ali pa gospodovalna nad šibkejšimi. 

Bistveno za medkulturno družbo je, 
da zagotovimo prostor za različnost, 
ki ne vsebuje hierarhije, v kateri je ena 
kultura postavljena pred drugo. Ravno 
hierarhija narodov ali skupin sproža te-
žave, saj ima vsak rad sebe in ne želi 
podrejanja.

Politika ali bolj konkretno, vlada in 
poslanci, so ogledalo družbe. Žal, mo-
ram priznati, da me je bilo velikokrat 
sram ob spremljanju razprav v parla-
mentu. Ravno parlament je prostor, kjer 
bi moral potekati konstruktivni dialog. 

Politiki bi se morali zavedati, da so av-
toriteta in s tem zgled državljanom. To 
prinaša s seboj veliko odgovornost, ki se 
je ne zavedajo. Govor je za politika orož-
je, s katerim bo premagal »nasprotnika«. 
Pozabljajo na poslušanje in predvsem 
spoštovanje. V parlamentu je težko za-
slediti »spoštljive in odprte izmenjave 
mnenj«, velikokrat pa sem slišala obme-
tavanje z žaljivkami, zasmehovanje in 
podobne vrste nestrpnega govorjenja. 
Tam očitno prevladuje mnenje, da se 
je konfliktov potrebno lotevati po prin-
cipu “zmagati ali izgubiti”. Če uporabi-
mo nasilje, konflikt hitreje zaključimo 
na način, ki ga sami želimo. Vendar z 
nasiljem vedno prizadenemo sočloveka. 
Pri njem povzroči strah, žalost in jezo, 
kar nedvomno slabo vpliva na odnos. 
Posledica tega pa je, da pozabimo, kak-
šna je naša naloga, ker se ukvarjamo s 
seboj, s svojimi čustvi.

Upam si trditi, da je ta način »dialo-
ga« naših politikov privedel do odtuji-
tve. Državljani ne čutijo, da so poslanci 
v parlamentu zaradi njih oziroma zato, 
da bodo iskali najboljše možnosti za 
življenje državljanov, ampak izključno 
zaradi svojega ega.

Vodenje (države, družine, stranke, 

skupine…) pomeni vplivanje. Vodja, 
ki pozitivno vpliva, utrjuje vrednote, ki 
vodijo tudi njegovo osebno življenje in 
take ljudje, ki ga obkrožajo, sprejemajo 
in so jih pripravljeni podpirati. Vodja, 
ki pozitivno vpliva na svoje ljudi, seve-
da dosega želeno. 

Vsak vodja se mora zavedati, da 
vedno privlači ljudi, kakršen je sam, 
in ne ljudi, kakršne si želi. Lastnosti 
skupine nekega vodje so največkrat 
odsev njegovih lastnih sposobnosti in 
značilnosti. 

Torej, če želi vlada spodbujati med-
kulturni dialog, naj začne pri sebi raz-
vijati tiste lastnosti in sposobnosti, ki 
bodo pripomogle k odprti, spoštljivi 
komunikaciji.

VS

Olga Franca, predsednica MO SLS Koper in Bojan Šrot, predsednik SLS

Srečnje s predsednikom SLS v Kopru
da se večina problematike nanaša 
na naloge, ki so v delokrogu župana 
ter se v celoti nanašajo na Ministrs-
tvo za okolje in prostor. Predsednik 
je pohvalil vsebino in način dela 
odbora ter obljubil, da se bo izbolj-
šala koordinacija na centrali stran-
ke tako pri obiskih ministrov kot 
drugih funkcionarjev stranke. Me-
nil je tudi, da usmeritev v okrogle 
mize ni dobra, bolje je organizirati 
družabne dogodke. 

Predsednik je dobil vtis o našem 

položaju, kapacitetah in zagnanosti. 
Pričakujemo nadaljevanje skupne-
ga dela s še več skupne energije pri 
reševanju predstavljenih problemov 
naših volivcev. SLS mora na specifič-
ni Obali delovati vztrajno še naprej, 
zato v prihajajočih volilnih mesecih 
člani in članice potrebujemo s cen-
trale še večjo odzivnost, angažirati 
se morajo poslanci in vsi funkcionar-
ji. Dolgoročni cilji se ne uresničujejo 
v nekaj mesecih, delati je potrebno 
kontinuirano ves čas.

iz dela in življenja SLS
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4. tek med solinami
Članice ŽENSKE ZVEZE SLOVENSKE ISTRE se 

bomo udeležile 4. teka med solinami, ki ga organizirajo 
Primorske novice 16.marca letos. Vabimo članice Žen-
skih zvez, da se nam pridružite v teku ali navijanju. 

Tek je športna aktivnost, ki je najbolj dostopna žen-
skam, saj ni vezana na urnike telovadnic. Tek v naravi 
ohranja telo v kondiciji, sveži zrak zbistri misli, petje 
ptic razveseli dušo.

Nauči nas discipline, vztrajnosti in - kar je najbolj 
pomembno- nauči nas poskrbeti zase.

Torej, drage članice, opogumite se in sprejmite iz-
ziv!

Pričakujemo vas v čudovitem okolju solin. Imele boste 
možnost preizkusiti svojo vztrajnost in občutiti zadovoljs-
tvo same nad sabo, ko pridete na cilj.

Zaradi lažje organizacije vas prosim, da svojo prisot-
nost potrdite na e-naslov: vesna.starman@guest.arnes.si 
in napišete, ali želite tekmovati ali boste raje navijale.

Veselimo se srečanja z vami! 

Vršilec dolžnosti dekana Fakultete za energeti
ko, zaslužni prof. dr Dali Đonlagič se je uvodo-
ma zahvalil celotni delovni skupini za pripravo 
programa Fakultete za energetiko. Ustanovitve-
na prizadevanja so potekala skupaj s predstav-
niki gospodarstva, ki so v novi izobraževalni 
instituciji prepoznali odličen obet za nadaljnji 
razvoj energetike v Sloveniji, ki ga brez strokov-
no usposobljenih kadrov ni. 

Župan občine Krško Franc Bogovič je spom-
nil, da je leta 2001 izdelan regionalni razvojni 
program v Posavju nakazal, da je kadrovski 
potencial in stopnja izobrazbe področje, ki 
mu je potrebno v naslednjih letih posvetiti ve-
liko pozornosti. Občina Krško je tako najprej 
odločno stopila na pot ustanovitve Fakultete 
za logistiko, ki jo danes na dveh lokacijah obi-
skuje že tretja generacija študentov. V študijski 
program je v Krškem trenutno vključenih 200 
rednih in 200 izrednih študentov. Istočasno se 
je Občina Krško odločila, da skupaj z Univerzo 
v Mariboru nadaljuje na programu, ki sodi v 
njeno izrazito energetsko okolje. Začela so se 
prizadevanja za ustanovitev Fakultete za ener-
getiko, ki so stekla še hitreje z usmeritvijo vlad-
ne politike, da se visokošolski program približa 
gospodarstvu in sredinam, kjer so študentje, ter 
lokalni skupnosti, ki čuti potrebo po ustanovi-
tvi tovrstnih izobraževalnih institucij. 

O najmlajši članici Univerze v Mariboru, 
Fakulteti za energetiko, je rektor prof. dr. Ivan 
Rozman dejal, da bo ta pod okriljem univerze 
lahko uresničila svoje poslanstvo in učinkovito 
prispevala k zakladnici svetovnih znanj. Izrazil 
je prepričanje, da bo nova fakulteta v ponos 
mariborski univerzi in slovenski skupnosti, da 
bo krepila nacionalno identiteto in zagotavlja-
la konkurenčnost slovenskih intelektualcev na 
skupnem evropskem trgu dela.

Študijski program je podprla tudi Ministrica 
za visokošolstvo, znanost in tehnologijo Mojca 
Kucler Dolinar. Ta, kot je izpostavila, omogo-
ča velike zaposlitvene možnosti, kar potrjujejo 
tudi podatki Zavoda za zaposlovanje, in nada-
ljevala, da trg delovne sile še vedno najbolj 
povprašuje po visoko izobraženih kadrih s po-
dročja energetike in naravoslovja. Dodala je še, 
da bo ministrstvo v naslednjih dneh razpisalo 
študijske programe za novo študijsko leto, v 
katerem bodo tokrat razpisana tudi mesta za 
Fakulteto za energetiko. V Krškem se bo v prvi 

Kucler Dolinarjeva:

»Fakulteta za energetiko omogoča velike 
zaposlitvene možnosti«
Državni zbor Republike Slovenije je junija lani ustanovil Fakulteto za energetiko s sedežem v Krškem in dislocirano enoto v Velenju, na katero se bodo 
v tem akademskem letu vpisali prvi študenti. 15. januarja je bila tudi uradna umestitev fakultete v objekt na Hočevarjevem trgu 1, ki sta se je poleg 
rektorja Univerze v Mariboru prof. dr. Ivana Rozmana udeležila tudi ministrica za visokošolstvo, znanost in tehnologijo Mojca Kucler Dolinar in minister 
za gospodarstvo mag. Andrej Vizjak. 

letnik visokošolskega študija lahko vpisalo 40 
študentov, na univerzitetni študij pa 30. 

Minister za gospodarstvo mag. Andrej Vizjak 
je dejal, da lahko nova fakulteta v Sloveniji v 
povezavi z gospodarskimi subjekti mladim od-
pre novo perspektivo, energetiki pa novo pri-
hodnost. 

Direktor GEN energije Martin Novšak pa je 
v predstavitvi potreb po kadrih v energetiki iz-

postavil, da je nosilec razvoja sodobne, okolju 
prijazne in trajnostne energetike ustrezna de-
lovna sila ter podal optimistične obete za nove 
zaposlitve na tem področju. Poudaril je namreč, 
da bo v naslednjih letih Skupina GEN potrebo-
vala 20-50 inženirjev energetike na leto, da bo 
pokrila zgolj izpad strokovnjakov, ki se bodo v 
prihodnjih letih upokojili.

PR
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Občina Dravograd ima 
dva mejna prehoda in sicer 
meddržavni mejni prehod Li-
beliče in mednarodni mejni 
prehod Vič. Ob širitvi schen-
genskega sporazuma na ozem-
lje Slovenije pa je padla meja 
tudi na naših dveh prehodih. 
Vsekakor je to velik dogodek 
tako za našo državo kakor 
tudi za vse kraje, ki ležijo ob 
na novo odprtih mejah. Do-
končno odprtje meje smo v 
občini Dravograd proslavili 
na obeh omenjenih mejnih 
prehodih. Tako je slovesnost 
ob odprtju meje v Libeličah 
potekala že popoldne, kjer 
so krajani pripravili pester 
kulturni program, v katerem 
so sodelovali MoPZ Stanko 
Rek, Pihalni orkester Ko-
grad IGEM Lesna TIP Šent-
janž in domači recitatorji. 
Po simboličnem odprtju za-
pornice in spustu zastave so 
Libeličani povabili vse prisot-
ne še v gasilski dom na pogo-
stitev, kjer so ponudili pristne 
domače jedi, kot so libeliška 
trenta, ocvirki…Odprtje meje 
so Libeličani sprejeli z vese-
ljem, predvsem starejši pa z 
mešanimi občutki, saj so Li-
beliče znane po plebiscitu, s 
katerim so si Libeličani pri-
borili priključitev k Sloveniji. 
Meja, za katero se je bilo po-
trebno toliko boriti, je sedaj 
popolnoma odprta. 

Tudi na mednarodnem mej-
nem prehodu Vič je ob pol-
noči potekala slovesnost, ki 
jo je Občina Dravograd pri-
pravila v sodelovanju s sosed-
njimi občinami v Avstriji. Po 
govoru županje občine Dra-
vograd Marijane Cigale je 
sledil spust zastav, odprtje 
pa je pospremil tudi manjši 
ognjemet. Za veselo razpo-

Obnova in nadgradnja 
ločenske čistilne naprave z 
najsodobnejšimi mikrofilstr-
skimi sistemi je eden večjih 
projektov v sklopu pilotne-
ga projekta ‘’Porečje reke 
Krke’’, skupaj vrednega 
70 milijonov evrov, in kot 
takšna bo deležna obsežne 
evropske pomoči. Naložba 
v obnovo ČN in izboljšave 
novomeškega kanalizacij-
skega sistema bo veljala 18 
milijonov evrov. Evropski 
kohezijski sklad bo prispe-
val 65%, 15% denarja bo 
prišlo iz naslova okoljskih 
dajatev, 10% bo dal državni 
in 10% občinski proračun. 

Novomeščani, združeni 
v projektno skupino, se-
stavljeno s članov MO Novo me-
sto, Komunale Novo mesto d.o.o. 
in predstavnika lokalne skupnosti, 
so potrebno dokumentacijo za raz-
pis pripravili v rekordnih šestih 
mesecih. V projektni skupini je 
kot tehnični vodja sodeloval tudi 
član SLS Igor Ilar.

Do sredine prihodnjega leta pri-
čakujejo potrditev vloge v Bruslju, 
nato (prav tako še v letu 2008) 
sledi izbira izvajalca preko medna-
rodnega javnega razpisa. Posodob-
ljena ČN v Ločni pa naj bi posku-
sno začela obratovati v letu 2010. 
Dela bodo potekala v treh fazah, 
saj obratovanje obstoječe naprave 

Čistilna naprava 
Novo mesto
Minister za okolje in prostor Janez Podobnik je lanskega decembra v družbi 
lokalnih predstavnikov na novomeškem Rotovžu predstavil projekt obnove 
osrednje mestne čistilne naprave v Ločni. 

ne bodo smeli prekiniti. 
Minister Janez Podobnik je na 

osnovi izdelane dokumentacije za-
gotovil, da bodo predvsem izbolj-
šali učinke novomeške osrednje 
čistilne naprave. In tudi izničili 
njen vpliv na okolje - zagotavlja-
jo pristojni. 

Predsednik Odbora za okolje 
in prostor Občinskega sveta MO 
NM Alojz Turk tako navaja, da se 
bo smrad okoli ČN izničil, da ga 
torej ne bo več. Bo pa obnovlje-
na ČN za potrebe Novega mesta 
zadostovala vsaj še za nadaljnjih 
30 let. 

Igor Ilar

Dokončo odprtje meje  tudi v Dravogradu

loženje je poskrbel ansambel 
Škorpijoni, manjkalo pa ni 
tudi kuhanega vina in vroče-
ga čaja, ki se je prav prilegel 
v mrzli noči.

Občina Dravograd je skozi 
vsa leta aktivno sodelovala na 
različnih področjih s sosednji-
mi občinami iz Avstrije, pred-
vsem z Občino Suha, tako na 
področju kulture, kot tudi v 
športu in turizmu. Sedaj, po 
odprtju meje, pa bo to sode-
lovanje še lažje. Vsekakor si 
bomo prizadevali, da mejo 
čim prej pozabimo in obliku-
jemo enoten kulturni in gos-
podarski prostor na obeh stra-
neh meje. Z odprtjem meje 
se ponujajo nove možnosti 
sodelovanja in povezovanja, 
ki jih bo občina Dravograd 
vsekakor izkoristila. 

Robert Preglau, 
vodja JSKD OI Dravograd

Tako kot drugod po državi smo tudi v občini Dravograd primerno 
obeležili dokončen padec meje s sosednjo Avstrijo.
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Dokončo odprtje meje  tudi v Dravogradu Obisk dr. Zdenke 
Čebašek Travnik, 
varuhinje človekovih 
pravic v občini Vojnik
16. januarja je župan občine Vojnik Benedikt Podergajs skupaj z občin-
sko upravo gostil varuhinjo človekovih pravic doktorico Zdenko Čebašek 
Travnik in njene sodelavce. 

Varuhinja je ta dan želela opraviti redne razgovore izven sedeža 
in obiskati Psihiatrično bolnišnico Vojnik. Tam je bila pred leti tudi 
zaposlena. Stranke, ki so želele govoriti z varuhinjo, so se lahko pred 
tem napovedale, tako da je tisti dan varuhinjo obiskalo 12 oseb. 
Njihovi nameni obiska so bili nerazumevanje lokalne skupnosti in 
upravne enote glede njihovih problemov, osebne stiske, slab socialni 
status, kar polovico težav pa se je nanašalo na delo sodišč in njiho-
vih odločitev, s katerimi se stranke niso strinjale. Glede na to, da 
se srečuje z različnimi zadevami, te pa so včasih v brezizhodnem 
položaju, in da se vedno znova srečuje s problemi, ki niso v njeni 
pristojnosti, bi si najbrž želela čarobne paličice, da bi lahko vse po-
pravila, v realnosti pa žal ni tako. Taka spoznanja ji niso v veselje, 
njena želja je predvsem pomagati ljudem. 

Petra Pehar Žgajner,
OO Nova generacija Vojnik

Varuhinja človekovih pravic Zdenka Čebašek - Travnik in vojniški župan Beno 
Podergajs na novinarski konferenci ob obisku varuhinje v občini Vojnik.
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Slo vo od To ne ta Po toč ni ka, dol go let ne ga čla na SLS
Spo što va ni žal ni zbor, 

spo što va ni so rod ni ki, dra-
gi Tone. 

Na še ga do mo lju ba, is kre-
ne ga pri ja te lja in kra ja na 
Tone te Po toč ni ka ni več 
med nami. Da nes se po slav-
lja mo od pre mi nu le ga člo ve-
ka, ki je vse svo je živ lje nje 
po da ril na predku in raz vo-
ju tega ču do vi te ga kra ja Za-
vod nje, ob či ne Šoš tanj in te 
lepe ša leš ke do li ne. 

S To ne tom sem se pr vič 
sre čal pred mno gi mi leti, 
ko je v do bro or ga ni zi ra ni 
de mon stra cij ski ak ci ji iz Za-
vo denj v Šo štanj in Ve le nje 
pripe ljal več je šte vi lo kme-
tov. Ude le žen ci pro test ne ga 
sho da so na trak tor skih pri-
ko li cah pri pe lja li iz svo jih 
goz dov z SO2 ož ga ne smre-
či ce in v raz mi slek vredne trans pa-
ren te z mr tvaš ki mi gla va mi. Na sre-
čo je imel ve li ko pod po ro oko liš kih 
kme tov iz šir še ga ob moč ja, ki so 
na ned vou men na čin izra zi li ne za-
do voljs tvo in po ka za li na nez no sne 
raz me re za ra di one sna že nosti zra-
ka iz šo štanj skih elek trarn. 

Kdor ni či sto ver jel v ka ta stro fal-
no sta nje za dim lje no sti do li ne, je 
bilo do volj, da je od šel na Gol te ali 
Smre ko vec in od tam ob to plot ni 
in ver zi ji sprem ljal rdeč ka sto raz-
pro str to pre gri nja lo čez celo do li-
no. To je bilo do volj za pre ne ka te ro 
prez god njo smrt ali za neoz drav lji-
vo bo le zen so dob ne ga ča sa. 

Spo mi njam se ta krat na še skup-
ne obči ne Ve le nje, na ka te ri je bilo 
tež ko pre bi ti zid ta kojš nje sa na ci je 
in kjer smo se moč no tru di li in zah-
te va li, da se po sta vi od Rud ni ka 
lig ni ta v Velenju neod vi sna in sti tu-

Za na še ga eko loš ke ga pio-
nir ja To ne ta je bila edi na iz-
bi ra, da se po sta vi po robu 
ta krat nera zum ne mu iz ko-
riš ča nju lig ni tovih re zerv na 
eni stra ni in elek trar niš kem 
za strup lja nju na dru gi stra ni. 
On se je iz svo je ga služ bo va-
nja v Ljub lja ni po dal v Za-
vod nje nad Šo šta njem, v to 
ču do vi to va si co slo ven ske ga 
po de že lja zato, da bo tu ži vel 
v zdra vem oko lju in v miru 
oprav ljal svoj nadvse ce njen 
- po klic sa mo stoj ne ga go stin-
ca.

Ne bom na šte val nje go vih 
ne šte tih za slug za Za vod nje 
in obči no Šo štanj. Moram pa 
ome ni ti, da se je že zgo daj 
pri klju čil SLS in so de lo val z 
Dr. Vez ja kom v Ze le ni zve-
zi, od ko der so po go sto tr ka li 

na vra ta Mi ni strs tva za oko lje in 
pro stor. Mi vsi smo bili nje go vi 
so miš lje ni ki in ko smo po moč naj-
bolj po tre bo va li, nam je bil ved no 
na raz po la go. V vseh akci jah je bil 
zra ven in nje go va za slu ga je, da je 
SLS tudi bolj us pešna stran ka na 
tem po droč ju. 

Ne nad na smrt nas je moč no pri-
za de la kot tudi pri ja telje, znan ce, 
so rod ni ke in so vaš ča ne. Tone je 
bil ved no do ber go sti telj, odli čen 
or ga ni za tor praz no vanj, kul tur nih, 
šport nih in tu ri stič nih pri re di tev, a 
ni ko li ni že lel se de ti v prvi vr sti. 

Hva la Tone, ve li ko smo se nau či li 
od tebe in upa mo, da bomo Tvoj 
duh in živ ljenj sko silo upo ra bi li za 
na sled nje ro do ve. Is kre na hva la.

So rod ni kom in pri ja te ljem izre
kam is kre no so ža lje.

Mar ko Je raj

ci ja ERIKO za mer je nje stru pe no sti 
zra ka. Žve plov diok sid, ta rdeč ka-
sta duš lji va zmes, je sko raj po vsem 
one mo go ča la nor mal no di ha nje lju-
dem, rast lins tvu in ži vals tvu - to rej 
v ce lot ni do li ni je živ lje nje vi se lo 
na nit ki.

Naj bolj pa so bili pri za de ti kra ji 
se ver no od Šo šta nja, za sel ki okrog 
Za vo denj, vse do Sle mena in juž no 
vse od Ve li ke ga vrha, Ma le ga vrha 
do Šmart ne ga ob Paki. 

To ne ta Po toč ni ka in še ne kaj kme-
tov so ta koj po de mon stra ci jah pok-
li ca li na za go vor v Ljub lja no. Ko rajž-
ni de le ga ti, ki jih je vo dil Tone, so 
svo je po slans tvo od lič no opra vi li. 
Bili so ne po pust ljivi in spla ča lo se 
je. Nova de mo kra tič na ob last je dala 
prve smer ni ce za sa na ci jo iz pu šnih 
pli nov iz dveh naj več jih blo kov ta-
krat ne Ter mo elek trar ne Šo štanj.

v slovo
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PRIJAVNICA

IME: SPOL:  Ž  M  (ob kro ži)*

PRIIMEK:

NASLOV:

DATUM ROJSTVA*:

BOM TEKMOVAL/A   /   NE BOM TEKMOVAL/A   (ob kro ži)*

KONTAKT (e-po šta, gsm, te le fon):

OBČINSKI ODBOR:

V_______________, da tum:______________________

DOSTOP:
Iz sme ri Ljub lja na:

• av to ce sta A1/E57 smer Ma ri bor 
• iz voz Šem pe ter (Dra vo grad,

Ve le nje) 
• pe lje te do Ve le nja 
• v Ve le nju na pr vem se ma for ju 

za vi je te de sno in vo zi te rav no po 
Ša leš ki ce sti skozi Ve le nje, nato na-
prej do Mi sli nje (sme ro ka zi Dra vo-
grad) 

• vo zi te sko zi Mi sli njo, na prej do kra ja 
Šmart no pri Slo venj Grad cu. 

• v kra ju Šmart no pri Slo venj Grad-
cu za vi je te de sno in nato rav no še 
tri ki lo me tre, nato na vrh vzpe ti ne 
za vi je te de sno in nato vo zi te vse do 
vrha Kop (cca 16 km).

Iz sme ri Ma ri bor:
• iz sme ri Ma ri bo ra vo zi te proti Dra-

vo gra du, približno 60 ki lo me trov, 
v Dra vo gra du za vi je te levo in vo zi-
te do Slo venj Grad ca približno 10 
ki lo me trov 

• v Slo venj Grad cu vo zi te rav no 
sko zi prvi se ma for, na dru gem se-
ma for ju za vij te levo smer KOPE, 
LEGEN in vo zi te samo rav no  
približno 16 km do vrha Kop.

OPIS SMUČIŠČA:
Smu čiš če Kope je na skraj nem za hod nem in naj viš jem delu Po hor ja - nad 

Slo venj Grad cem. Ideal no je za vse, ki si že li jo obi li co do bre smu ke. Na Ko pah 
raz gi ban te ren po nu ja smu čiš ča za začet ni ke in zah tev ne smu čar je. S po moč jo 
umet ne ga za sne že va nja vam za go tav lja jo tudi do 100 snež nih dni. Smu čiš če 
ob se ga do brih 6,5 km smu čar skih prog na nad mor ski vi ši ni od 1010 m do 
1542 m. Za smu čar ske užit ke lah ko iz ko ri sti te šest vleč nic in ena šti rise dež ni ca, 
pro go za tek na smu čeh, san ka liš če in smu čar sko spre ha jal no ste zo.

*po dat ke nuj no po tre bu je mo, da lah ko pri pra vi mo in ure di mo štart ne li ste za tek mo va nje (če ob kro ži te 
“ne bom tek mo val”, še ved no do bi te smu čar sko kar to);
Pro si mo, na ve di te tudi te le fon, saj že li mo ude le žen ce te le fon sko ob ve sti li o vseh po drob no stih še pred 
8.3.2008.

Po lan ski suhi zimi, ko je smu čar sko sre ča nje SLS žal od pad lo, se bomo 
v tek mo va nju lahko pomerili letos. To krat no sre ča nje bo po te ka lo na 
skraj nem za hod nem in naj viš jem delu Po hor ja, na smu čiš ču Kope.

Sre ča li se bomo v soboto, 8.3. ob 9.00 uri pred Lu ko vim do mom, 
ki je le stre ljaj od da lje no od smu čiš ča, kjer bomo na da ljevali dru že nje 
ob tek mo va nju na pro gi. Za po ka le se bo ste lah ko po te go va li v več 
sta rost nih ka te go ri jah. Če pa se ve da ne že li te tek mo va ti, se lah ko sre-
ča nja ude le ži te kot na vi jač ali pa smu ča te oz. bor da te po last ni vo lji. 
Sre ča nju na smu čiš ču bo sle di la še po de li tev na grad ob eno lonč ni ci 
v Lu ko vem domu.

Vstop ni na, v ka te ro bo všte ta smu čar ska kar ta, or ga ni zi ra no in mer-
je no tek mo va nje in eno lonč ni ca, bo po sa mez ni ke sta la 10€, os ta le 
stroš ke pa bo po rav na l vaš ob čin ski od bor oziroma Slo ven ska ljud ska 
stran ka.

Pridružite se nam!
Iz pol nje no pri jav ni co poš lji te do pet ka, 22. fe bruar ja 2008, do 

12.00 na epošt ni na slov sls @sls.si ali po fak su 01/25 11 741 ali 
na na slov SLS, Beet hov no va 4, 1000 Ljub lja na.

Or ga ni za cij ski od bor:
Mir ko Vo šner, Jo že Je ro melj, Rob nik Vik tor,
Rok Rav ni kar, Jure Osred kar, Ma te ja Ja go dič

SMUČANJE SLS NA KOPAH,
sobota 8, marec

druženje, šport
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Ve lik zbor je eden naj po mem-
bnej ših mej ni kov v zgo do vini de-
mo kra ti za ci je in osa mos va janja 
Slove ni je. Slo ven ski kmet je, ki so 
več kot na pol ni li ve li ko ljub ljan sko 
Union sko dvo ra no in z us ta no vi tvi-
jo SKZ in ZSKM spod bu di li tudi 
us ta nav lja nje dru gih de mo kra tič-
nih strank, so upra vi če no lah ko 
po no sni na to po gum no in dr ža-
vo tvor no de ja nje. 29. fe bruar ja 
mi ne va 20 let od sho da slo ven ske 
kmeč ke mla di ne v Žal cu, na ka te-
rem je bil us ta nov ljen ini cia tiv ni 

od bor ZSKM. Na tem sre ča nju 
so mla di spre go vo ri li tako o raz-
me rah v slo ven skem kme tijs tvu in 
na po de že lju kot o raz me rah v slo-
ven ski druž bi nas ploh. Od ločno 
in brez kom pro mi sno so zah te va li 
ta kojš nje spre mem be. Ini cia tiv ni 
od bor ZSKM, ki so ga ob ve li ki 
mo ral ni pod po ri prof. dr. Fran-
ca Za gož na v po mem bnem delu 
se stav lja li prav nje go vi ta krat ni 
bivši štu dent je ter dru gi mla di 
kmet je ter kme tij ski izo bra žen ci, 
je odi gral od lo čil no vlo go pri pri-

Pra vi jo, da je lju be zen več na, 
sol živ lje nja, 

brez ka te re bi bilo živ lje nje le ži vo tar je nje.
Lju be zen daje smi sel in je raz log ob sto ja. 

1

V

EUR

Pra vi jo, da je lju be zen več na, 
sol živ lje nja, 

brez ka te re bi bilo živ lje nje le ži vo tar je nje.
Lju be zen daje smi sel in je raz log ob sto ja. Vabljeni!

Pro si mo Vas, da ude lež-
bo in ude lež bo sprem lje val-
ke/sprem lje val ca spo ro či te 
naj poz ne je do če trt ka, 7. 
fe bruar ja 2008 na tel. št. 
01 241 88 02 ali sls@sls.si. 
Tako Vam bomo lah ko pra-
vo ča sno po sla li vstop ni ce in 
re zer vi ra li mizo.

Pla či lo zna ša 20€ na ose bo 
in ga lah ko po rav na te na se-
de žu SLS ali z na ka zi lom na 
TRR: 03100 – 1061239561, 
sklic 1000 s pri pi som »Do na-
ci ja - Va lentinov ples 2008« 
in je na me njen zgolj po krit ju 
stroš kov hra ne. 

Le tos mi ne va 20 let
od us ta no vi tve Slo ven ske kmeč ke 
zve ze (SKZ) in Zve ze slo ven ske kmeč ke 
mla di ne (ZSKM)

12. maj 1988 – rojst ni da tum SKZ kot prve de mo kra tič ne po li tič ne stran ke

pra vi us ta nov ne ga zbo ra SKZ in 
ZSKM 12.5.1988 v Union ski dvo-
ra ni v Ljub lja ni. Ta da tum je tudi 
rojst ni da tum prve de mo kra tič ne 
po li tič ne stran ke po 2. svet voj ni 
v Slo ve ni ji.

20. let ni co tega ve li ke ga do god-
ka bomo slo ve sno obe le ži li v so bo-
to, 10. maja 2008, v poz no po pol-
dan skih urah v Union ski dvo ra ni 
v Ljub lja ni. S po drob nim pro gra-
mom vas bomo sez na ni li v pri hod-
njih šte vil kah SLS Od me va.

no


